
روزنامه

 مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم گفت: ۱۶ هزار و ۴۳۰ 
تن طی سال گذشته دوره آموزشهای مهارتی را در دو بخش دولتی 
و خصوصی در این استان فراگرفتند. محمود تقی پور در گفت و 
گویی افزود: آموزشهای فنی و حرفه ای در حوزه های خدمات، 
و  دولتی  بخش  دو  توسط  کشاورزی  و  هنر  و  فرهنگ  صنعت، 
خصوصی به علاقه مندان حوزه مهارت، ارائه شد.     وی افزود: از 
مجموع آموزشهای ارائه شده در بخش دولتی، مراکز ثابت شهری 
با مهارت آموزی ۴ هزار و ۷ تن، روستاها ۳۶۳ تن، پادگان ها ۸۷۶ 

اینکه  بیان  با  قم  استانداری  اجتماعی  امور  دفتر  مدیرکل 
برنامه  گفت:  است،  استان  این  اول  آسیب  از ۵  یکی  طلاق 
عملیاتی تحکیم بنیان خانواده و کنترل و کاهش طلاق برنامه 
عملیاتی است که در سطح استان قم در رابطه با کاهش آسیب 
های اجتماعی اجرا شده است. رضا ملک زاده افزود: طلاق به 
تنهایی آسیب نیست بلکه ناشی از مشکلات و عدم آموزش 
مهارت های لازم در زندگی توسط خانواده و زوجین می باشد. 
وی افزود: در مرکز صیانت از بنیان خانواده قم در سال جاری 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم اعلام کرد:

ارائه آموزش های مهارتی
 به ۱۶ هزار قمی 

مدیرکل دفتر امور اجتماعی استانداری قم :

طلاق یکی از ۵ آسیب اول 
استان قم است 
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مسئولین شهرقم دسترسی مردم به حرم مطهررا آسان کنند

4

استاد حوزه علمیه قم با اشاره به با اینکه تولیت حرم مطهر در 
خطبه های نماز جمعه با دلسوزی تذکر داد و از مسدود شدن 
و ایجاد گیت بازرسی در خیابان ارم گله مندی کرد گفت: هنوز 
مسئولین و شورای تأمین استان قم اقدامی انجام نداده است 

باعث  ارم   خیابان  در  بازرسی  گیت های  استقرار  درحالی که 
اذیت مردم می شود. حجت الاسلام والمسلمین سید حسین 
بانوی  حرم  در  سخنانی  طی  شب  دوشنبه  قمی  حسینی 
کرامت اظهار کرد: ماه شعبان ماه بسیار باعظمت و در حقیقت 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت :افزایش آمار به صورت 
آینده کرده است  را نگران دو هفته  ما  آسانسوری در استان، 
و ممکن است تا آخر این هفته نیز به وضعیت قرمز برسیم،  

محمدرضا قدیر رئیس  پیش از ظهرروز  سه شنبه  با بیان اینکه 
متأسفانه ویروس کرونا هوشمند است و نباید در وضعیت موجود 
تعلل کرد تا واکسیناسیون زمانی که کامل شود گفت: قم جز 

آیت الله فاضل لنکرانی: 

مبلغان مذهبی مراقب بدعت ها باشند

یک استاد حوزه علمیه قم مطرح کرد:

انتقاد از مسدود کردن 
خیابان ارم با گیت بازرسی
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مدیرکل کمیته امداد امام خمینی قم اعلام کرد:

 پرداخت 724 میلیارد ریال تسهیلات به مددجویان

  

نماینده آیت الله سیستانی در ایران با اشاره به فعالیت های شهرداری قم گفت: در چند 
سال گذشته شاهد تحول خوبی در این کلان شهر هستیم. حجت الاسلام والمسلمین 
سید جواد شهرستانی  پیش از ظهردیروز در دیدار با شهردار و مدیران شهری قم با 
قدردانی از فعالیت های صورت گرفته اظهار داشت: دکتر سقاییان نژاد از مدیران موفق 
شهر قم به شمار می رود و خوشبختانه اقدامات مناسبی در شهرداری صورت گرفته 
است. وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه یکی از مسائل مهمی که در 
جامعه روی آن کار نشده مدیریت است، افزود: در این زمینه همواره در دو محور تعهد و 

استاندارقم گفت: واحدهای صنعتی قم که سیاست بومی سازی و استفاده از دانش 
فنی داخلی را دنبال کنند، مورد حمایت و تشویق قرار می گیرند. بهرام سرمست روز 
سه شنبه در حاشیه نخستین برنامه سه شنبه های اقتصادی استان در گفت و گو با 
از روزهای بسیار ارزشمند و کاری  خبرنگاران اظهار داشت: روزهای سه شنبه یکی 
استان به شمار می آید. وی افزود: طرح سه شنبه های اقتصادی را طی ۲ گذشته که تحت 
عنوان رونق تولید و جهش تولید بود دنبال کردیم و در حال حاضر نه تنها به هدف های 
برنامه ریزی شده رسیدیم بلکه از برنامه جلوتر هستیم. استاندار قم همچنین با اشاره 

حجت الاسلام والمسلمین شهرستانی:

درسال های اخیر تحولات خوبی درقم صورت گرفته است
استاندارقم:

سیاست بومی سازی واحدهای صنعتی حمایت می شود
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چرا کرونا تمام نمی شود ؟
کرونا مثل لُرد ولدمورت داستان هری پاتر سرکش 
شده است و هر روز در حال قدرت گرفتن بیشتر است. 
»جی.کی.  که  ولدمورت  هم  هری پاتر  داستان  در 
رولینگ « آن را با قلم جادویی خود خلق کرده، با کمک 

برخی چنان قدرت گرفت که زندگی را به هری پاتر و دوستانش سیاه کرد.
شکست ولدمورت اما راهکار داشت که به آن اشاره نمی کنم تا کتاب را بخوانید 
یا فیلم آن را ببینید و اگر هم دیده اید که می دانید. شکست کرونا هم راه و روش 
مشخصی دارد که باید به آن عمل کنیم و گرنه این جادوی سیاه دست از سر ما بر 
نمی دارد.  اصلی ترین راهکار این است که هرچه سریع تر واکسیناسیون یا همان 
»مایه کوبی« قدیمی خودمان را آغاز کنیم تا جلوی پیشروی کرونا را بگیریم. نمی دانم 
واکسن داخلی یا خارجی، هرچه که هست باید زودتر وارد چرخه شود تا بتوانیم کمی 

به وضعیت کرونایی کشور سامان دهیم.
مسئله بعدی این است که مردم ماسک زدن را جدی بگیرند. طبق گزارش برخی از 
مردم از شهرهای مختلف و مشاهدات نگارنده از سطح شهر تهران، بخشی از جامعه، 
ماسک زدن را جدی نمی گیرند و به راحتی می شود افرادی که ماسک نمی زنند را 

در کوی و برزن دید.
آنهایی که ماسک نمی زنند یا کلا به کرونا اعتقاد ندارند و هنوز فکر می کنند که کار 

خودشان است و یا از ماسک زدن خسته شده اند.
نکته بعدی که بسیار مهم است و متاسفانه از سوی ستاد ملی کرونا به آن کم 

توجهی می شود، مسئله سفر رفتن و رفت و آمدهای درون شهری است.
مشخص نیست که مثلا در تهران چرا طرح ترافیک لغو نمی شود؟ چرا به مردم 
اجازه داده نمی شود که ماشین های خود را در خیابان هایی که پارک ممنوع است، 
پارک کنند تا مجبور نشوند به خاطر طرح ترافیک و جای پارک، به مترو و اتوبوس پناه 
ببرند. اگر طرح ترافیک لغو نشود، بخشی از مردم به خاطر مسائل اقتصادی و گرانی 
کرایه تاکسی، از مترو استفاده می کنند و خطر کرونا را به جان می خرند. درآمد مردم 

چقدر است که حقوق خود را به کرایه تاکسی اختصاص دهند.
فکر می  کنم می شود تا آخر سال، سفر رفتن را ممنوع کرد. یک سال گذشته نشان 

داد که سفررفتن یکی از علل اصلی سرکش شدن کرونا در کشور است.
تا وقتی در شیپور عادی شدن بدیم و راه ها برای رفت و آمد باز باشد باید هم به 

سرمان بزنیم و لباس سیاه بپوشیم و از قرمز شدن شهرها ناله کنیم.
ستاد ملی کرونا باید به این نکته توجه کند که مردم از زندگی در شرایط کرونایی 
خسته شده اند و از هر گشایشی برای فرار از این شرایط استفاده می کنند. پس باید 

با قوانین سفت و سخت، کرونا را مدیریت کرد تا بالاخره به جشن پایان کرونا برسیم.

رئیس قوه قضاییه:

برخوردهای بازدارنده با عوامل قاچاق 
سازمان یافته عملیاتی شود

رئیس قوه قضاییه با تاکید بر مقابله جدی با قاچاق کالا گفت: مسئولان ذیربط 
در بخش های اجرایی، انتظامی و قضایی نسبت به اتخاذ برخوردهای بازدارنده با 
عوامل قاچاق سازمان یافته بویژه قاچاق کالاهای ممنوعه نظیر سلاح اقدامات لازم 
را عملیاتی کنند.  آیت الله سید ابراهیم رئیسی در جلسه هیئت عمومی دیوان عالی 
کشور افزود: برخوردهای بازدارنده با عوامل قاچاق سازمان یافته باید به گونه ای باشد 
که حتی فکر مبادرت به قاچاق سازمان یافته از جمله قاچاق کالاهای ممنوعه، به 
ذهن قاچاقچیان نیز خطور نکند. رئیسی تصریح کرد: همه اجزا در کشور موظف به 
اجرای عدالت هستند؛ اما پیشانی اجرای عدالت در کشور، دستگاه قضایی است و 
تضمین کننده اجرای عدالت است.  رئیس دستگاه قضا افزود: امروز در جامعه ما 
برای اجرای عدالت باید به قانون عمل شود و به هر میزان قانون نقض شود عدالت 
نقض شده است، لذا قانون ملاک و محور مهمی است برای آن که همواره همه 
خود را در لایه های نظام، مردم و مدیران موظف بدانند تا قانونمند حرکت کنند و 
خلاف قانون را جایز ندانند. رئیسی تصریح کرد: هیچکس به خود اجازه ندهد در 
هر جایگاهی قانون را دور بزند، قانون باید همواره مغتنم شمرده شود، کشور باید بر 
مبنای قانون حرکت کند، قانون مداری امر مهمی است و یکی از وظایف مهم رسانه 
ملی و عموم رسانه ها آن است که مردم را با حقوقشان آشنا کنند و نسبت به قانون در 

جامعه تبلیغ و تبیین داشته باشند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم؛

ممکن است تا آخر هفته به وضعیت قرمز 
کرونایی برسیم

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت :افزایش آمار به صورت آسانسوری در استان، ما را 
نگران دو هفته آینده کرده است و ممکن است تا آخر این هفته نیز به وضعیت قرمز برسیم، 
محمدرضا قدیر رئیس  پیش از ظهرروز  سه شنبه  با بیان اینکه متأسفانه ویروس کرونا 
هوشمند است و نباید در وضعیت موجود تعلل کرد تا واکسیناسیون زمانی که کامل شود 
گفت: قم جز آخرین استان ها از نظر تعداد نفرات بستری و میزان فوت در کشور بود، 
ولی با آزاد شدن دید و بازدید از سوی مردم و سفر های غیر ضروری به همراه عدم رعایت 

پروتکل های بهداشتی ویروس کرونا موج جدیدی را در کشور آغاز کرد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم با اشاره به اینکه قم نیز شاهد این موج 
جدید است و روند مبتلایان و تست های مثبت در حال افزایش است، افزود: مرکز 
درمانی امیرالمومنین علیه السلام و بیمارستان کامکار افراد مبتلا به کرونا را پذیرفته 
و بیمارستان فرقانی نیز به عنوان سومین مرکز کرونایی در استان اعلام شده و در 
صورت نیاز پذیرش بیماران مبتلا به کووید ۱۹ در آنجا آغاز خواهد شد. قدیر با تاکید 
بر اینکه افزایش آمار به صورت آسانسوری در استان، ما را نگران دو هفته آینده کرده 
است و ممکن است تا آخر این هفته نیز به وضعیت قرمز برسیم، ادامه داد: سه سد 
در برابر ویروس کرونا داریم که اولین آن شامل مواردی از جمله رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی، زدن ماسک، رعایت دستورالعمل های بهداشتی، عدم حضور در تجمعات و 

رعایت بهداشت اولیه افراد است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان سد سوم را بیمارستان ها عنوان کرد و افزود: سعی 
داریم تا جایی که ممکن است بیماران در بیمارستان ها بستری نکنیم و با رعایت مسائل 

بهداشتی و قرنطینه خانگی روند بهبودی آن ها سریع تر انجام شود.
قدیر با بیان اینکه سد دوم در برابر موج جدید، مراکز بهداشتی و درمانگاه ها هستند که 
مریض های خفیف و متوسط را شناسایی و قرنطینه کنند، گفت: این نیازمند تقویت برای 

کنترل میزان افراد مبتلا به کووید ۱۹ جهش یافته است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان از بالا رفتن تست های گرفته شده از مراجعان خبر 
داد و گفت: در یک روز فقط ۱ هزار ۵۸۰ نمونه تست کرونا در استان انجام دادیم که این 
عدد بی سابقه بوده و رکورد زدیم. قدیر با بیان اینکه قدرت سرایت و انتقال ویروس جهش 
یافته بسیار بالا است و تعداد افراد بیشتری را نسبت به گذشته در محیط های مختلف 
درگیر می کند، ادامه داد: ۲۰ مادر کرونا مثبت در مراکز درمانی استان قم بستری هستند.
او در پایان با بیان اینکه کرونا در روستا ها نیز وجود دارد، افزود: وضعیت روستا ها نیز در 

استان قم از نظر تعداد افراد مبتلا به کووید ۱۹ مناسب نیست.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی قم اعلام کرد:

 پرداخت 724 میلیارد ریال تسهیلات 
به مددجویان 

 مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره(  استان قم گفت: صندوق قرض الحسنه امداد 
ولایت این استان درسال ۹۹ بالغ بر ۷۲۴ میلیارد ریال تسهیلات به ۹ هزار و ۴۵۹ مددجو 

و افراد نیازمند پرداخت کرده است. 
اکبر میرشکار اظهار داشت: تسهیلات این صندوق بیشتر در قالب کارگشایی، اشتغال 

و مسکن ارائه شده است.
وی اضافه کرد: در همین راستا حدود ۲۹۶ میلیارد و ۱۵۷ میلیون ریال برای کارگشایی 

از مشکل های پنج هزار و ۳۴۷ تَن پرداخت شد.
میرشکار با اشاره به اینکه سال گذشته سال جهش تولید نامگذاری شده بود خاطرنشان 
کرد: این صندوق برای اشتغال مددجویان و تقویت طرح های تولیدی نیز ۴۷۳ فقره وام 

اشتغال  با اعتبار حدود ۷۸ میلیارد و ۶۰۲ میلیون ریال پرداخت کرده است.
مدیرکل کمیته امداد قم نامگذاری سال ۱۴۰۰ به عنوان تولید، پشتیبانی ها و مانع 
زدایی ها را نیز یادآور شد و تاکید کرد: امدادگران این نهاد در قم، با لبیک به فرمان رهبر 
معظم انقلاب برای رفع موانع تولید توسط مددجویان به صورت جهادی و فوق برنامه 

تلاش خواهند کرد.
وی پرداخت تسهیلات مسکن مددجویان را نیز خاطرنشان کرد و یادآور شد: ۲۷۰ 
میلیارد و ۹۸۰ میلیون ریال نیز برای خرید، احداث و تعمیر و رهن و اجاره یک هزار و ۹۷۷ 

خانوار تحت حمایت پرداخت  شد.
جمعیت مددجویی کمیته امداد امام قم حدود ۲۲ هزار و ۲۷ هزار خانوار در قالب حدود 

۳۹ هزار و ۸۵۰ هزار تَن است.

نماینده آیت الله سیستانی در ایران با اشاره به فعالیت های شهرداری قم گفت: در چند 
سال گذشته شاهد تحول خوبی در این کلان شهر هستیم.

حجت الاسلام والمسلمین سید جواد شهرستانی  پیش از ظهردیروز در دیدار با شهردار 
و مدیران شهری قم با قدردانی از فعالیت های صورت گرفته اظهار داشت: دکتر سقاییان 
نژاد از مدیران موفق شهر قم به شمار می رود و خوشبختانه اقدامات مناسبی در شهرداری 

صورت گرفته است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه یکی از مسائل مهمی که در جامعه 
روی آن کار نشده مدیریت است، افزود: در این زمینه همواره در دو محور تعهد و تخصص 
حرف زده و در آن دچار شعارزدگی شدیم اما از اصل موضوع که مدیریت است، غافل 

شده ایم.
نماینده آیت الله سیستانی در ایران تصریح کرد: آن طور که باید و شاید در مسائل 
مختلف مدیریت نکرده ایم، بسیاری از مسائل و مشکلات موجود ربطی به تحریم ندارد 

بلکه به کارهای شخصی و نوع مدیریت ما بستگی دارد.
وی با بیان اینکه باید بپذیریم که مشکل ما مدیریت است، ابراز کرد: در کشور بهترین ها 
را داریم اما یک مدیر که می خواهد گام مؤثر بردارد برخی نسبت به اقداماتش به کارشکنی 
اقدام می کنند و این در حالی است که باید مدیران را جذب کرد نه اینکه شاهد حرف های 

نامربوط باشیم.
شهرستانی تصریح کرد: ادامه داد: اینکه میزان فعالیت های عمرانی شهرداری قم در 
برخی بخش ها، ازجمله آسفالت طوری است که در راستای میزان فعالیت شهرهایی 

ازجمله تهران حرکت می کند، جای قدردانی دارد.
شهردار قم مطرح کرد:

وجود ۳۷۲ بوستان ایمن در شهر قم
شهردار قم نیز دراین دیدار با اشاره به وجود ۳۷۲ بوستان در قم گفت: در گذشته 
بسیاری از این بوستان ها ایمن نبود که طرح ایمن سازی در آن اجرا و امروز شاهد یک 

امنیت خوب در تمامی بوستان ها هستیم.
با تبریک سال جدید به ارائه گزارشی از اقدامات  دکتر سید مرتضی سقاییان نژاد 
شهرداری قم پرداخت و اظهار داشت: سال ۹۹ آخرین سال نخستین برنامه پنج ساله 

شهر قم بود و از سال ۱۴۰۰ دومین دوره برنامه پنج ساله آغازشده است.
وی با بیان اینکه ترسیم نقشه راه و تدوین یک برنامه جامع از برنامه های اولویت دار 
شهرداری قم بوده است، بیان کرد: تاکنون ۷۲ درصد از این برنامه در بخش های مختلف 

ازجمله عمرانی و خدماتی محقق شده است.
شهردار قم ابراز کرد: در بخش فرهنگی چارچوب های لازم تدوین و تشکیلات شهرداری 
به جایی رسید که امروز دارای چشم انداز است و برنامه ها نیز بر همین اساس دنبال 

می شود.
سقاییان نژاد به برنامه های شهرداری در بخش مدیریت پسماند اشاره کرد و گفت: 
طوری برنامه ها در حال پیش روی است که دیگر زباله ای در قم دفن نشود و با راه اندازی 

خطوط جدید تفکیک زباله ها را داشته باشیم.
قم سومین کلان شهر کشوراز نظر سرانه فضای سبز

وی به اقدامات شهرداری قم طی پنج سال گذشته در بخش فضای سبز اشاره کرد و 
افزود: سرانه فضای سبز از ۱۳.۸ مترمربع به ازای هر شهروند به ۲۰.۰۳ افزایش یافته و 

امروز قم سومین کلان شهر کشور است که بیشترین فضای سبز را دارد.
شهردار قم گفت: بر اساس برنامه جدید شهرداری و چشم اندازهای صورت گرفته، تا 
سه سال آینده شاهد رشد فضای سبز در قم هستیم و سرانه هر شهروند به ۲۶ مترمربع 
می رسد. سقاییان نژاد از دیگر اقدامات در دست اجرای شهرداری در بخش فضای سبز را 
ساخت پارک هزار هکتاری و چند بوستان بزرگ به همراه ایجاد شهربازی عنوان کرد. وی 
یادآور شد: ساخت باغ پرندگان شهرداری و راه اندازی آن از دیگر اقدامات ویژه شهرداری 
از کرونا در اختیار عموم  امیدواریم پس  بوده است که  به شهروندان  ارائه خدمت  در 
شهروندان قرار گیرد. شهردار قم در مورد ایجاد زیرساخت های ورزشی توسط شهرداری 
نیز گفت: در هر منطقه یک مجموعه ورزشی با متراژهای مناسب ساخته شده و در کنار 
آن نیز در هر منطقه شهرداری چند زمین روباز ورزشی نیز ایجادشده است. وی با اشاره به 
وجود ۳۷۲ بوستان در قم گفت: در گذشته بسیاری از این بوستان ها ایمن نبود که طرح 

ایمن سازی در آن اجرا و امروز شاهد یک امنیت خوب در بوستان ها هستیم.
توزیع سالانه بیش از ۲۵۰ هزار تن آسفالت 

سقاییان نژاد همچنین در مورد آسفالت معابر شهری قم نیز تصریح کرد: سالانه بیش از 
۲۵۰ هزار تن آسفالت در شهر شامل دو میلیون مترمربع انجام می شود که به لحاظ حجم 

آسفالت با کلان شهرهای بزرگ در یک راستا هستیم.
شهردار قم به اقدامات صورت گرفته در بخش حمل ونقل و نوسازی ناوگان اتوبوسرانی 
اشاره کرد و گفت: ۱۸۰ دستگاه جدید به ناوگان اضافه شد که قبلًا ۸۲.۵ درصد آن 
توسط دولت تأمین می شد که امروز قیمت هر دستگاه اتوبوس به حدود شش میلیارد 

تومان رسیده و دولت نیز تاکنون حمایتی از آن نداشته است.
سقاییان نژاد اضافه کرد: در شهر قم از نظر نظافت شهری به حد قابل قبول رسیدیم 
و اطراف حرم از وضعیت مناسب برخوردار است و در سال ۱۴۰۰ برنامه ها به صورت 
نرم افزاری  سمت  به  شهرداری  برنامه های  سال  چهار  از  پس  و  دنبال  سخت افزاری 
می رود، به طوری که شاهد ایجاد شهرداری الکترونیک در بخش های مختلف ازجمله 

ساخت وسازها و مباحث مرتبط با حمل ونقل عمومی باشیم.

حجت الاسلام والمسلمین شهرستانی در دیدار با شهردار و مدیران شهری قم :

درسال های اخیر تحولات خوبی درقم صورت گرفته است

رئیس پلیس فتا استان قم با اشاره به اینکه اخیرا 
پیامی مبنی بر برنده شدن در قرعه کشی خودرو 
شده  ارسال  شهروندان  از  برخی  برای  خارجی 
است، نسبت به پیامدهای کلاهبردارانه این موضوع 

هشدار داد. 
علی موالی اظهارداشت: در چند روز اخیر پیامی 
یک  عنوان  تحت  ناشناس  افراد  سوی  از  جعلی 
شرکت بازرگانی که در یکی از کشورهای همسایه 
مستقر است برای برخی از شهروندان ارسال شده 
است که از آنها درخواست شده است برای دریافت 
خودرو خارجی خود که قیمت بالایی را دارد مبلغی 
را به عنوان هزینه ترخیص به حساب فردی ناشناس 

واریز نمایند.

این موضوع یک شگرد کلاهبردارانه  افزود:  وی 
تحت عنوان کلاهبرداری نیجریه ای است که مجرم 
با عناوین مختلف نظیر برنده شدن در قرعه کشی 
خودرو و یا معرفی خود به عنوان فردی ثروتمند که 
قصد دارد مبالغی را برای کمک به نیازمندان داخل 
کشور هزینه کند،با کاربران فضای مجازی ارتباط 
برقرارکرده و باارسال تصاویری ازمدارک جعلی نظیر 
تصویر گذرنامه، فاکتوررسمی، سند گمرک و غیره 

سعی در جلب اعتماد افراد ساده اندیش دارد.
سرهنگ موالی ادامه داد: باتوجه به اینکه در تمام 
این شگردها مجرم سعی دارد به بهانه های مختلف 
به  خودرو  انتقال  و  گمرک  هزینه  پرداخت  نظیر 
داخل کشور از شهروندان پولی را دریافت کرده و از 

این طریق اقدام به کلاهبرداری نماید، لذا به کلیه 
با  مواجهه  درصورت  هشدارمی دهیم  شهروندان 
اینگونه افراد به هیچ عنوان به آنها اعتماد نکرده و 
هیچگونه وجه و یا اطلاعات شخصی خود را برای 

آنان ارسال نکنند.
کرد:  نشان  خاطر  قم  استان  فتا  پلیس  رئیس 
شهروندان می توانند در صورت مواجهه با هرگونه 
مجازی  فضای  در  کلاهبردارنه   و  مشکوک  مورد 
www. موضوع را از طریق سایت پلیس فتا به نشانی
cyberpolice.ir اطلاع رسانی کنند و از کارشناسان 
پلیس راهنمایی های لازم را دریافت کرده و همچنین 
از آخرین مطالب آموزشی و اخبار سایبری مطلع 

شوند.

رئیس پلیس فتا استان قم هشدارداد:

وعده برنده شدن خودرو خارجی، دامی برای کلاهبرداران سایبری 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم؛

ممکن است تا آخر هفته به وضعیت 
قرمز کرونایی برسیم

۱

مصطفی داننده*

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم  خبرداد:

افزایش  ۲8۲ درصدی جابجایی 
مسافر با ناوگان عمومی
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امیر حاتمی: 

در صادرات اقلام و تجهیزات دفاعی 
مشکلی نداریم

 وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در دیدار همتای تاجیکستانی خود در تهران 
گفت: خوشبختانه در اکتبر ۲۰۲۰ تحریم های تسلیحاتی جمهوری اسلامی ایران 
به  موجب قطعنامه شورای امنیت به پایان رسید و ما در امر صادرات اقلام و تجهیزات 

دفاعی هیچ مشکلی نداریم. 
سرتیپ امیر حاتمی حضور سپهبد شیرعلی میرزا وزیر دفاع تاجیکستان و هیات 
همراه، در فصل زیبای بهار و ایام »عید باستانی نوروز« در جمهوری اسلامی را مبارک 
دانست و گفت: امیدواریم که همچون شروع فصل زیبای بهار، شاهد شروع فصل 

جدیدی در روابط و همکاری های دوجانبه با دوستان و برداران تاجیک باشیم.
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با بیان اینکه روابط دو کشور روابط عمیق 
و مبتنی برریشه های مشترک و کهن است، افزود: نگاه جمهوری اسلامی ایران به 
جمهوری تاجیکستان مبتنی بر روابط خویشاوندی و خونی است و این روابط همیشه 
ماندگار و مداوم است و این پیوندها و پیوستگی ها که از گذشته دور یادگار مانده و 

ماندگار است را نمی توان نادیده گرفت.
حاتمی با بیان اینکه اگر چه ایران و تاجیکستان مرز مشترک زمینی ندارند اما فراتر 
از مرزهای تعریف شده روابط خوبی بین دو کشورحاکم بوده است، بیان کرد: زبان 
مشترک، فرهنگ مشترک، تاریخ مشترک، دین مشترک، تمدن مشترک ازجمله 

اشتراکات دو کشور هستند.
وی با بیان اینکه معتقدیم وجود اشتراکات دو کشور می تواند ظرفیت های بالقوه و 
فراوانی را برای توسعه روابط فی مابین ایجاد کند، گفت: وجود این ظرفیت ها که فعال 
شدن آنها به نفع هر دو کشور است، دشمنان و بدخواهان زیادی دارد که در مقاطع 

مختلف دست به کار شده اند.
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با بیان اینکه در حوزه روابط دوجانبه، همواره 
جمهوری تاجیکستان از جایگاه ویژه ای در سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران 
برخوردار بوده است، خاطرنشان کرد: نقش تاجیکستان در آسیای مرکزی بر جایگاه 

و اهمیت روابط دو کشور ایران و تاجیکستان افزوده است.
حاتمی با بیان اینکه طی سال های اخیر جمهوری اسلامی ایران به رغم تحریم های 
ظالمانه و فشارهای سنگین در حوزه های مختلف پیشرفت های چشمگیر و فراوان 
داشته است، گفت: خوشبختانه در اکتبر ۲۰۲۰ تحریم های تسلیحاتی جمهوری 
اسلامی ایران به  موجب قطعنامه شورای امنیت به پایان رسید و ما در امر صادرات 

اقلام و تجهیزات دفاعی هیچ مشکلی نداریم.
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با بیان اینکه  توسعه حضور داعش و گروه های 
افراط گرا در برخی کشورهای منطقه موضوع مهم و حساسی است، یادآور شد: ما 
همواره مخالفت خود را با حضور نیروهای فرامنطقه ای در جنگ ها و درگیری های 
مختلف اعلام کرده ایم. تفاوتی نمی کند این حضور در سوریه، عراق، افغانستان باشد 

یا در جای دیگر... 
حاتمی تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران با رویکرد حل  وفصل مشکلات و 
مسائل منطقه با حضور و مشارکت خود کشورهای منطقه، هزینه زیادی برای بازگشت 
صلح و ثبات در منطقه متحمل شده است که مهمترین و البته جبران ناپذیرتربن آن 

شهادت سردار سلیمانی قهرمان مبارزه با تروریسم و افراط گرایی بوده است.
وی با بیان اینکه روند همکاری ها در تمامی حوزه های دوجانبه و به طور ویژه در 
حوزه دفاعی و نظامی در حال بازگشت به مسیر واقعی خود است، گفت: رویکرد 
وزارت دفاع همسو با دولت جمهوری اسلامی ایران تأکید بر توسعه و ارتقاء روابط و 

همکاری ها بر اساس احترام و اعتماد متقابل است.

سردار شکارچی: سرباز کم داریم

اظهارنظرها در باره خدمت سربازی، 
شعاری و انتخاباتی است 

 سخنگوی ارشد نیروهای مسلح با بیان اینکه در حال حاضر ۴۰ درصد کسری 
سرباز داریم، برخی اظهارنظرها درباره سربازی را غیرکارشناسی خواند و گفت: 
و  برابر دوربین شعاری  در  انتخابات  نزدیک  آن هم  اینگونه مسائل  مطرح کردن 

انتخاباتی است. 
سرتیپ پاسدار ابوالفضل شکارچی روز سه شنبه در نشست خبری با موضوع 
خدمت مقدس سربازی در جمع خبرنگاران افزود: وقتی خدمت سربازی تحت 
لوای اسلام و نظام اسلامی ، فرماندهی ولی فقیه بعنوان فرمانده معظم کل قوا ) 
مدظله العالی ( و با واژه های جهاد ، دفاع و امنیت کشور اسلامی و ملت مسلمان 
صورت می گیرد تقدس می یابد و می شود زینت کشور و در این صورت قابل قیاس 
با خدمت سربازی در سایر کشورهای جهان حتی کشورهای مسلمان نیست و نباید 

با آنها مقایسه گردد.
وی یادآور شد: حتی در کشورهای کفر هم هیچ انسان عاقلی با بهانه قرار دادن 
حل مشکلات سربازان کشورش به حوزه دفاعی و امنیتی خود  آسیب نمی رسانند 
و موج ایجاد نمی کنند که به نظر می رسد بخشی از موج آفرینی و جریان سازی 
امروز در شرایط فعلی برای جلب توجه در راستای رقابت انتخاباتی و منافع شخصی 

و حزبی باشد .
وی درپاسخ به این سوال که برخی از نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی 
اظهار می دارند که طرح هایی در دست اقدام است تا سربازی اجباری تبدیل به 
اختیاری و حرفه ای شود و افرادی که داوطلب خدمت سربازی نیستند یا مازاد بر نیاز 
نیروهای مسلح هستند طی یک دوره تا ۵۰ سالگی مالیات بیشتر بپردازند و از این 
مالیات برای افراد داوطلب خدمت حقوق پرداخت شود و طول دوره خدمت نیز برای 
حرفه ای شدن افزایش پیدا کند افزود: ما در قانون خدمت وظیفه عمومی واژه ای 
بنام سربازی اجباری نداریم بلکه عنوان خدمت موظفی در قانون آمده است. در حال 
حاضر حدود  ۶۰% نیاز نیروهای مسلح در حوزه سرباز تأمین گردیده است. هم اکنون 
نیروهای مسلح با ۴۰% کسری سازمانی در حوزه سرباز مواجه هستند که این میزان 
کسری، فشار مضاعفی را در ماموریت ها به سربازان موجود در نیروهای مسلح وارد 
می کند. وی یادآور شد: ضمناً تعداد موالید ذکور کشور به دلیل مشکلات فرهنگی، 
اجتماعی، اقتصادی و معیشتی رو به کاهش است و در این صورت چنانچه کلیه 
جوانان عزیز در قالب خدمت مقدس سربازی حضور پیدا کنند باز با کمبود سرباز 
مواجه هستیم. موالید ذکور در کشور از سال ۱۳۵۵ که در سال ۱۳۷۴ تا ۱۴۰۰ 
به سن مشمولیت رسیده اند ۲۰ میلیون نفر بوده که طی ۲۶ سال حدود ۸۵/۵ % 
به خدمت مقدس سربازی اعزام شده و یا درصورت واجدشرایط بودن برخی معاف 
شده اند و صرفاً ۱۴/۵ % از این افراد بلاتکلیف بوده و از نظر نیروهای مسلح مشمول 
غایب هستند. سخنگوی ارشد نیروهای مسلح گفت: این نگاه بدون توجه به مصالح 
امنیتی، دفاعی و انتظامی کشور غیر تخصصی، غیرکارشناسی یا تبلیغاتی می باشد 
و شاید برای جلب توجه افکار عمومی، افزایش محبوبیت، دستیابی به قدرت،شهرت 
و سلبریتی شدن باشد و اگر چنین باشد، این نوعی خیانت به مردم و دفاع و امنیت 
کشور است چنین اظهاراتی مستلزم آگاهی، اشراف اطلاعاتی، تخصص و تسلط به 

حوزه دفاع و امنیت می باشد.
 

معاون کل وزارت بهداشت:

نخستین واکسن ایرانی کرونا
 4۰ روز دیگر آماده می شود

معاون کل وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: ۹ واکسن کرونا در 
کشور در حال ساخت است، چهار واکسن در ماه های آینده برای استفاده وسیع به 
بهره برداری می رسد و نخستین واکسن ایرانی کرونا ۴۰ روز دیگر در اختیار مردم قرار 
می گیرد.  ایرج حریرچی روز سه شنبه در دیدار با داتو قمرالدین جعفر معاون وزیر 
امور خارجه مالزی در ستاد وزارت بهداشت درباره روند تولید واکسن کرونا در کشور 
افزود: در ایران در ساخت ۹ واکسن پیشرفت های بسیار خوبی داشتیم. چهار واکسن 
در چند ماه آینده به بهره برداری و استفاده وسیع در کشور خواهد رسید. واکسن اول 
از ۴۰ روز دیگر در اختیار مردم قرار خواهد گرفت؛ واکسن دوم که برمبنای ویروس 
ضعیف و کشته شده است با تیراژ ماهانه ۸ تا ۱۰ میلیون دوز از حدود ۷۰ روز دیگر در 

دسترس مردم قرار می گیرد.

عربستان و اهداف طرح صلح 
فیصل بن فرحان وزیر خارجه عربستان اخیرا در یک 
کنفرانس مطبوعاتی در ریاض طرح صلحی برای پایان 
دادن به جنگ ۶ ساله عربستان علیه مردم بی دفاع 

یمن ارائه داد.
در این طرح صلح که به صورت یکجانبه و بدون هماهنگی با مارتین گریفیتس 
نماینده دبیر کل سازمان ملل تهیه شده هیچگونه اشاره ای به تشکیل کمیته حقیقت 

یاب برای شناسائی متجاوز نشده است.
انصارالله، نیروهای مسلح و کمیته های انقلابی به دلیل تلاش عربستان برای 
خروج از باتلاق یمن بدون پرداخت کوچکترین هزینه ای ،با این طرح صلح مخالفت 
کردند. از آنجایی که انصارالله و ارتش یمن اخیرا با استفاده از موشک های بالستیکی 
و پهپادهای پیشرفته تولید داخلی مراکز استراتژیک نظامی، اقتصادی و نفتی 
عربستان را هدف قرار داده اند لذا این رژیم قدرت تقابل نظامی خود را از دست داده 
است. یکی از راهبردهای موثر انصارالله در تقابل میدانی با ائتلاف سعودی تاکتیک 
توازن وحشت بود که معادله میدانی را به ویژه در دو سال اخیر به سود ملت یمن 
تغییر داد. پیروزی اخیر انصارالله و ارتش یمن در آزادسازی بخشی از نقاط حساس 
شهر نفت خیزمارب نقطه قوت انصارالله یمن برای مذاکرات احتمالی آینده با رژیم 

آل سعود تلقی می شود.
از سوی دیگر نا کار آمدی پاتریوت های آمریکایی مستقر در عربستان در خنثی 
سازی موشک های انصارالله نشان داد که ادامه جنگ به سود ائتلاف عربستان 
نیست و لذا تیم جو بایدن رئیس جمهور دموکرات آمریکا، رژیم آل سعود را برای پایان 

دادن آبرومندانه به این جنگ ۶ ساله تحت فشار قرار داد.
بر اساس گزارش رسانه های آمریکا این کشور برای راه اندازی ۱۵ سامانه ضد 
موشکی پاتریوت در مرزهای جنوبی عربستان ماهانه ۳۰۰ ملیون دلار از ارتش این 

رژیم، هزینه دریافت می کند.
همچنین عربستان در طول ۶ سال جنگ تحمیلی خود علیه ملت یمن تا کنون 
۳۵۰میلیارد دلار هزینه کرده در حالی که شمار کشته های نیروهای ائتلاف سعودی 

از ۳۷ هزار تن تجاوز کرده است .
اما انصارالله و نیروهای مسلح یمن به دلیل اگاهی کامل از توطئه های پشت 
پرده عربستان از طرح صلح ادعایی رژیم آل سعود شرایطی برای پذیرش آتش بس 
تعیین کردند. انصارالله بر  قراری کامل آتش بس، خروج نیروهای ائتلاف سعودی از 
شهرهای مختلف یمن تحت نظارت سازمان ملل، تشکیل کمیته حقیقت یاب برای 
مشخص شدن متجاوز و پرداخت غرامت از سوی عربستان به ملت یمن ،بخشی از 

پیش شرط های خود برای قبول طرح صلح عربستان دانستند.
به اعتقاد انصارالله عربستان قصد دارد پس از برقراری آتش بس یک سلسله جریان 
سازی هایی را علیه ایران انجام دهد و وانمود سازد موشکهایی که تاسیسات اقتصادی 

و نفتی عربستان را هدف قرار داده اند ساخت ایران بوده اند.
 عربستان که تا کنون حجم خسارت های خود را اعلام نکرده قصد دارد تا پس از 
آتش بس میزان  خسارات خود را چند برابر جلوه دهد تا به جای پرداخت غرامت به 

ملت یمن، ایران را در سطح مجامع بین المللی محکوم کند.
از این رو عربستان اکنون به دلیل آشکار شدن شکست های میدانی و نظامی تلاش 
دارد تا با طرح صلح خود این جنگ را به پایان برساند بدون اینکه هزینه های مالی و 

سیاسی این ماجراجویی را پرداخت کند.

مشاور وزیر کشور:

تصمیمات ستاد ملی مقابله با کرونا 
فرابخشی و جامع نگرانه است

 مشاور وزیر کشور با انتقاد از بخشی گویی در تصمیمات ستاد مقابله با کرونا گفت: 
این ستاد از اعضای حقوقی متعددی تشکیل شده است که هر کدام به دنبال یک 
همگرایی برای یافتن راهکار جامع نگرانه هستند. بیان مشکلات و نگرانی به صورت 

بخشی و برجسته کردن آن به دور از روح فعالیت های ستادی است. 
»روح الله جمعه ای«  با انتقاد از بخشی گویی در تصمیمات ستاد ملی مقابله با 
کرونا گفت: این ستاد از اعضای حقوقی متعددی تشکیل شده است که هر کدام 
بنا به ضرورت مطالبات و دغدغه هایشان در این ستاد حضور داشته و به دنبال یک 
همگرایی برای یافتن راهکار جامع نگرانه هستند لذا بیان مشکلات و نگرانی به 

صورت بخشی و برجسته کردن آن از روح فعالیت های ستادی دور است.
وی یکی از اهداف تشکیل قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا را پیگیری 
همگرایی و همسویی میان وزارتخانه ها و دستگاه های عضو ستاد برشمرد و تصریح 
کرد: بعد از دریافت پیشنهادات از سوی مراجع ذیصلاح و دستگاه های مختلف و 
طرح آنها در کارگروه ها، پیشنهاداتی که قابلیت اجرایی دارند، در کمیته اجتماعی و 
امنیتی مورد بررسی قرار گرفته و خروجی این کمیته در جلسه مسئولان کمیته ها با 
حضور رئیس جمهور محترم مورد ارزیابی نهایی قرار می گیرد و نهایتا در ستاد ملی 

مقابله با کرونا مطرح می شود.
 جمعه ای تصریح کرد: در تمامی این مراحل نظرات وزارت بهداشت و درمان و 
آموزش پزشکی مبنا و اساس تصمیم گیری هاست و تاکنون تمامی تصمیمات با 
حضور مقامات این وزارتخانه اتخاذ شده است لذا بخشی نگری در موضوع بسیار 
مهم و فراگیری مانند کرونا نمی تواند برای جامعه مفید و راهگشا باشد و موجب ایجاد 

هیجان کاذب و در نهایت یاس و ناامیدی در میان مردم می شود.
مشاور وزیر کشور امروز همچنین در حساب توییتری خود نوشت: رکن فعالیت 
صادقانه در کار ستادی، نگاه جامع و متوازن به تمامی دغدغه هاست و هنر مدیریت 
تعادل بخشی به همه مطالبات و نگرانی های متنوع و متکثر به جای بخشی نگری و 
غوغا سالاری است. سکوت مصلحت اندیشانه نسبت به بیانات غیرواقع سخت ولی 

شکننده است.  
  

قهرمان پور کارشناس مسائل بین المللی: 

مسأله برجام تأثیر مستقیمی روی انتخابات 
نخواهد گذاشت

یک کارشناس مسائل بین المللی تأکید کرد: بحث انتخابات حتما یک مسأله مهم 
است اما واضح است که مسأله برجام تأثیر مستقیمی روی انتخابات نخواهد گذاشت 
و این را هر کارشناس آشنا به مسائل انتخابات به شما می گوید. یعنی تصور اینکه یک 
نفر مذاکره کند و انتخابات را ببرد، اصلا تصور درستی نیست. مردم در انتخابات به 
فردی رأی می دهند که احساس کنند درد آنها را می فهمد و بهتر می تواند کشور را 
اداره کند و یکی از آیتم ها مسأله روابط خارجی است. بنابر این اصلا چنین چیزی 
نیست که یک نفر گرهی را باز کند و رئیس جمهور شود؛ شاید در هیچ جای دنیا 

چنین چیزی اتفاق نیفتد.
رحمان قهرمان پور در گفت و گو با جماران  اظهارداشت: در گذشته هم ما این 
را دیده ایم که بعضی نامزدها فکر کرده اند اگر فلان کار را انجام بدهند کار تمام 
است و انتخابات به نفع آنها تمام می شود. انتخابات فرمول های خودش را دارد و 
در انتخابات باید بر اساس فرمول های خودش عمل کنید. انتخابات مسائل فراوانی 
دارد و نمی توانید بگویید فلان کار را کرده ام. فقط از شما نمی پرسند که آیا سیاست 
خارجی را حل کرده ای، می گویند مشکل اقتصاد را می توانی حل کنی؟ با فساد 
می توانی مبارزه کنی؟ مسأله کرونا را می توانی حل کنی؟ مشکل تولید را می توانی 

حل کنی؟ حقوق زنان چه می شود؟
وی افزود: این درست هست که ممکن است بعضی ها به خاطر انتخابات مخالفت 
می کنند ولی این مخالفت ها مبناهای دیگری هم دارد و مبناهای هویتی هم دارد. 
علاوه بر آن، وضعیتی که ترامپ در ارتباط با ایران ایجاد کرده و این بی اعتمادی که 

ترامپ به 
این کارشناس مسائل بین المللی در پاسخ به سؤالی در خصوص آینده مذاکرات 
ایران و آمریکا نیز گفت: بستگی به شرایط دارد و باید ببینیم شرایط چه جوری پیش 
می رود و قدری سخت است که از الآن بگوییم. باید ببینیم که آیا دولت بایدن در 
مواضع خود تغییر ایجاد می کند؟ آیا در ایران اجماعی در این مورد به وجود می آید؟ 
به نظر من تا قبل از انتخابات این اتفاق نمی افتد و بعد از انتخابات باید ببینیم که آیا 

رئیس جمهور جدید می تواند در این مورد اجماع ایجاد کند؟

اخبار

حسن هانی زاده*

 
را  مردم  معیشت  از  حمایت  جمهوری،  رییس   
همواره اولویت اصلی دولت دانست و گفت: دولت 
برابر  در  مردم  از  حمایتی  بسته های  اختصاص  با 

تکانه های اقتصادی حمایت می کند. 
به گزارش روز سه شنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی 
جلسه  پانزدهمین  و  جمهوری، دویست  ریاست 
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت روز سه شنبه به 
ریاست رییس جمهور برگزار و در این جلسه رییس 
کل بانک مرکزی به عنوان رییس دوره ای گروه ۲۴ 
گزارشی از جلسه این گروه که روز دوشنبه با حضور 
وزیران اقتصاد و دارایی و روسای بانک مرکزی ۲۸ 
کشورجهان و روسای صندوق بین المللی پول و بانک 

جهانی تشکیل شد، ارائه کرد.
گزارش گروه ۲۴ حاکی از اثرات شدید اقتصادی 
کرونا بر اقشار کم درآمد جامعه و ایجاد فقر و بیکاری 
در  عضو  کشورهای  جدی  مشکلات  همچنین  و 
تامین واکسن مورد نیاز است. به گفته رییس کل 
بانک مرکزی، در مقایسه با رشد منفی تولید در اکثر 
کشورهای جهان ، عملکرد جمهوری اسلامی ایران 
در سال گذشته در مدیریت آثار کرونا و مثبت کردن 
نرخ رشد تولید, به رغم فشارهای مضاعف تحریمی، 

ممتاز ارزیابی شده است.
حجت الاسلام والمسلین حسن روحانی در این 
جلسه با بیان اینکه حمایت از معیشت مردم همواره 
اولویت دولت تدبیر و امید بوده است، گفت: دولت 
در سال ۱۳۹۹ طرح های حمایتی مختلفی را اجرا 
کرد و در بودجه سال ۱۴۰۰ نیز منابع قابل توجهی 

برای این امر اختصاص یافته است.
رییس جمهوری  با اشاره به اینکه دولت در آستانه 
ماه مبارک رمضان برای گروه های آسیب پذیر بسته 

کمک ها  این  افزود:  است،  دیده  تدارک  معیشتی 
تکانه های  برابر  در  دولت  تا  یافت  خواهد  تداوم 
اقتصادی یاری گر مردم باشد و مردم عزیز، بالاخص 
اقشار آسیب پذیر اطمینان خاطر داشته باشند که 

دولت هیچگاه آنها را فراموش نکرده و نخواهد کرد.
»سامانه  پیشنهادی  طرح  جلسه  این  ادامه  در 
کارت  زمینه  در  کشور  بانکی  نظام  الکترونیکی 

اعتباری« مورد بررسی قرار گرفت.
انجام  اقدامات  از  قدردانی  با  جمهوری  رییس 
بستر  آماده سازی  برای  در یک سال گذشته  شده 
ارائه تسهیلات بانکی با استفاده از کارت اعتباری، 
گفت: بی شک الگوی تسهیلات  دهی نظام بانکی 
کشور نیز تغییر می کند که امید است با آماده سازی 
سامانه امضای دیجیتال در نظام بانکی گام جدیدی 

در راستای رونق بازار و افزایش تولید و راهبرد کلی 
ساماندهی نظام الکترونیک کشور توسط نظام بانکی 

برداشته شود.
 روحانی افزود: با اجرای این طرح گشایش مهمی 
برای تولید کنندگان در زنجیره تامین صورت خواهد 
گرفت و هزینه تامین مالی برای تولید کاهش قابل 
توجهی خواهد یافت که یکی از مصادیق بارز مانع 

زدایی از تولید در آغاز سال ۱۴۰۰ خواهد بود.
جلسه  این  در  همچنین  گزارش،  این  براساس 
بازار  وضعیت  از  گزارشی  بورس  سازمان  رییس 
در  نوسان  عوامل  تحلیل  و  سرمایه درسال ۱۳۹۹ 
این بازار ارائه و برنامه های این سازمان را برای ثبات 
بخشی به بازار و تداوم تامین مالی تولید از طریق بازار 

سرمایه، تشریح کرد.

 معاون اول رییس جمهوری با اشاره به افزایش تقاضا برای برخی کالاها در ماه 
رمضان، گفت: گزارش های اعلام شده از سوی دستگاه ها نشان می دهد که به 
میزان لازم کالاهای مورد نیاز، تولید و ذخیره سازی شده است و براساس پیش بینی ها 

مشکل خاصی بوجود نخواهد آمد. 
اسحاق جهانگیری روز سه شنبه در جلسه کارگروه تنظیم بازار و تامین کالاهای 
اساسی ماه مبارک رمضان با تاکید بر اهمیت تامین کالاهای اساسی مورد نیاز مردم 
در ماه مبارک رمضان، گفت: باید همه دستگاه های دولتی و نظارتی و نیز تولید 
کنندگان تلاش کنند تا کمبودی در زمینه تامین کالاهای اساسی در کشور بوجود 

نیاید.
معاون اول رییس جمهوری تامین کالاهای اساسی نظیر شکر، روغن، خرما، مرغ 
و تخم مرغ، برنج و گوشت قرمز را از اولویت های اصلی دستگاه های دولتی و تولید 
کنندگان کشور عنوان کرد و گفت: در ماه مبارک رمضان باید اقلام مورد نیاز سفره 

افطار مردم به وفور و با قیمت مناسب در اختیارشان قرار بگیرد.
وی با قدردانی از عملکرد ستاد تنظیم بازار در تامین مایحتاج شب عید مردم به ویژه 
در زمینه میوه گفت: خوشبختانه با تداوم عرضه مرغ در میادین میوه و تره بار شاهد 

کاهش التهابات در بازار این محصول و از بین رفتن پدیده صف خرید هستیم.
گفت:  رمضان  ماه  در  کالاها  برخی  به  تقاضا  افزایش  به  اشاره  با  جهانگیری 
گزارش های اعلام شده از سوی دستگاه ها نشان می دهد که به میزان لازم کالاهای 
مرتبط، تولید و ذخیره سازی شده است و براساس پیش بینی ها مشکل خاصی 

بوجود نخواهد آمد.
تاکید بر ضرورت رصد روزانه بازارها 

معاون اول رییس جمهوری با تاکید بر ضرورت رصد روزانه بازارها، خواستار دخالت 
لازم ستاد تنظیم بازار برای جلوگیری از افزایش قیمت شد و گفت: همه دستگاه ها 

به ویژه دستگاه های نظارتی و تعزیرات و سازمان حمایت از مصرف کنندگان باید با 
حضورشان در صحنه به مردم اطمینان بخشی کنند.

وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به افزایش قیمت برخی کالاها نظیر 
سیمان در بازار از وزارت صنعت، معدن و تجارت خواست تا با همکاری انجمن سیمان 
دخالت موثری در این بازار داشته باشد زیرا در فصل ساخت و ساز و کار عمرانی 

مصرف سیمان در کشور افزایش می یابد.
جهانگیری با بیان اینکه در زمینه ذخیره سازی کالاهای استراتژیک ذخایر خوبی 
در کشور وجود دارد، اظهار داشت: باید در زمینه ذخیره سازی کالاهای استراتژیک 

همواره اطمینان خاطر داشته باشیم و ذخیره سازی در سطح بالا حفظ شود.
معاون اول رییس جمهوری ادامه داد: باید در دوره انتقال دولت کاری کنیم که 
دولت بعدی در ماه های شروع کار خود دغدغه و چالشی از بابت کاهش کالاهای 
اساسی نداشته باشد و تمام تمرکز خود را بر روی چیدمان وزرا و مسئولان دستگاه ها 
قرار دهد. البته براساس شرایط جنگ اقتصادی ذخایر خوبی ایجاد شده است ولی 

باید با حساسیت و دقت نظر این ذخایر را افزایش داد.
وی با اشاره به گزارش معاون وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در خصوص 
میزان واردات واکسن کرونا، تولید این واکسن در داخل و تزریق واکسن به گروه های 
اولویت دار تصریح کرد: باید در این زمینه اطلاع رسانی مناسبی انجام شود تا مردم 
احساس کنند که همراه با فرآیند واکسیناسیون در سراسر جهان در ایران نیز اقدامات 

مثبت و موثری در حال انجام است.
و  مهم  موضوعی  را  داخلی  شرکت های  توسط  کرونا  واکسن  تولید  جهانگیری 
ارزشمند توصیف و ابراز امیدواری کرد هر چه سریعتر مطابق آنچه مسئولان وزارت 
واکسن  از  ایران  مردم  همه  داده اند  گزارش  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت، 

برخوردار شوند.

معاون اول رییس جمهوری: 

مشکلی در تامین کالای مورد نیاز ماه رمضان نخواهیم داشت

رییس جمهوری:

 دولت در ماه رمضان، بسته های معیشتی به مردم می دهد

جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه با بیان اینکه محور 
مقاومت مقتدرتر از گذشته در حال رشد است، گفت: 
سال ۱۴۰۰ به مدد الهی، سرآغاز تحول بزرگ و انقلاب 
جهانی برای اضمحلال و نابودی قدرت های استکباری، 

ضددینی و ضدبشری و اخراج آن ها از منطقه است. 
سه شنبه  روز  حجازی  سیدمحمد  پاسدار  سرتیپ 
در اولین جلسه فرماندهان و مدیران نیروی قدس در 
سال ۱۴۰۰، با اشاره به فراز و نشیب های سال گذشته 
شهید  شهادت  از  پس  گفت:  کرونا  بیماری  پدیده  و 
سلیمانی در اواخر سال ۱۳۹۸ و همزمان با شیوع پدیده 
کرونا، فشار حداکثری و بی امان نظام استکباری و رژیم 
تروریستی آمریکا بر علیه جمهوری اسلامی ایران و کل 
محور مقاومت برای شکستن اراده و مقاومت ملت عزیز 

ایران و محور مقاومت بیشتر شد.
جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه افزود: با اینکه 
نیروی قدس در سال ۱۳۹۹ از حضور پر برکت فرمانده 
قاسم سلیمانی  و رشیدش سپهبد شهید حاج  عزیز 
این بزرگ مرد  محروم بود و هر لحظه و هر روز فقدان 
را احساس می کند اما به حول و قوه الهی جمهوری 
اسلامی و محور مقاومت دستاوردهای و پیروزی های 
بزرگی را در این میدان کسب کرد.   حجازی در بخش 

دیگر سخنان خود با اشاره به پیروزی های شکوهمند 
این روزها خاطرنشان  و غرورآفرین رزمندگان یمن در 
و  مقاومت  کوشش،  و  تلاش  نتیجه  موفقیّت ها  کرد: 
اتصال  و  اتکال  و  برابر فشار دشمن  تسلیم نشدن در 
به خدا و ایمان راسخ به این مسیر و به وعده پیروزی و 
نصرت الهی است و انشاءالله به زودی استخوان های 
درهم  یمن  پابرهنگان  فشارهای  از  متجاوزان  ائتلاف 
انقلاب  معظم  رهبر  که  چیزی  آن  و  شکست  خواهد 
امام خامنه ای عزیز نویدش را دادند و پیش بینی کردند 
که بینی متجاوزان به خاک مالیده خواهد شد و این 
امر محقق شده و بیشتر خواهد شد. وی با بیان حضور 
گفت:  سوریه  در  ایران  اسلامی  جمهوری  مقتدرانه 
نخست وزیر رژیم منحوس و غاصب صهیونیستی سال 
گذشته رسما اعلام کرد پایان سال ۲۰۲۰ میلادی باید 
سال پایانی حضور ایران در سوریه باشد و فشارها طوری 
باشد که دیگر ایران در سوریه باقی نماند، اما علیرغم 
فشارها و تهدیدات آنها محور مقاومت با همان صلابت و 
قدرت و حتی کیفیت بهتر در سوریه حضور دارد و آنها در 

تحقق اهدافشان شکست خوردند.
جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه با اشاره به جنگ 
روانی صهیونیست ها افزود: صهیونیست ها گاهی بارها 

یک مقر و منطقه خالی را مورد هجوم قرار  دادند و تلاش 
کردند تا با عملیات روانی، فشار رسانه ای و شانتاژ خبری 
درست کنند و با اخبار دروغین و شایعه پراکنی، کارهای 
خود را بزرگنمایی کنند و اعلام می کردند که چند ده 
با  تا  کرده اند  را شهید  مقاومت  نیروهای محور  از  نفر 
این دروغ ها فشار بیاورند، اما ملت عزیز ایران بداند به 
مدد الهی جمهوری اسلامی خاری است که در چشم 
و گلوی صهیونیست ها گیر کرده و با صلابت و اقتدار 
همچنان به نقش آفرینی خود با قوت ادامه می دهد و 
محور مقاومت در سوریه و لبنان مقتدرتر از گذشته در 
حال رشد و انجام وظیفه است. جانشین فرمانده سپاه 
قدس در بخش دیگر سخنان خود در خصوص تلاش 
ناکام آمریکا برای بقاء در عراق گفت: دشمنان اسلام و به 
خصوص آمریکا و استکبار جهانی می خواستند در عراق 
صدای ملّت را خفه کنند و مقاومت ملت عراق را در هم 
بشکنند تا در آن جا باقی بمانند، اما موفق نشدند؛ رییس 
که  کرد  اعلام  گذشته  روزهای  در  هم  آمریکا  جمهور 
ایالات متحده در حال کاهش نیروهای خود در منطقه 
خاورمیانه است و برای اینکه حفظ آبرو کند و اقدامات 
ملّت های منطقه را کم اهمیّت جلوه دهد اعلام کرد یک 
سامانه پاتریوت را از عربستان سعودی خارج کرده است.

جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه: 

سال ۱4۰۰ سرآغاز تحول بزرگ و انقلاب جهانی خواهد بود

رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به آغاز قرن 
جدید و گام دوم انقلاب گفت: ما باید برای تحقق 
کارآمدی دین در اداره جامعه تلاش کنیم و آن را به 

نمایش بگذاریم. 
محمدباقر قالیباف در همایش سراسری کارکنان 
سازمان عقیدتی سیاسی ناجا با عنوان اقتدار معنوی، 
بصیرت انقلابی ضمن تبریک اعیاد شعبانیه، گفت: 
ما در هر لباس و جایگاهی و با هر سلیقه و گرایشی، 
اگر بخواهیم نشان دهیم که انقلابی، حزب اللهی، 
ایران پرست و میهن پرست هستیم و می خواهیم به 
جامعه و مردم خدمت کنیم،  یک رسالت داریم و آن 
اینکه کارآمدی دین را در اداره جامعه و زندگی مردم به 
نمایش بگذاریم. رییس مجلس شورای اسلامی افزود: 
امروز در آغاز قرن جدید و در جریان گام دوم انقلاب 
اسلامی باید برای تحقق کارآمدی دین در اداره جامعه 
به طور جدی تلاش کنیم و درک صحیحی داشته 
باشیم که موقعیت امروز انقلاب اسلامی بسیار خطیر 

است هرچند مشکلاتی در حوزه مدیریتی و اجرایی 
داریم اما این مشکلات از عظمت انقلاب و ارزش ها و 
قدرت انقلاب اسلامی کم نمی کند البته این مسائل 
در جای خود موضوعات بسیار مهمی است که باید 
حل و فصل شود. وی یادآور شد: مشکلات نباید ما 
را از بزرگی و ارزش های انقلاب دور کند، نظام مقدس 
و  ایستاده  جمهوری اسلامی در مقابل کفر و ظلم 
این توفیق بزرگی است به خصوص در شرایطی که 
مقابل  در  بسیار  مادی  های  ظرفیت  با  کشورهایی 
آمریکایی ها زانو زدن و ذلت و زور را پذیرفتند بنابراین 
مهم ترین فرصت تاریخی ما در گام دوم انقلاب نگاه به 
گذشته است و نگاه به انقلاب اسلامی که پدیده ای 

زنده، پویا، اثرگذار و مبتنی بر فطرت انسان ها است.
زمان  و  آغاز  در  را  پویایی  ما  کرد:  اضافه  قالیباف 
پیروزی انقلاب اسلامی دیده ایم و در گام دوم انقلاب 
هم باید با همان باور و با تکیه به دو رکن خداباوری و 
اعتماد به مردم مسیر را ادامه دهیم. همه مسئولان 

باید به این دو رکن ایمان داشته باشند تا وقتی نقاط 
قوت و ضعف و فراز و فرودها را در گذشته می بینیم 
مشخص می شود هرکجا که این دو رکن حفظ شده 
اند به موفقیت رسیدیم و در هر جا تردید کردیم ناموفق 
بودیم. رییس قوه مقننه با بیان اینکه تحقق بیانات 
انقلاب  برای  مقام معظم رهبری که اساس حرکت 
اسلامی است مبتنی بر این دو رکن تحقق پیدا می 
کند، گفت: هرچند برخی ناامید هستند یا بعضی 
و  هستند  پشیمان  خود  گذشته  اقدامات  از  افراد 
عده ای همچنان فرصت طلبی می کنند اما با ایمان 

به این درست می توان تحول ایجاد کرد.
 وی خاطرنشان کرد: ما که با همه وجود انقلاب 
اسلامی را دوست داریم و پای آن ایستادیم و افتخار 
می کنیم که به همه مردم عزیز با هر گرایشی که در 
سایه انقلاب اسلامی هستند خدمت می کنیم باید 
بدانیم تحول و پویایی با نیروهای جوان، خلاق، متعهد 

و مومن در مسیر دوم گام انقلاب امکان پذیر است.

قالیباف در همایش کارکنان عقیدتی و سیاسی ناجا:

باید کارآمدی دین در اداره جامعه را به نمایش بگذاریم
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شاید شما هم جزو کسانی باشید که با اینکه هنوز بهار شروع نشده، 
عطسه،  بینی،  گرفتگی  دارید:  را  یونجه  تب  یا  فصلی  آلرژی  علائم 
خارش، آبریزش چشم و آبریزی بینی در اواخر زمستان هم می توانند 
خود را خیلی خوب نشان دهند و تا مدت ها نیز باقی بمانند؛ اما این 
بدان معنی نیست که چاره ای ندارید و باید آلرژی فصلی را تحمل کنید. 
شما باید بدانید چه چیزهایی باعث علائم آلرژی فصلی تان می شوند، 
عملکردشان چیست و از همه مهم تر، چه می توانید بکنید تا این علائم 

را کنترل کنید.
در اواخر زمستان و اوایل بهار، درختانی که در خواب زمستانی بودند 
به زندگی برمی گردند و شروع به پراکندن گرده ها در هوا می کنند. این 
گرده ها عاملی برای ایجاد علائم آلرژی اند. برخی از این درختان شامل 

چنار، سرو، زیتون، زبان گنجشک و توت و گردو می شوند.
گاهی  دارد.  وجود  که  است  سال  صدها  یونجه  تب  یا  بهاری  آلرژی 

اطلاعات جدیدی درباره چگونگی کنترل علائم آن به دست می آید.
اخیراً کالج آمریکایی آسم و آلرژی و ایمونولوژی )ACAAI(، درباره ی 
تازه ترین دستاوردهای در زمینه آلرژی های فصلی دستورالعملی برای 

پزشکان و افرادی که آلرژی دارند ارائه داده است.
در این دستورالعمل آمده است که سرفه، یک علامت معمول در تب 
نیستند.  آگاه  این موضوع  به  افراد نسبت  از  اما خیلی  یونجه است؛ 
خصوصاً اکنون که دومین بهار را با کووید – ۱۹ پیش رو داریم، افراد باید 
بدانند که سرفه لزوماً از علائم کووید – ۱۹ نیست و می تواند تنها بخشی از 

علائم آلرژی باشد.
دستورالعمل های ارائه شده

از مصرف نسل اول آنتی هیستامین ها پرهیز کنید
اگر قصد دارید برای درمان تب یونجه تان یک داروی خوراکی مصرف 
کنید، پیش از مصرف نسل اول آنتی هیستامین ها مانند دیفن هیدرامین 
و کلرفنیرامین دوباره فکر کنید. این داروها می توانند سبب خواب آلودگی 
و علائمی مانند خشکی دهان و خشکی چشم و یبوست شوند. بهتر 
است در عوض از درمان های غیرمخدر مانند سیتریزین، لووسیتریزین، 

فکسوفنادین یا دس لوراتادین استفاده کنید.
کورتیکواستروئیدهای استنشاقی درمانی مؤثرند

در صورتی که دچار علائم مداوم آلرژی هستید، کورتیکواستروئیدهای 
استنشاقی مانند فلوتیکازون، مومتازون، بودسوناید و تریامسینولون، 
مؤثرترین درمان هستند، خصوصاً اگر علائم در کیفیت زندگی تان اختلال 
ایجاد کرده اند. این داروها حتی می توانند علائم ناشی از آلرژی های 

چشم را نیز کنترل کنند.
پزدوافدرین مؤثر است اما عوارض جانبی دارد

خیلی از افراد از شربت پزدوافدرین برای رفع گرفتگی بینی استفاده 
می کنند. متأسفانه پزدوافدرین مشابه متامفتامین است. متامفتامین 
اشتها،  دادن  دست  از  بی خوابی،  مانند  دارد  زیادی  جانبی  عوارض 
حساسیت پذیری و تپش قلب. در صورتی که باردار هستید نباید از این 

دارو استفاده کنید.

تست غذایی آلرژی نباید بخشی از تست آلرژی بینی باشد
وقتی بیماران برای تست رینیت آلرژیک )آلرژی بینی( مراجعه می کنند، 
معمولًا از جهت آلرژی های غذایی نیز تست می شوند. دستورالعمل ارائه 
شده اکیداً اعلام می کند که تست غذایی آلرژی نباید در ارزیابی های 
مربوط به رینیت آلرژی قرار بگیرد، زیرا آلرژی های غذایی موجب علائم 
مربوط به بینی نمی شوند. تست مربوط به تب یونجه باید شامل حیوانات 
خانگی، مایت های خاک، درختان و علف و ... و قارچ و کپک شود زیرا 

این عوامل، معمول ترین عوامل برای آلرژی های مربوط به بینی هستند.
نکاتی برای کنترل علائم آلرژی فصلی

. روزهایی که هوا خشک است و باد می وزد، در خانه بمانید تا کمتر در 
معرض آلرژن ها قرار بگیرید.

. بهترین زمان برای بیرون رفتن و استفاده از فضای باز در فصل بهار، 
بعد از یک باران بهاری است. باران کمک می کند برخی از آلرژن ها از هوا 
پاکسازی شوند. اما باز هم بهتر است مدت زمان بیرون ماندنتان را محدود 

کنید زیرا گاهی بعد از باران سطح گرده ها در هوا زیاد می شود.
. به کارهای باغبانی نپردازید.

. اگر مجبورید به فضای باز بروید، بهتر است از ماسک های فیلتر دار 
.)N۹۵( مخصوص گرده ها استفاده کنید

. وقتی بیرون هستید روی موهایتان را بپوشانید و عینک آفتابی بزنید تا 
موها و چشم هایتان کمتر در معرض گرده ها باشند.

. هر وقت از بیرون به خانه برمی گردید، لباس های بیرون و کفشتان را به 
داخل خانه نیاورید و آن ها را جایی بیرون در بگذارید تا آلرژن هایی که به 

لباس هایتان چسبیده اند وارد خانه نشوند.
. بعد از برگشتن به خانه دوش بگیرید تا هر گرده و آلرژنی که روی پوست 

و موهایتان است شسته شود.
تا  بشویید  صابون  و  گرم  آب  در  را  روبالشی ها  و  ملحفه  هفته  هر   .

آلرژن هایی که به آن ها چسبیده اند زدوده شوند.
. طی فصل آلرژی از تماس با حیوانات خانگی اجتناب کنید.

. لباس های شسته شده را بیرون پهن نکنید. گرده ها می توانند به آن ها 
بچسبند و همراهشان وارد خانه شوند.

شروع  علائم  شدن  ظاهر  از  پیش  را  آلرژی تان  داروهای  مصرف   .
کنید. چون اگر منتظر بمانید علائم شروع شوند و سپس دارو مصرف 
مصرف  می کنیم  توصیه  مثلًا  شد.  خواهد  کمتر  داروها  تأثیر  کنید، 
کورتیکواستروئیدهای استنشاقی را دو هفته پیش از فصل پراکنده شدن 

گرده ها آغاز نمایید تا علائمتان بهتر کنترل شوند.
. در و پنجره های خانه را ببندید.

. صبح زود معمولًا میزان گرده ها در هوا بیشترین است، بنابراین تا جایی 
که ممکن است در این زمان از خانه خارج نشوید.

. اگر در محیط مرطوبی زندگی می کنید از دستگاه رطوبت گیر برای کم 
کردن رطوبت هوای داخل خانه استفاده کنید.

. کیسه جاروبرقی را مرتباً خالی کنید و از فیلتر هپا )HEPA( مخفف 
عبارت High Efficiency Particulate Air )حذف ذرات معلق هوا با 

کارایی بالا( استفاده کنید.
و در پایان اینکه هرچند نمی توانید به طور کامل از علائم آلرژی پیشگیری 
کنید اما با راه های ساده ای مانند تغییر محیط، استفاده از داروهایی که 
پزشک برایتان تجویز کرده و رعایت نکات گفته شده می توانید با علائم 

آلرژی فصلی تان راحت تر کنار بیایید و کمتر احساس ناراحتی کنید.

آلرژی فصلی را چگونه کنترل کنیم؟

این نشانه ها به شما می گوید قند بالایی نکاتی درباره آلرژی بهاری
مصرف می کنید

قند و شکر سریع ترین و ارزان ترین منابع انرژی هستند اما سوال این است که 
این محصولات علاوه بر ایجاد انرژی فوری، ارزش تغذیه ای دیگری هم دارند؟

مطالعات نشان می  دهند که اعتیاد به مواد قندی ساده در مواردی می  تواند 
عوارض بیشتری نسبت به اعتیاد به الکل و سیگار داشته باشد. در اینجا ۷ علامت 
فیزیکی که به شما می گوید در حال مصرف بیش از حد قند هستید، معرفی شده 

است:
نیاز شدید به مصرف خوراکی های شیرین

 مصرف بیش از حد قند، یک چرخه معیوب و اعتیاد آور نسبت به مصرف آن را 
ایجاد می کند. پس از خوردن یک ماده شیرین، مغز مواد شیمیایی طبیعی آزاد 
می  کند که احساس لذت را در بدن به وجود می  آورد و بدن مقدار بیشتری از آن را 
طلب می  کند. به گفته پژوهشگران هنگام مصرف شیرینی قسمتی از مغز که فعال 
می  شود و طلب شیرینی مجدد می  کند، همان قسمتی است که با مصرف مواد 

مخدر فعال می  شود و مواد مخدر بیشتری طلب می  کند.
احساس تنبلی در طول روز

 وقتی نوسانات قند خون زیاد شود باعث احساس خستگی می گردد، زیرا بدن 
نمی تواند به طور مناسب از قند خون )گلوکز( به عنوان سوخت برای تولید انرژی 
استفاده کند. برای همین انرژی بدن کم می شود و فرد احساس خستگی می 

کند.
افزایش وزن

 قند اضافی یعنی کالری اضافی. مصرف بیش از حد قند همچنین مقاومت 
در برابر هورمون لپتین را موجب می شود. لپتین از سلول های چربی ترشح می 
شود. هر چقدر چربی بیشتری در بدن موجود باشد لپتین بیشتری ترشح می 
شود. مقاومت در برابر این هورمون و جلوگیری از ترشح آن، باعث زیاده روی در 
خوردن غذا می شود که در نهایت چاقی را در پی دارد. مقاومت در برابر انسولین از 
پیامدهای دیگر مصرف بیش از حد قند است؛ به این معنی که بدن نمی تواند به 
مقادیر طبیعی انسولین به درستی پاسخ دهد. مقاومت به انسولین یکی از محرک 
های اصلی بسیاری از بیماری های مزمن از جمله سندرم متابولیک، دیابت نوع 

۲ و چاقی است.
کاهش سطح حافظه

 تحقیقات جدید نشان داده است که ارتباطی میان ضعف حافظه، ناهنجاری های 
یادگیری و افسردگی با مصرف بیش از حد قند وجود دارد. مصرف بیش از اندازه 
قندهای اضافی باعث کاهش عامل نوروتروفیک در مغز می شود که در صورت 
کمبود این ماده، توانایی مغز برای یادگیری کاهش می یابد. همچنان که این ماده 
در بدن کم می شود، سوخت و ساز قند رو به وخامت می رود و در نهایت منجر به 

دیابت خواهد شد.
حفره های دندانی

 حفره های دندان یکی از نشانه های نه چندان آشکار اعتیاد به شیرینی است. 
وقتی باکتری های دهان کربوهیدرات ها را هضم می کنند، اسیدی تولید می 
کنند که با بزاق دهان ترکیب می شود تا ایجاد پلاک کند. این پلاک ها اگر از روی 
دندان پاک نشوند روی آن تجمع کرده و شروع به ساییدن مینای دندان می کنند. 

این شروع ایجاد یک حفره است.
مشکلات پوستی و آکنه

 مصرف بیش از حد قند ممکن است نتایجش را روی پوستتان آشکار کند. 
تحقیقات متخصصان تغذیه و رژیم های غذایی نشان داده بین برنامه غذایی 
سرشار از قند و شدت گرفتن آکنه ارتباط وجود دارد. افرادی که به شدت درگیر 
جوش و آکنه بودند نسبت به کسانی که پوستشان کمترین آکنه را داشت بیشتر 

قند مصرف می کردند.
افزایش سطح کلسترول

یکی دیگر از نشانه های مخفی مقدار زیاد قند در برنامه غذایی: افزایش سطح 
چربی های مختلفی که در خونتان جریان دارند. مقدار زیاد قند در غذاهایی که 
می خوریم می تواند سطح کلسترول خوب را کاهش دهد و منجر به افزایش سطح 
کلسترول بد شود. با این حال مکانیزم اینکه کدام نوع قند می تواند روی سطح 
کلسترول و چربی خون تاثیر بگذارد هنوز کاملا درک نشده است. اگر پزشک درباره 
سطح کلسترول خونتان ابراز نگرانی کرد، بهتر است به دنبال بهترین تغییرات در 
برنامه غذایی خود جهت کاهش آن باشید. کاهش مقدار قند مصرفی می تواند 

شروع خوبی باشد.

7 ادویه لاغر کننده که شما را در رژیم های 
غذایی کمک می کند

مصرف برخی چاشنی های غذایی یک راه ساده و آسان برای سرعت بخشیدن 
به سوخت و ساز بدن و از دست دادن چربی های اضافه است.

ادویه ها نه تنها منجر به بهبود کیفیت سلامت می شوند بلکه از بیماری های 
مزمن نظیر فشار خون بالا، دیابت نوع ۲، حمله قلبی، و ... پیشگیری می کنند و 

مصرف منظم برخی از آنها راهی مفید برای کاهش وزن است.
زیره: این ادویه متابولیسم را افزیاش می دهد و علاوه بر کاهش وزن، طیف 
وسیعی از خواص را دارد از جمله: بهبود فرایند هضم، کاهش التهاب و از بین بردن 

نفخ، جلوگیری از یبوست، و از بین بردن بافت های چربی.
فلفل سیاه: برای کوتاه کردن دوره کاهش وزن، شما می توانید فلفل سیاه را هر 
روز در رژیم غذایی تان بگنجانید. علاوه بر این نقش این ادویه در سرعت بخشیدن 
به فرایندهای گوارشی، کاهش تولید گاز، جلوگیری از کم آبی بدن، تنظیم فشار 

خون و ... شناخته شده است.
هل: توانایی این ادویه در کمک به فرآیند گوارش و بهبود عملکرد سوخت و ساز 
باعث می شود برای کاهش وزن ایده  آل باشد. پژوهش نشان داده  است که طعم 
لذیذ و بوی هل نیز روشی فوق  العاده برای تسکین افسردگی به  طور طبیعی است.
خردل: دانه های خردل با افزایش دمای بدن، منجر به افزایش سوخت کالری 
می شود. شما می توانید سه قاشق چای خوری از دانه های خردل را قبل از شروع 
تمرینات ورزشی بخورید تا از مزایای آن در از دست دادن کالری بیشتر بهره ببرید.

زردچوبه: مطالعات نشان داده که این ادویه می تواند تشکیل بافت چربی را 
کاهش دهد پس مصرف آن راه خوبی برای جلوگیری از اضافه وزن نیز هست. 
به  مقاومت  افزایش  از  جلوگیری  و  دیابت  از  پیشگیری  برای  زردچوبه  مصرف 

انسولین نیز مفید است.
زنجبیل: نه تنها نقش مهمی در سوزاندن چربی های اضافه دارد، بلکه به 
لطف خواص ضد التهابی اشت، دستگاه گوارش را آرام می کند. ساده ترین 
راه این است که هر روز یک فنجان چای زنجبیل را در وعده صبحانه مصرف 
کنید. جالب است بدانید که زنجبیل می  تواند مانع چاقی ناشی از رژیم های 
غذایی سرشار از چربی شود و می  توان از زنجبیل به  عنوان مکملی برای درمان 

چاقی استفاده کرد.
دارچین: دارای مزایای سلامتی متعددی از جمله کاهش سطح اسید بدن، 
تنظیم فرایند هضم، مبارزه با آنفلوآنزا، کاهش سطح قند خون و تنظیم میزان تری 
گلیسیرید و کلسترول بد و در نهایت افزایش متابولیسم است. برای استفاده از این 
مزایا، دارچین را به دسرها اضافه کنید. راه دیگر، نوشیدن چای دارچین به طور 

روزانه است.

آیا مکرراً مریض می شوید، احساس کسالت می کنید، اغلب مشکلاتی در 
شکمتان دارید یا دیگر علائمی دارید که نمی دانید دلیلشان چیست؟ این ها 
می توانند علامت مشخصی از این باشند که سیستم ایمنی تان ضعیف است.

سیستم ایمنی ما یک بخش ضروری از بقای ماست. بدن ما بدون سیستم 
ایمنی، در برابر حملات باکتری ها و میکروب ها و انگل ها و ویروس ها و ... 
کاملًا بی دفاع است. این سیستم ایمنی ماست که ما را از پاتوژن ها در امان نگه 
می دارد و به ما کمک می کند سالم بمانیم. اساساً سیستم ایمنی، شبکه ای 
گسترده از سلول ها و بافت هایی است که وقتی دشمنی وارد بدن می شود، 

وارد فاز حمله شده و بر آن غلبه می کند.
علت های ضعف سیستم ایمنی

خیلی از عادت ها می توانند سیستم ایمنی را ضعیف کنند: کسر خواب، 
ورزش نکردن، احساس تنهایی و استرس، خوردن غذاهای فرآوری شده و 
پُرچرب، استفاده ی زیاد از آنتی بیوتیک ها، نوشیدن الکل و سیگار کشیدن، 
داشتن اضافه وزن و ... همگی می توانند موجب کاهش عملکرد سیستم 

ایمنی شوند.
علائم ضعف سیستم ایمنی

استرس زیادی دارید
این تصادفی نیست که شما بعد از یک پروژه بزرگ کاری یا پشت سر گذاشتن 
روانشناسان  انجمن  گزارش  بر  بنا  می شوید.  مریض  هیجانی  حادثه  یک 
آمریکا، استرس طولانی مدت، واکنش سیستم ایمنی بدن را ضعیف می کند. 
استرس، لنفوسیت های بدن را کاهش می دهد. لنفوسیت ها، گلبول های 
سفید خون هستند که با عفونت مبارزه می کنند. سطح لنفوسیت ها هر چه 
پایین تر باشد، بیشتر در معرض ویروس هایی مانند سرماخوردگی خواهید بود.

زیاد سرما می خورید
طبیعی است که دو تا سه بار در سال سرما بخورید. معمولًا بیشتر افراد در 

عرض یک هفته تا ده روز خوب می شوند اما اگر شما مرتباً سرما می خورید و به 
نظر می رسد دوره ی آن تمامی ندارد، علامت این است که سیستم ایمنی تان 

به سختی می تواند عملکرد مناسب را داشته باشد.
وضعیت گوارشتان چندان خوب نیست

علتش  است  ممکن  می شوید،  یبوست  یا  نفخ  اسهال،  دچار  مکرراً  اگر 
ایمنی  از سیستم  باشد. حدود ۷۰ درصد  ایمنی بدنتان  ضعیف سیستم 
شما در مجاری گوارشی تان قرار دارد. تحقیقات نشان می دهد باکتری ها و 
میکروارگانیسم های مفید در روده هایتان ساکن هستند تا از آن در برابر عفونت 
دفاع کرده و از سیستم ایمنی تان حمایت کنند. میکروارگانیسم ها می توانند 
شما را در معرض ویروس ها، التهاب مزمن و حتی اختلالات خود ایمنی قرار 

دهند.
تمام مدت خسته اید

اگر الگوهای درست خواب را رعایت می کنید؛ اما باز هم احساس خستگی و 
خواب آلودگی دارید، شاید سیستم ایمنی تان سعی دارد چیزی به شما بگوید. 

وقتی سیستم ایمنی درگیر است، سطح انرژی افت می کند.
اگر بدنتان در تلاش برای ذخیره انرژی جهت سوخت رسانی به سیستم 

ایمنی تان باشد، شما علائم خستگی و بی انرژی بودن را خواهید داشت.
دچار عفونت های مکرر می شوید

مننژیت،  مانند  مکرر  عفونت های  دچار  سرماخوردگی  بر  علاوه  اگر 
عفونت های پوستی، برونشیت و عفونت گوش هم می شوید )چند بار در 
سال(، یا اگر در عرض یک سال دو بار پنومونی داشته اید، سینوزیت مزمن 
دارید یا اگر نیاز پیدا می کنید در یک سال دو دوره آنتی بیوتیک مصرف کنید، 

پس احتمالش وجود دارد که سیستم ایمنی تان ضعیف باشد.
مشکلات پوستی دارید و زخم هایتان دیر التیام می یابند

همه ی ما گاهی در پوست خود دچار مشکلاتی مانند کبودی، زخم، بریدگی 

و ... می شویم. جالب است بدانید سیستم ایمنی در التیام زخم عالی عمل 
می کند. خونی که پُر از مواد مغذی است به ناحیه آسیب می رود تا زخم را 
ترمیم کرده و پوست را بازسازی نماید. اما اگر زخم های شما طولانی می شوند 
و خیلی دیر التیام می یابند، می تواند علامت این باشد که مشکلی در سیستم 
ایمنی تان وجود دارد. افرادی که سیستم ایمنی ضعیفی دارند اغلب پوستشان 

دچار خارش و اگزما و التهاب است.
احساس افسردگی می کنید

افسردگی و غم و اندوه نمونه های دیگری از عوامل استرس زای عاطفی است 
که می تواند عملکرد ایمنی بدن را مختل کند. در یک تحقیق شناخته شده، 
محققان به سراغ افرادی رفتند در بیمارستان که همسر خود را از دست داده 
بودند و از آن ها خون گرفتند. آزمایشات نشان داد غم و اندوه شدید با افت 
شدید واکنش ایمنی بدن ارتباط دارد و سلول های B و T در شرایط استرس 
و اندوه شدید پاسخگوی آن نیستند. علاوه بر این تحقیقات دیگری نشان 
داد که حتی افسردگی خفیف در افراد مسن می تواند سیستم ایمنی بدن را 
سرکوب کند. در یک مطالعه هم مشخص شد احساس تنهایی و انزوا با ضعف 

ایمنی در دانشجویان ارتباط دارد.
راه هایی برای قوی کردن سیستم ایمنی بدن

اگر یک یا چند مورد از علائم گفته شده را دارید، پس باید سیستم ایمنی تان 
را تقویت کنید. چند تغییر در سبک زندگی و اصلاح عادت ها می تواند سیستم 

ایمنی تان را به طور طبیعی قوی کرده و عملکرد بهینه را به آن بدهد.
رژیم غذایی متعادلی داشته باشید

داشتن رژیم غذایی حاوی غذاهای طبیعی و گیاهی، نقطه خوبی برای 
شروع است. تمام ویتامین ها و املاح لازم باید در تغذیه تان وجود داشته باشند 
تا بدنتان به خوبی حمایت شود. ویتامین C و روی نقش مهم تری در این 
مورد ایفا می کنند. منابع غذایی آنتی اکسیدان دار کمکتان می کنند جذب 
ویتامین ها و املاح در بدنتان بیشتر شود. مصرف کربوهیدرات های تصفیه 
شده و قند و شکر ا کاهش دهید و به جای آن از کربوهیدرات های پیچیده و 

فیبردار استفاده کنید.
ورزش کنید

شما می توانید با تمرینات ذهن آگاهی و رها شدن از افکار ناخواسته و 
غیرضروری، منابع استرس خود را به حداقل برسانید. همچنین می توانید 
با ورزش روزانه در حد متوسط، سلامت سیستم ایمنی تان را حفظ کنید. 
نیازی نیست بدوید یا تمرینات پُرشدت انجام دهید، فعالیت های سبُکی مانند 
پیاده روی روزانه هم می توانند بسیار مفید باشند. هر نیم ساعت از پشت میزتان 
بلند شوید و بدنتان را بکشید، تمرینات تنفس عمیق را انجام دهید، الگوی 
خوابتان را تنظیم کنید و هر شب هفت تا هشت ساعت بخوابید تا سیستم 

ایمنی قوی تری داشته باشید.
در صورت نیاز مکمل ویتامین D دریافت کنید

گفته می شود که کمبود ویتامین D می تواند موجب افت عملکرد سیستم 
ایمنی در برابر عفونت های ویروسی شود. ویتامین D یا ویتامین خورشید به مبارزه 

با عفونت ها کمک می کند. شما می توانید مکمل این ویتامین را مصرف کنید.
از گیاهان دارویی کمک بگیرید

در پایان خوب است بدانید برخی گیاهان دارویی به پیشگیری و درمان 
عفونت های ویروسی کمک می کنند. مثلًا از نظر علمی ثابت شده که گیاه 
اکیناسه )سرخارگل( به سیستم ایمنی کمک می کند و جلوی پاتوژن ها را 
پیش از اینکه عفونتی ایجاد کنند می گیرد. سیر، آویشن، زنجبیل و آقطی 
سیاه )انگور کولی( از دیگر گیاهانی هستند که به سلامت سیستم ایمنی 

بدنتان کمک می کنند.

راه هایی برای قوی کردن سیستم ایمنی بدن؛

علائمی که نشان می دهند سیستم ایمنی ضعیفی دارید
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 عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا 
گفت: شاهد طغیان کرونا در اکثر مناطق کشور 
یو«  سی  »آی  و  بستری  تخت های  هستیم، 
بیمارستان ها پر شده و عمده موارد ابتلای جدید 
انگلیسی  یافته  ویروس جهش  نوع  از  در کشور 

است.
مسعود مردانی افزود: موارد ابتلا و بستری کرونا 
افزایش است، اکثریت  به  در کشور به شدت رو 
قریب به اتقاق تخت های بخش های کرونا در 
بیمارستانها و نیز همه تخت های »آی سی یو« 
در بیمارستان ها پر است و متاسفانه در کل کشور 
گرفتار وضعیت وخیم و نگران کننده ای شده ایم.

برای همه  وی گفت: گرچه نوع ویروس کرونا 
بیماران مبتلا تست نمی شود اما به احتمال بسیار 
زیاد نوع ویروس جهش یافته انگلیسی است که در 
کل کشور تاخت و تاز می کند و باعث این وضعیت 

شده است.
با کرونا  مقابله  عضو کمیته علمی ستاد ملی 
قرمز  در وضعیت  افزود: حدود یک سوم کشور 
کرونایی و بخش بسیار بزرگتری نیز در وضعیت 
نارنجی است، روند افزایشی کرونا فعلا ادامه دارد، 

یکی از راههای مقابله و کنترل آن، اعمال قرنطینه 
۱۰ روزه در شهرهای قرمز است که پیشنهاد آن 
را در ستاد ملی مقابله با کرونا مطرح کرده ایم و 
امیدوارم پذیرفته شود تا بتوانیم از این وضعیت 

بسیار سخت عبور کنیم.
مردانی با اشاره به سیر صعودی مراجعه بیماران 
کرونا به بیمارستانها و بستری این بیماران گفت: 
اکثر  در  کرونا  های  بخش  شدن  پر  به  توجه  با 
بیمارستانهای کشور، اقدام عاجلی که انجام شده 
این است که با ابلاغ وزارت بهداشت همه اعمال 
جراحی و خدمات غیر اورژانسی در بیمارستانها 
اعمال  فقط  ممنوع شده،  ثانوی  اطلاع  تا  فعلا 
جراحی اورژانسی انجام می شود و تخت هایی که 
با این اقدام خالی می ماند در اختیار بیماران کرونا 

قرار می گیرد.
مطابق آخرین وضعیت رنگ بندی کرونایی کشور 
هفت مرکز استان شامل تهران، کرج، زنجان، خرم 
آباد، اصفهان، شیراز، ایلام و اراک در وضعیت قرمز 
هستند همچنین شهرهای جلفا، سراب، شبستر، 
میانه، هشترود، ارومیه، خوی، نقده، خوانسار، 
شاهین شهر و میمه، فلاورجان، گلپایگان، لنجان، 

پردیس،  بوشهر،  دهلران،  آبدانان،  آباد،  نجف 
اندیمشک،  امیدیه،  بروجن،  شهریار،  دماوند، 
ارسنجان،  دره،  خرم  لالی،  بهبهان،  خرمشهر، 
سقز،  تاکستان،  سپیدان،  دشت،  زرین  داراب، 
اسلام آباد غرب، کنگاور، کهگیلویه، گچساران، 
ازنا، الیگودرز، بروجرد، دلفان، سلسله، قائم شهر، 
تویسرکان، نهاوند، سمیرم، کاشان، ساوجبلاغ، 
چرداول،  ایوان،  نظرآباد،  کرج،  فردیس، 
دشتستان، دیلم، پاکدشت، پردیس، پیشوا، رباط 
کریم، ری، شمیرانات، فیروز کوه، شهرکرد، آبادان، 
دزفول، رامهرمز، شوشتر، ابهر، کازرون، کوه چنار، 
رودسر،  رودبار،  ذهاب،  سرپل  پاوه،  ممسنی، 
لنگرود، رامسر، قائم شهر، دلیجان، زرندیه، ساوه و 

خاتم در وضعیت قرمز کرونایی هستند.
کاهش رعایت پروتکل های بهداشتی به زیر ۶۰ 
درصد، افزایش سفرها و دید و بازدیدها، دورهمی 
ها، خریدهای عید، رفت و آمد در وسایل حمل 
یافته  جهش  ویروس  گسترش  عمومی،  نقل  و 
از جمله  انگلیسی و کندی روند واکسیناسیون 
عوامل روند صعودی کرونا در کشور عنوان شده 

است.

عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با بیماری کرونا:

 طغیان کرونای انگلیسی در ایران
 بیمارستانها در حال پرشدن است

اجتماعی

یک استاد حوزه علمیه قم  مطرح کرد:

انتقاد از مسدود کردن خیابان ارم 
با گیت بازرسی

استاد حوزه علمیه قم با اشاره به با اینکه تولیت حرم مطهر در خطبه های نماز 
جمعه با دلسوزی تذکر داد و از مسدود شدن و ایجاد گیت بازرسی در خیابان 
ارم گله مندی کرد گفت: هنوز مسئولین و شورای تأمین استان قم اقدامی انجام 
نداده است درحالی که استقرار گیت های بازرسی در خیابان ارم  باعث اذیت 

مردم می شود.
حجت الاسلام والمسلمین سید حسین حسینی قمی دوشنبه شب طی 
سخنانی در حرم بانوی کرامت اظهار کرد: ماه شعبان ماه بسیار باعظمت و در 

حقیقت مقدمه ای برای ورود به ماه ضیافت الهی است.
وی افزود: امام رضا)ع( در کلام نورانی خود به اباصلت می فرماید اگر کوتاهی 
در ماه شعبان صورت گرفته باید در روزهای پایانی جبران و کارهای بیهوده کنار 

گذاشته شود.
استاد حوزه علمیه خاطرنشان کرد: اگر کسی بتواند از انجام کارهای بیهوده 
فاصله بگیرد مسیر زندگی خود را متحول کرده است اما متأسفانه امروزه با 

فضای مجازی مشغول و از دنیای حقیقی غافل شده ایم.
حسینی قمی تأکید کرد: بر اساس کلام نورانی امام رضا)ع( قرائت ادعیه، 
استغفار از معاصی، توبه از گناهان و قرائت قرآن کریم در ماه شعبان بسیار 
اهمیت دارد چراکه باعث می شود انسان با طهارت و پاکی و خلوص وارد ماه 

رمضان شود.
و  دارد  طهارت  و  پاکی  به  نیاز  خداوند  میهمانی  به  ورود  شد:  یادآور  وی 
طبق فرموده امام رضا)ع( باید در ماه شعبان امانت ها پرداخت ، حق الله و 

حق الناس ها ادا شود تا با لقمه حلال افطار کنیم.
سخنران حرم بانوی کرامت افزود: طبق فرموده امام رضا)ع(، برای ورود به ماه 
ضیافت الهی نباید کینه ای در دل نسبت به دیگران داشته باشیم و این کینه 

باید ریشه کن شده باشد.
حسینی قمی در ادامه گفت: اگر کسی خدای ناکرده با والدین و اقوام و…
اختلاف و ناراحتی دارد باید تا قبل از ورود به ماه رمضان این اختلافات را رفع 
کند. وی خاطرنشان کرد: تا زمانی که زمینه گناه در زندگی باشد گرفتاری ها 
هم بیشتر می شود و هر انسانی خودش به خوبی می داند زمینه های معاصی 

چه چیزهایی است.
استاد حوزه علمیه یادآور شد: دنیای غرب و استکبار به بهانه تحریم حتی 
داروهای سرطانی را به ایران نمی دهند اما ده ها برنامه ماهواره ای را به صورت 
رایگان در اختیار جوانان ایرانی قرار می دهند که این مسئله عمق خباثت 

کشورهای اروپایی و غربی را نشان می دهد.
مسئولین شهرقم دسترسی مردم به حرم مطهررا آسان کنند

حسینی قمی خاطرنشان کرد: سخاوت غربی ها نسبت به تولید و پخش 
برنامه های ماهواره ای فارسی زبان تماماً در راستای ایجاد زمینه های معاصی 

جوانان ایران است.
وی یادآور شد: طبق فرموده امام رضا)ع( خداوند در ماه شعبان عده ای را به 

خاطر حرمت ماه مبارک رمضان مورد مغفرت قرار می دهد.
حسینی قمی خطاب به مسئولین و شهرداری قم گفت: متأسفانه دسترسی 
مردم قم به حرم بانوی کرامت بسیار مشکل و تشرف به حرم بسیار سخت 
شده است و تقریباً تمامی مسیرهای خودرو مسدود است که خواهشمندیم 
مسئولین و شهردار قم دسترسی مردم را به حرم آسان کنند چراکه آثار این عدم 

دسترسی ها کاملًا مشهود است.
وی در پایان عنوان کرد: با اینکه تولیت حرم بانوی کرامت در خطبه های نماز 
جمعه با دلسوزی تذکر دادند و از مسدود شدن و ایجاد گیت بازرسی در خیابان 
ارم گله مندی کردند اما هنوز مسئولین و شورای تأمین استان قم اقدامی انجام 
نداده است درحالی که استقرار گیت های بازرسی در خیابان ارم  باعث اذیت 
مردم می شود اما گوش شنوایی وجود ندارد درحالی که این گیت ها و این 

بازرسی ها در خیابان ارم کار بسیار لغوی است.
 

مدیرکل انتقال خون استان قم  خبرداد:

افزایش ۱۰ درصدی مصرف خون در قم
در  افزایش ۱۰ درصدی مصرف خون  از  قم  استان  انتقال خون  مدیرکل 
استان قم خبر داد و گفت: حدود ۲ درصد اهدای خون و حدود ۰.۶ درصد 

اهداکنندگان خانم نسبت به سال گذشته افزایش داشته است.
مرتضی نوریان قم، با بیان اینکه مراجعات اهداکنندگان در سال ۹۹ نسبت به 
سال ۹۸ با توجه به شرایط کرونایی در استان مطلوب بوده است، اظهار کرد: 
ذخایر خون و فرآورده های خونی مراکز درمانی مطلوب بوده و پاسخگوی مراکز 

درمانی استان به نحو مناسبی است.
درصد   ۰.۶ حدود  و  خون  اهدای  درصد   ۲ حدود  کرد:  خاطرنشان  وی 

اهداکنندگان خانم نسبت به سال گذشته افزایش داشته است.
مدیرکل انتقال خون استان قم با بیان اینکه ۱۰ درصد افزایش مصرف خون 
در استان وجود داشته است، گفت: با وجود رشد اهدای خون، میزان ذخایر 
خونی کافی نیست زیرا مصرف خون و فرآورده های خونی افزایش داشته است.
و  درصد   ۹۵ حدود  را  خونی  فرآورده های  و  خون  مصرف  میزان  نوریان 
میزان ضایعات خونی را حدود ۴.۵ تا ۵ درصد ذکر کرد و افزود: نیاز به خون 
و فرآورده های خونی همچنان وجود دارد و با توجه به پیش رو بودن ایام ماه 
رمضان پیش بینی می شود مقداری کاهش اهدای خون داشته باشیم بنابراین 

توصیه می شود افراد در صورت تمایل برای اهدای خون مراجعه کنند.
وی با اشاره به زمان اهدای خون در ایام ماه مبارک رمضان گفت: اهدای خون 
در این ایام صبح ها در ساعت اداری و شب ها پس از افطار است بنابراین توصیه 
می شود در ماه مبارک رمضان نیز مردم ما را حمایت کنند تا بتوانیم به بیماران 
کمک کنیم. مدیرکل انتقال خون استان قم با اشاره به کاهش آمار اهدای خون 
در سال گذشته به دلیل شروع شیوع کرونا گفت: حدود ۱۷ درصد کاهش 
اهدای خون در فروردین ماه سال گذشته وجود داشته و امسال نسبت به سال 
گذشته مقداری بهتر بوده و ۳۰ درصد افزایش اهدای خون در فروردین ماه 
صورت گرفته است. وی با بیان اینکه اهدای مستمر خون از اهمیت فراوانی 
برخوردار است، گفت: دو تا سه بار اهدای خون در سال می تواند بسیار مؤثر 
باشد. سن اهدای خون ۱۸ تا ۶۰ سال است بنابراین کسانی که به حداقل 
سن مجاز اهدای خون می رسند می توانند اقدام به اهدای خون کنند تا ذخایر 

خونی در حد مطلوب نگاه داشته شود.
 

مدیرعامل جمعیت هلال احمراستان قم خبرداد:
امدادرسانی  به یکهزار و 7۵۹ نفر درایام نوروز

مدیرعامل جمعیت هلال احمراستان قم گفت: این سازمان در طرح ملی 
امداد و نجات نوروزی به یک هزار و ۷۵۹ نفر امدادرسانی کرد.

محمدرضا بهرامی با اشاره به طرح ملی امداد و نجات نوروزی گفت: این طرح 
از ۲۵ اسفند ۹۹ لغایت ۱۵ فروردین ماه جاری در سراسر استان قم با حضور 

۶۰۰ امدادگر و نجاتگر فعال در هشت پایگاه عملیاتی ثابت اجرا شد.
وی اضافه کرد: در مدت اجرای این طرح ۲۱ حادثه از جمله ۱۶ مورد حوادث 
جاده ای، ۲  مورد حوادث کارگاهی و صنعتی، یک مورد کوهستان، یک مورد 
خدمات حضوری، یک مورد خدمات مناسبتی به جمعیت هلال احمر استان 

قم گزارش شد.
وی ادامه داد: یک هزار و ۷۵۹ حادثه دیده شامل ۴۸ نفر آسیب دیده های 
تصادفات جاده ای، ۲ نفر در کوهستان، ۲ نفر صنعتی و کارگاهی، یک نفر 
مراجعه حضوری و یک هزار و ۷۰۶ نفر نیز در نیمه شعبان در مسجد جمکران 

خدمات امدادی و درمانی دریافت کردند.
بهرامی بیان کرد: ۱۴۵ نفر از نیروهای عملیاتی در قالب ۳۰ تیم در این 
حوادث حضور داشتند و ۱۴ عملیات رهاسازی نیز در طی این مدت توسط 

امدادگران و نجاتگران انجام شده است.

معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداری قم :

بی توجه به پروتکل های بهداشتی
 ۱۵ روز پلمب در پی دارد

معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استانداری قم گفت: ۱۵ روز پلمپ در انتظار 
اصناف بی توجه به پروتکل های بهداشتی است.

بیژن سلیمان پور در جمع خبرنگاران اظهار داشت: کادر درمان این روزها، شرایط 
دشواری را سپری می کنند و متأسفانه به دلیل غفلت از دستورالعمل های بهداشتی و 

عدم رعایت فاصله اجتماعی و پرهیز از سفر به روزهای اول بیماری برمی گردیم.
معاون استاندار قم افزود: اگر از این لحظه به بعد نسبت به دستورالعمل ها بی تفاوت 
باشیم، شرایط بدتر می شود، در این وضعیت تنها راه نجات ما و حفظ جان مردم، 
اعمال ممنوعیت هاست. وی تصریح کرد: هرچند ممنوعیت ها مانند قبل در بستن 
خروجی و مبادی در هیچ جای کشور نیست، اما اعمال قانون از طریق جریمه 
انجام می شود، ضمن اینکه نظارت های خوبی نیز وجود دارد. سلیمان پور بیان 
اداری و دستگاه های اجرایی ضروری، حداقل  نارنجی در حوزه  کرد: در شرایط 
دوسوم همکاران باید حضورداشته باشند، در مسیر رعایت پروتکل ها، دستگاه ها و 
مدیران کل، موضوع را پیگیری کنند. وی عنوان کرد: در اصناف نیز گروه یک و دو 
فعال هستند و گروهای سه و چهار مانند شهربازی ها و تالارها و ارائه دهنده کارهای 

فرهنگی و هنری و هر صنفی که در قم، اجتماع افراد وجود دارد ممنوع است.
معاون استاندار قم خاطرنشان کرد: باید تلاش کنیم تا به شرایط عادی برگردیم، در 
این زمینه۱۵ روز پلمپ در انتظار اصناف بی توجه به پروتکل های بهداشتی است، بعد 

از شرایط نارنجی تاکنون، دو واحد صنفی نیز پلمپ شده است.
 شهروندان از برگزاری مراسم ها و عروسی پرهیز کنند 

وی تصریح کرد: شهروندان از برگزاری مراسم ها و عروسی پرهیز نمایند، چراکه 
با متخلفین برخورد می شود، در وضعیت نارنجی نیز پلاک های غیربومی جریمه 
می شوند. سلیمان پور عنوان کرد: فعالیت نظارتی دراین باره خوب است و بااطلاع 
رسانی در نقش آمدوشد در افزایش گسترش ویروس، به نظر می رسد وضعیت بهتری 
داشته باشیم، هرچند عده ای همچنان بی توجه نسبت به رعایت پروتکل ها هستند 
و اعمال قانونی می شوند. وی بیان کرد: ۳۶۱ فقره جریمه ویژه ترددهای شبانه از 
ساعت ده شب تا سه صبح در دو شب گذشته در قم انجام شده است و همچنان 
ادامه دارد. معاون استاندار قم اظهار داشت: برخوردهای قانونی در حوزه اصناف 
و گروه های شغلی شدیدتر شده است و حضور تیم های نظارتی توسعه یافته و در 
مدیریت بحران و در شورای اطلاع رسانی نیز کمیسیون نظارت فعال شده است. وی 
اظهار داشت: سخت گیری هایی در حال اجراست و نمی توانیم به صرف اینکه عده ای 
بی توجه به رعایت پروتکل ها هستند، عزیزانی را از دست بدهیم و جان عده ای به 
مخاطره بیفتد، بلکه با مؤثرترین روش ها درصدد بازگشت به وضعیت بهتری به لحاظ 

شیوع ویروس هستیم.
 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم اعلام کرد:

ارائه آموزش های مهارتی به ۱۶ هزار قمی 
 مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم گفت: ۱۶ هزار و ۴۳۰ تن طی سال 
گذشته دوره آموزشهای مهارتی را در دو بخش دولتی و خصوصی در این استان 

فراگرفتند.
محمود تقی پور در گفت و گویی افزود: آموزشهای فنی و حرفه ای در حوزه های 
خدمات، صنعت، فرهنگ و هنر و کشاورزی توسط دو بخش دولتی و خصوصی به 
علاقه مندان حوزه مهارت، ارائه شد.     وی افزود: از مجموع آموزشهای ارائه شده 
در بخش دولتی، مراکز ثابت شهری با مهارت آموزی ۴ هزار و ۷ تن، روستاها ۳۶۳ 
تن، پادگان ها ۸۷۶ تن، زندان ها ۶۴۰ تن، سکونتگاه های غیر رسمی ۱۶ تن، 
کارگاه مهارت آموزی در محیط کار واقعی ۳۹۳ تن، مراکز درمان اجباری معتادین 
بهبودیافته ۳۷ تن و صنایع و ضمن کار ۷۵۳ تن، این دوره ها را به خود اختصاص داده 
اند.   تقی پور ادامه داد: از مجموع آموزشهای مهارتی ارائه شده به مهارت آموزان؛ ۶ 
هزار و ۸۷۴ تن بانوان و ۹ هزار و ۵۵۶ تن نیز آقایان از این آموزشها بهره مند شده اند.

وی خاطرنشان کرد: عملکرد آموزش های ارائه شده این اداره کل در دو بخش 
دولتی و خصوصی در سال گذشته بر اساس »نفر- ساعت«، ۲ میلیون و ۶۹۰ هزار و 
۶۷۲ نفر - ساعت بوده است. مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای استان قم گفت: جامعه 
هدف سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور را آسیب دیدگان اجتماعی )خانواده 
های آسیب دیده از اعتیاد(، افراد دارای معلولیت، پناهندگان و اتباع خارجی، دانش 
آموختگان و فارغ التحصیلان دانشگاهی، دانش آموزان، دانشجویان، زنان خانه 
دار، زنان سرپرست خانوار، زندانیان، ساکنین سکونتگاه های غیر رسمی، ساکنین 
مناطق روستایی، سربازان وظیفه، شاغلین بنگاه های اقتصادی، متقاضیان مهارت 
آموزی و معتادین بهبودیافته تشکیل می دهند. وی مراکز آموزش فنی و حرفه ای را 
فرصتی برای جوانان جویای کار و فاقد شغل دانست و خاطرنشان کرد: اداره کل 
آموزش فنی و حرفه ای استان قم، افزایش توانمندی های علمی و عملی، تربیت 
نیروی انسانی ماهر و ایجاد شغلی هدفمند و پویا را برای متقاضیان آموزش های 

مهارتی در اولویت قرار داده است.
  

سرپرست اداره کل غله  استان قم مطرح کرد:

آمادگی سیلوی قم برای خرید تضمینی 
گندم کشاورزان 

سرپرست اداره کل غله و خدمات بازرگانی  استان قم گفت: این اداره کل با استفاده 
از ظرفیت سیلوی استان و سایر انبارهای تحت نظارت خود، آماده خرید تضمینی 

محصول گندم و کلزای کشاورزان قمی است.
سعید محمدی ،  بیان کرد: در جلسه کارگروه خرید تضمنی گندم و کلزای استان 
مقرر شد ضمن آمادگی سیلوی ملکی شهید آصف نخعی برای خرید تضمینی گندم، 
انبارهای شرکت تعاونی روستایی جعفر آباد در بخش جعفریه نیز به عنوان مباشر 
خرید، مجاز به خرید گندم کشاورزان با محموله های به وزن کمتر از هشت تن باشد.

کلیه  کشاورزی،  جهاد  سازمان  همکاری  با  شد،  مصوب  همچنین  افزود:  وی 
را  خود  محصول  تولید  میزان  و  خود  مشخصات  گندم،  کننده  تولید  کشاورزان 
در"سامانه پهنه بندی" درج و سپس اقدام به حمل محصول خود به مراکز خرید 
نمایند. وی ضمن تاکید بر اجرای تمامی ضوابط و دستورالعمل های مربوط به فرآنید 
خرید تضمنی گندم و کلزا، ادامه داد: با همکاری سازمان صنعت، معدن و تجارت، 
نیروی انتظامی و اداره کل راهداری با نظارت و دقت لازم از ورود گندم های مصارف 

دامی، کهنه و یا وارداتی به چرخه خرید گندم جلو گیری به عمل خواهد آمد.
محمدی ضمن اطمینان به کشاورزان برای دریافت وجه گندم و کلزای ایشان در 
کمترین زمان ممکن، گفت: مانند سال های گذشته باجه ویژه بانک کشاورزی در 

مجتمع ذخیره سازی دایر می شود تا خدمات لازم را به مراجعین ارائه نماید.
وی قیمت خرید تضمنی  گندم معمولی را هر کیلو ۴۰هزار ریال و گندم دروم را هر 
کیلو  ۴۲هزار ریال اعلام و بیان کرد: بر اساس پیش بینی سازمان جهاد کشاورزی 
استان، میزان تولید گندم استان حدود ۲۴هزار تن خواهد بود. وی همچنین مرکز 
خرید دانه روغنی کلزا را شرکت تعاونی روستایی جعفریه معرفی کرد و قیمت خرید 

تضمنی آنرا هر کیلو  ۱۱۰هزار ریال اعلام نمود.
سیلوی بتنی شهید نخعی که در جنوب غربی شهر قم قرار دارد، دارای ظرفیت 
ذخیره سازی ۱۰۸ هزارتن گندم و ۳۶ کندو می باشد، این سیلو با توان تخلیه و 
بارگیری ۲۰۰ تن در ساعت در زمینی به مساحت ۹۰هزار مترمربع ایجاد شده و از 

امکانات و تجهیزات کامل تخلیه و بارگیری گندم برخوردار است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

پزشکان قم علیه کرونا واکسیناسیون می شوند
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: پزشکان بخش غیردولتی و مطب دار این 
استان علیه ویروس کرونا واکسیناسیون می شوند. محمدرضا قدیر در این زمینه 
افزود: با توجه با اینکه بخشی از بار درمانی کشور بر عهده پزشکان بخش خصوصی 
است که این امر باعث شده این قشر پرتلاش حوزه سلامت، همواره در معرض 
ابتلا به بیماری کووید۱۹ قرار گیرند. وی اضافه کرد: با توجه به دستورالعمل وزارت 
بهداشت در خصوص واکسیناسیون افراد در معرض خطر، امکان تزریق واکسن به این 
عزیزان که بیش از ۵۰ سال دارند فراهم شده است. وی ادامه داد: به همین منظور 
با هماهنگی های به عمل آمده با سازمان نظام پزشکی استان،  تزریق واکسن کرونا به 

پزشکان این بخش در برنامه واکسیناسیون استان قرار گرفت.

 گروه خانواده؛ نعیمه جاویدی:  

سالمندی دوره خاصی از زندگی است. فرد به دنیادیدگی و پختگی می رسد 
اما از آنجا که توان جسمی خود را از دست داده و برای ساده ترین کارهای 
معمولی خود نیاز به کمک دارد، برچسب »ناتوانی« به خود می زند. همین طعم 

این دوره را در کامش تلخ می کند. 
قدیم، خانه های ما »بالانشین« و »شاه نشین« داشت. نه اینکه شاهان به خانه 
مردم رفت و آمد داشته باشند، نه! این بهترین نقاط »نشیمن« خانه ها مخصوص 
مهمان بود و بزرگترهای خانواده؛ امپراطور هر خانه بزرگتر آن خانه بود. حالا اما 
فرهنگ ما دستخوش تغییر شده و خانه ها چنان قوطی کبریتی شده اند که 
عمارتی باقی نمانده که شاه نشینی هم! خانواده ها مستقل زندگی می کنند 
و خبری از خانواده »گسترده« نیست. بعد از عمری تلاش، پدر و مادرهایی که 
حالا سالمند شده اند و پدربزرگ، مادربزرگ معمولًا تنها زندگی می کنند. همین 
جدا زندگی کردن عصاهای دست پیری و کاهش توان جسمی سبب می شود 
از پسِ بسیاری کارهای روزمره مانند گذشته برنیایند. کارهایی که روی هم تلنبار 
می شود و حس »ناتوانی« و »فرتوتی« را به سالمند منتقل می کند. به مرور با 
کهنسالی روبرو می شویم که »دلمرده« و »افسرده« شده و کم کم از پا و در بستر 

می افتد. چه کنیم تا بزگانمان سالمندی شاد و پرانرژی تجربه کنند؟
قبول کنیم من حالا سالمندم

برای اینکه نکات کاربردی و مفید برای کمک به سالمندان ارائه کنیم از »ریحانه 
محمودی« »سالمندیار« که تجربه مراقبت از سالمندان دارد، راهنمایی گرفتیم. 
نکاتی که می خوانید چکیده تجربه های زیسته و فوت و فن های کارشناسی 
است. محمودی از قدم اول می گوید: »ما برای کسب توانایی و مهارت زندگی 
در هر دوره از عمر تلاش می کنیم حالا چه می شود که فکر می کنیم، گذر از 
سالمندی نیاز به مهارت ندارد؟ فرد هرقدر هم دنیادیده و سالمند باید تا آخرین 

لحظه عمر، خود را توانمند و شاد نگه دارد.«
نکته دوم و مهمی را هم تاکید و بازبینی می کند: »تا می گوییم توانمندی 
سالمندی فرد می گوید: ننه جان! باباجان! من از تک و پا افتادم. جانِ دویدن، 
شستن و رفتن ندارم. همین شده غمباد روی دلم...درک اینکه ما وقتی پیر می 
شویم نباید انتظار قوای جسمی دوره جوانی و میانسالی را از خود داشته باشیم، 
بزرگترین توانمندی است. ما با این درک به ذهنی آرام می رسیم. به خودمان 
فشار نمی آوریم. غمباد و غصه در دلمان نمی کاریم و از شرایط زندگی خودمان 
در این دوره هم لذت می بریم. پس، اولین توانایی و توانمندی یعنی درک کنم 

من سالمندم و شرایط زندگی ام مثل قبل نیست.«
دو ترس سالمندان را جدی بگیریم

سالمندان دو کابوس بزرگ دارند؛ در بستر افتادن و محتاج این و آن شدن 
و دومی اینکه نکند احتیاجشان به بچه ها سبب شود آن ها را تنها یا در خانه 
سالمندان بگذارند. به همین دلیل معمولًا بیشتر به خود آسیب می زنند. این را 
تجربه محمودی می گوید: »از زمانی که پرستار سالمندان هستم موارد عجیبی 
می بینم. برای مثال مادری که سه بار شکستگی استخوان در 4 سال گذشته 
داشته است. فردی که یک عمر زندگی کرده و از 5 فرزند مراقبت. دوچرخه سوار 
و راننده حرفه ای بوده و حتی یک بندانگشت دست او هم نشکسته اما حالا 
در 74 سالگی سه شکستگی جدی استخوان داشته است. پای حرف هایش 
که نشستم متوجه شدم فرزندانش به خارج رفته اند و فقط یکی از آن ها اینجا 
مانده. ترس اینکه نکند برای دختر و دامادش دست و پاگیر شود او را به تکاپو 
واداشته است. برای همین به زحمت روی چهارپایه رفته، خواسته کف آشپزخانه 
را خودش بشوید و بار سنگین برداشته تا به انباری خانه ببرد و این شده که 3بار 

دچار شکستگی پا شده.«
این ترس با این مادر چه کرده بود؟ زودتر دچار چیزی شده بود که از آن واهمه 
داشت. این سالمندیار توصیه می کند: »اولین وظیفه برعهده فرزندان است 

همین که حس کردید پدر و مادرتان توان گذشته را ندارند با محبت کارهایشان را 
انجام دهید و بدون منت تا حس کنند تنها و محتاج نمی مانند. وظیفه دوم هم 
برعهده خود سالمند است. بزرگترها بهتر از من می دانند که ترس برادر مرگ 
است. واقعیت تنها ماندن به اندازه وحشت داشتن از آن ترسناک نیست. تجربه 
نشان داده با این ترس بی مورد بیشتر به سلامت جسم، روح و روان خود صدمه 

می زنند. بنابراین ترس بی مورد و فکر و خیال منفی ممنوع!«
ورزش، اولادِ خلف سالمندان

در دوره سالمندی می توان اولادی خلف و سربراه داشت که بیشتر از آنچه به 
ذهنمان می رسد، به ما خدمت کند. ریحانه محمودی در حالیکه لبخند می زند، 
می گوید: »وقتی از بانویی سالمند و منزوی پرستاری می کردم، هر ترفندی بلد 
بودم بکار گرفتم اما جواب نداد. افسرده دل و افسرده حال بود. همسرش را از 
دست داده و دامنش به اولادی سبز نشده بود و فکر می کرد چون اولاد ندارد 
باید تنها و ملول زندگی کند و دور از جان! در تنهایی بمیرد. هرچه مثال می 
زدم که: بیا فلان تعداد پدر و مادر پیر نشانت بدهم که چند اولاد دارند اما گوشه 
خانه سالمندان هستند، قبول نمی کرد. اقوام خودش را مثال می زد که بچه 
هایشان مثل پروانه دور سرشان می گردند. تا اینکه یک روز گفتم می خواهی 
مادر شوی؟ سرخ و سفید شد. خنده کنان اخم کرد که: چه حرف ها! قباحت 
دارد دخترجان. خندیدم و گفتم: اسم بچه تو »ورزش« است و خیلی هم خَلَف. 
کاری می کند سر سال نشده، من را بفرستی پی کار دیگری و خودش از تو 
مراقبت می کند.« سالمندیار جوان می گوید: »خدا حرفم را در دلش نشاند. 
بعد از آن تمرینات ورزشی سبک و مناسب دوره سالمندی در خانه انجام دادیم. 
برای پیاده روی به پارک رفتیم. اراده خوبی داشت. با ورزشِ سبک اما دائمی 
روحیه و تغذیه اش بهتر شد. حالا شکرخدا به من احتیاجی ندارد و فقط با هم 
در تماس هستیم.« به نکته مهمی اشاره می کند: »درست است که در دوره 
سالمندی ماهیچه ها و قوای بدنی ضعیف می شود و به اصطلاح آب می رود 
ورزش کردن اما بدن را تقویت و این روند را کنترل و کند می کند. ورزش روحیه 
شادابی و قدرتمندی را در دل پیر، زنده می کند. هیچ وقت دیر نیست با کمترین 

و سبکترین ورزش ها شروع کنید.«
خانه فرد سالمند را اینطور بچین!

وقتی فرزند کوچک در خانه داریم که تازه به راه رفتن می افتد و کنجکاوانه به 
همه جا سرک می کشد، چیدمان خانه را بنابه شرایط او تغییر می دهیم برای 
سالمندان هم باید همین گونه عمل کنیم. طبقات بالای کمد، کابینت ها یا 
قسمت هایی که برای دسترسی به آن ها باید حسابی خم و دولا شود به هیچ 
وجه به درد او نمی خورد. لوازم پرکاربرد مثل دارو، نخ و سوزن، کتاب، کارهای 
هنری و فنی که لازم یا سرگرم کننده هستند باید در نزدیک ترین قسمت خانه به 
فرد سالمند نگه داشته شود. بانو محمودی می گوید: »هیچ وسیله خانه سالمند 
را بدون اجازه او جابجا نکنید یا دور نیاندازید چون برایش ارزش دارد هرچند از 
نظر شما کهنه یا دست و پاگیر باشد. خلاق باشید اتفاقاً از آن لوازم تعریف کنید. 
از او بخواهید اجازه بدهد آن ها را به انباری یا قسمتی دیگر منتقل کنید تا جا 

برای وسایل دیگر باز شود از طرف آن وسیله هم سالم تر بماند.«
و آشپزی کردن  ایستادن  اشاره می کند: »سرپا  نکته مهم دیگری هم  به 
مناسب شرایط سالمندان نیست با این حال آشپزی کردن به خصوص برای 
بانوان کهنسال یعنی القای مسلّم حس زندگی. حال آن ها را خوب و شاداب 
می کند. به جای اینکه مدام غذای آماده برایشان بیاوریم و فریز کنیم یا با آشپزی 
کردنشان مخالفت، گاز رو میزی تهیه کنیم. گازی که روی زمین هم بتواند قرار 
بگیرد و سالمند راحت در حالیکه نشسته غذا بپزد. چای دم کند یا دمنوش مورد 
علاقه اش را بنوشد. طبقات دسترس کمد و کابینت را برای قرار دادن اقلام 
پرکاربردشان انتخاب کنید و خلاصه شرایط زندگی و استفاده از امکانات خانه را 

برایشان کم زحمت تر و مهیا.«
 ما چقدر مهارت و آمادگی داریم؟

هیچ وقت برای شروع یک زندگی خوب و بهتر دیر نیست. سالمندیار جوان 
می گوید: »فردی که یک عمر با افسردگی و ناراحتی زندگی کرده اگر حتی 
چند ساعت قبل از مرگ خود تصمیم گرفته باشد که زندگی آرام و شاد را تجربه 
کند دیگر فردی نیست که افسرده از دنیا رفته است. بانو یا آقایی است که برای 
بهتر بودن و بهتر مردن تصمیم گرفته و شادی را هرچند دقایق یا ساعاتی کوتاه 
عمیقاً حس کرده است. من این مثال را برای سالمندانی که دل و دماغ زندگی 
کردن ندارند، می زنم شکرخدا موثر هم بوده است. یادمان باشد آن ها »انگیزه« 
و »امید« می خواهند خیلی بیشتر از ما. در عوض گنج های یک عمر زندگی و 
تجربه شان را مجانی در اختیار ما قرار می دهند. سالمند کسی را لازم دارد که 
کارهای سخت خانه اش را انجام دهد اما بیشتر از آن یک دَمخور و همدم یک 
گوش شنوا می خواهد. کسی که حرف هایش را عمیق گوش کند. حس مثبت 
خوبی به او منتقل کند. اگر دست سالمند رعشه دارد و موقع غذا خوردن آن را 
روی لباسش می ریزد، خجالتش ندهد و غر نزند. در عوض خلاقانه و با حوصله 
سالمندداری کند. این فهم مشترک و تکریم بزرگتر بهترین داروی آرامشبخشی 

است که در این سال ها برای سالمندان سراغ دارم.«
برای درک بهتر این توصیه یک خاطره را مرور می کند: »دختری برای مراقبت 
از مادر سالمندش از من دعوت به کار کرد. خانمی مجرد، بازنشسته و خانه دار 
بود که خودش می توانست این کار را انجام دهد اما چرا من را استخدام کرده 
بود؟ دو، سه ماه بعد از ماندن در آن خانه متوجه شدم زبانِ همدیگر را بلد نیستند 
و تفاهم رفتاری ندارند. مادر کمی عبوس و تند مزاج بود و مغرور و حاضر نمی 
شد دخترش به او غذا بدهد یا کارهایش را انجام دهد. دختر هم کم حوصله و 
ناصبور بود. بیشتر از اینکه از مادر مراقبت کنم دختر را آموزش دادم. شکرخدا 
حالا به خوبی و خوشی با هم زندگی می کنند. گاهی وقت ها همه چیز را نباید از 
سالمند انتظار داشت. مراقبِ فرد سالمند باید مهارت هایی را در خودش پرورش 

بدهد تا بتواند از کار و خدمت ارزشمندی که انجام می دهد، لذت ببرد.«

سالمندان از فرزند خلفشان خبر ندارند؛

نگهداری از سالمندان مهارت می خواهد، داریم؟
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یک کارشناس بازار سرمایه:

از فروش شتابزده سهام بپرهیزید
یک کارشناس بازار سرمایه گفت: اکنون سبد سهام عدالت شرایط مناسبی دارد و 
شامل سهام شرکت های پالایشی، پتروشیمی و بانکی است، بنابراین اگر سهامداران 
به این نتیجه برسند که می توانند از این تنوع به بازدهی مناسبی دست یابند باید 

پرتفوی خود را نگهداری کنند و درگیر هیجانات برای فروش آن نشوند.
»مهدی دلبری« افزود: تا این لحظه قیمت های جهانی و نرخ دلار و طلا با شرایط 
پر نوسانی رو به رو نبوده است، همچنین گزارش هفتگی تولید و فروش شرکت ها 
تاکنون مناسب بوده و با توجه به اینکه دلار نیمایی کاهش خاصی نداشته و در حدود 
نرخ ۲۵ هزار تومان متعادل شده، به نظر می رسد ادامه گزارش شرکت ها معقول 

باشد.
آخر  ماهه  برآوردهای سود سه  نظر می رسد  به  این شرایط  در  بیان داشت:  وی 
سال ۹۹ به سهامداران کمک می کند که میزان تحقق کل سود سال ۹۹ را بتوانند 

پیش بینی کنند.
دلبری ادامه داد: از طرفی احتمال گشایش اقتصادی نیز وجود دارد، بر این اساس 
می توانیم امیدوار باشیم که در سال ۱۴۰۰ هم دست کم به اندازه سود محقق شده 

در سال ۹۹، شرکت ها سودسازی داشته باشند.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به افت قیمتی که در نیمه دوم سال گذشته شاهد 

بودیم، اکنون سهام شرکت ها دارای قیمت های جذابی هستند.
ریسک های بازار      

این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به ریسک های موجود در نگاه کوتاه مدت بازار، 
گفت: نرخ سود بانکی همچنان به عنوان مهمترین رقیب و ریسک بازار سرمایه ایفای 
نقش می کند، هنوز صدور واحدهای سرمایه گذاری در صندوق های سرمایه گذاری با 
درآمد ثابت وجود دارد و این نشان می دهد که افراد حقیقی همچنان منابع خود را به 

این سمت سوق می دهند.
دلبری، دخالت و اظهارنظرهای نهادهای غیرمرتبط در بازار سرمایه را یکی دیگر از 
ریسک های این حوزه دانست و افزود: ضروری است که این قبیل مداخلات به طور 

منصفانه تری انجام شود.
وی ادامه داد: همچنین لازم است قوانین در بازه های پنج ساله  تغییراتی داشته 
باشند تا سرمایه گذاران بتوانند بهتر در نگاه بلندمدت خود به سرمایه گذاری بپردازند. 
این کارشناس  بازار سرمایه معتقد است:  بازار در کوتاه مدت دارای شرایط متعادلی 
خواهد بود و پس از کاهش ریسک های مورد اشاره، سرمایه گذاران می توانند حداقل 
به اندازه تورم بازده کسب کنند، هر چند که در مقطع بلند مدت )حداقل ۹ ماهه( 

امیدواری برای کسب میزان سود بیشتر وجود دارد.
مزایای پرتفوی سهام عدالت

وی به سهامداران سهام عدالت توصیه کرد: سهامداران قبل از اتخاذ هر تصمیمی 
و در درجه نخست به فراگیری برخی اصول مقدماتی و ادبیات بازار سرمایه بپردازند، 
زیرا اغلب این افراد از سواد مالی مناسبی برخوردار نیستند و به این دلیل ممکن است 

با تصمیمات اشتباه متحمل زیان در این بازار شوند.
دلبری گفت: باید در نظر داشت که سرمایه گذاری در بازار سرمایه با سرمایه گذاری 

در سایر بازارها فاصله معنی داری دارد و به این ترتیب نیازمند دانش متفاوتی است.
وی بیان داشت: با توجه به اینکه در مقایسه بازار سرمایه و دیگر بازارهای موازی 
ثابت شده است که که این بازار در بلندمدت از بازدهی مناسب تری برخوردار است، 
بنابراین اگر نیاز به نقدینگی دارند فروش سهام عدالت را در آخرین مرحله قرار دهند، 
زیرا این پورتفوی بازده بلندمدت و میان مدت بسیار مناسبی خواهد داشت، ضمن 

اینکه از قابلیت نقدشوندگی برخوردار است.  
 

ستاد تنظیم بازار اعلام کرد:

 میزان و قیمت کالاهای ویژه ماه رمضان 
در یکصد و سی و دومین جلسه کارگروه تنظیم بازار با تاکید بر حمایت ستاد از 
تصمیمات قرارگاه ساماندهی مرغ، میزان و قیمت کالاها در سهمیه ویژه ماه مبارک 

اعلام شد.
به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، در یکصد و سی  و دومین جلسه کارگروه 
تنظیم بازار که در این وزراتخانه و به ریاست »عباس قبادی« برگزار شد، موضوعات 
مربوط به تامین و توزیع گوشت مرغ بر اساس مصوبات و تصمیمات قرارگاه تخصصی 
ساماندهی مرغ مطرح و بر حمایت ستاد تنظیم بازار از مصوبات قرارگاه، گزارش هایی 
درباره میزان و چگونگی توزیع گوشت مرغ در سطح استان تهران و نیز سایر استان ها 

ارائه شد.
و  مصرف کنندگان  حمایت  سازمان  رییس  تابش«  »عباس  جلسه  این  در 
تولیدکنندگان گزارش هایی درباره وضعیت بازار اقلام پرمصرف در سبد خانوار ارائه 
کرد که بر اساس آن ۶۷ قلم از ۱۰۰ قلم کالای رصد شده با کاهش یا ثبات قیمت 

همراه بوده است.
در بخش دیگر این جلسه نیز موضوع تامین کالاهای سهمیه ویژه ماه مبارک رمضان 
مطرح و با استناد به آمار و گزارش ارائه شده در این زمینه، میزان ۳۰ هزار تن برنج 
وارداتی هندی و تایلندی به ترتیب با قیمت ۱۸ هزار و ۵۰۰ تومان و ۱۲ هزار و ۵۰۰ 

تومان در اختیار مصرف کنندگان قرار خواهد گرفت.
همچنین مقدار ۳۰ هزار تن شکر با قیمت هشت هزار و ۷۰۰ تومان برای بسته های 
یک کیلوگرمی، سه هزار تن گوشت قرمز منجمد با قیمت ۸۰ هزار تومان و حدود 
۱۸۰ هزار تن روغن با قیمت مصوب به عنوان سهمیه ویژه ماه مبارک رمضان در نظر 

گرفته شده است.
در این جلسه همچنین با اشاره به موجودی ۱۳۶ هزار تنی خرما در کشور، گزارشی 

درباره چگونگی توزیع خرما در سراسر کشور نیز ارائه شد.

وزیر راه و شهرسازی :

نرخ اجاره بهای امسال
 هنوز تعیین نشده است

وزیر راه و شهرسازی گفت: زمان تعیین نرخ اجاره بها خرداد و اوایل تیرماه است، 
هنوز هیچ تصمیمی برای تعیین نرخ اجاره بها گرفته نشده است.

محمد اسلامی در حاشیه مراسم آغاز ساخت ۱۳۰ هزارواحد مسکن ستاد فرمان 
اجرایی امام افزود: مصوبه ستاد ملی کرونا برای دوره یکساله است و هنوز تصمیمی 

برای تعیین نرخ اجاره بها برای امسال گرفته نشده است.
وی ادامه داد: در خرداد ماه به ستاد ملی کرونا گزارشی ارائه می دهیم تا درباره نرخ 
اجاره بها تصمیم گیری شود. وی درباره روند اجرای طرح اقدام ملی مسکن گفت: 
در این طرح ۵۳۰ هزارواحد به سه روش در سطح کشور احداث می شود؛ در روش 
اول به مردم زمین تحویل داده شده و آن ها بصورت انفرادی یا گروهی اقدام به ساخت 
مسکن می کنند، روش دوم بصورت مجتمع سازی و روش سوم طرح های مشارکتی 
برای دهک های بالا است. وزیر راه و شهرسازی گفت:مجموعه فعالیت های ساخت 
مسکن ملی اواخر سال ۹۸ اغاز شد و ۱۱ هزار واحد مسکن ملی افتتاح شد. وی بیان 
کرد: پیشرفت و تکمیل طرح های اقدام ملی منوط به تکمیل آورده متقاضیان است 
که از متقاضیان درخواست می کنم برای تکمیل سریع این واحدها، آورده خود را به 

حساب واریز کنند تا طرح ها براساس زمانبندی پیش برود.
 

رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران مطرح کرد :
استمرار حمایت ها و مشوق ها در سال ۱4۰۰

تولید  توسعه  برای  برنامه ریزی  گفت:  ایران  تجارت  توسعه  سازمان  کل  رئیس 
صادراتی و ارتقای فرهنگ صادراتی اولویت اصلی این سازمان است.

و  پشتیبانی ها  »تولید،  به   ۱۴۰۰ سال  نامگذاری  به  اشاره  با  زادبوم  حمید 
مانع زدایی ها« از سوی رهبر معظم انقلاب، گفت: برنامه ریزی برای توسعه تولید 

صادراتی و ارتقای فرهنگ صادراتی اولویت اصلی این سازمان است.
رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران در تشریح اقدامات این سازمان در سال ۹۹ 
در حوزه مشوق های صادراتی، اظهار داشت: بیش از ۵۰۰ صادرکننده به صورت 
مستقیم و تعداد بیشتری از صادرکنندگان به صورت غیرمستقیم از مشوق های 
صادراتی استفاده کردند که بیشترین پرداخت در دو حوزه زیرساخت های تجاری و 

کمک سود تسهیلات صادرات است.

وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه در پی اقدامات اخیر دولت، گوشت مرغ 
فراوان وارد استان تهران شده به طوری که با مازاد این کالا روبه رو هستیم، گفت: 

به زودی آرامش به بازار مرغ سراسر کشور باز خواهد گشت.
»کاظم خاوازی« روز سه شنبه در صحن علنی مجلس شورای اسلامی در 
تشریح وضعیت فعالیت های وزارت جهاد کشاورزی در ماه های اخیر، ضمن 
عذرخواهی از مردم به نمایندگی از دولت به دلیل اتفاقاتی که بازار محصولات 
کشاورزی طی ماه های اخیر رخ داد، ابراز امیدواری کرد: با تشکیل قرارگاه 

ساماندهی، در یک فرصت کوتاه آرامش را به بازار کل کشور تعمیم دهیم.

وی اضافه کرد: براساس اقدام های انجام شده قرارگاه ساماندهی مرغ کشور، 
اکنون روزانه یک هزار و ۸۵۰ تن گوشت مرغ وارد استان تهران می شود، در 

حالی که پیش از این حجم ورودی مرغ به این استان ۴۰۰ تن در روز بود.
خاوازی اظهار داشت: با توجه به حجم ورودی کنونی گوشت مرغ به استان 

تهران، با مازاد این کالا روبه رو هستیم.
تقلب شرکت های بسته بندی و صنوف، بازار را ملتهب کرد

قرمز، ۱۱  تن گوشت  اکنون ۸۸۱ هزار  وزیر جهاد کشاورزی تصریح کرد: 
میلیون تن شیرخام، ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تن گوشت مرغ، تخم مرغ و عسل 
در کشور تولید شده و مشکلی در تولید محصولات پروتئینی نداریم، اما اتفاق 

نامیمونی در روزهای گذشته افتاد که فضا را ملتهب کرد.
وی اضافه کرد: طبق آمارهای موجود، از ابتدای سال ۹۹ تاکنون در هیچ 
دوره ای به اندازه بهمن ماه گذشته جوجه ریزی نداشتیم و جوجه ریزی هم توسط 
سازمان دامپزشکی کشور و بیمه تحت کنترل است، زیرا به ازای هر جوجه ریزی 

باید بیمه انجام شود و افراد ناظری هستند که این کار را انجام می دهند.
خاوازی گفت: براساس اطلاعات میدانی ما، میزان انحراف از جوجه ریزی 
۱.۳ دهم درصد است بنابراین جوجه ریزی و تولید گوشت مرغ به اندازه کافی 
انجام شده است زیرا ما در برخی دوره ها ۹۰ میلیون، ۱۰۰ میلیون یا ۱۱۰ 
میلیون قطعه جوجه ریزی داشتیم اما چنین مشکل و التهابی در بازار گوشت 

مرغ کشور را شاهد نبودیم.
وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه مدیریت خرید گوشت مرغ توسط مردم 
هم کمکی به این بازار ملتهب نکرد، افزود: پس اتفاقات دیگری در بازار افتاد 
که منطبق با تولید نبود، امروز آمار احتکار و منجمد کردن گوشت مرغ را داریم 
به طوری که در تهرانی که حداکثر نیاز روزانه اش به گوشت مرغ یک هزار و ۲۰۰ 
تن است مشخص شد  فقط نزدیک یک هزار تن در سه شیفت بسته بندی اتفاق 

افتاده است.
وی اظهار داشت: تقلب های بسیار گسترده ای در شرکت های بسته بندی و در 

سطح صنوف انجام شده است.
خاوازی تصریح کرد: در این زمینه بالاخره دولت تصمیم گرفت کارگروهی را با 
مسوولیت وزیر جهاد کشاورزی و همکاری سایر دستگاه ها ایجاد کند که در سه 

روز کاری با هماهنگی استانداران قیمت ها مناسب شده است.
رفع مشکل مرغ سه استان دیگر در دست پیگیری است

و  آذربایجان شرقی  احمد،  بویر  و  کهگیلویه  استان  اکنون سه  وی گفت: 
سیستان و بلوچستان با مشکل کمبود گوشت مرغ روبه رو هستند که برای رفع 
این معضل  استان های معینی تعریف کردیم و این موضوع در حال پیگیری 

است.
خودکفایی در کره 

وزیر جهاد کشاورزی در بحث تامین کره کشور افزود: اتفاق خوبی که در سال 
۹۹ افتاد بی نیازی از واردات کره بود، به طوری که پیش از این ۴۵ تا ۵۰ هزار تن 

کره به کشور وارد می شد که رفع شد.
وزارت جهاد کشاورزی فقط متولی تولید است 

وی گفت: براساس تصمیم روسای سه قوه، همه مسوولیت ها تجارت در 
بخش کشاورزی از جمله صادرات، واردات و تنظیم بازار داخلی از وزارت جهاد 
کشاورزی گرفته شد و طبق تبصره یک مصوبه هیات وزیران، مسوولیت تنظیم 
بازار و ذخایر راهبردی کالاهایی چون گوشت مرغ، گوشت قرمز، روغن، برنج و 

گندم بر عهده وزارت جهاد کشاورزی نیست.
توسعه دیمزارهای کشور و  افزایش ۳۰۰ هزارتنی تولیدات

وزیر جهاد کشاورزی گفت: اکنون به صورت نمونه و پایلوت در ۶ استان و ۷۰ 
شهرستان در سطح ۷۴ هزار هکتار بهره برداری را شروع کردیم و پیش بینی 
می شود با تثبیت اشتغال و درآمدزایی بیشتر برای کشاورزان در همین سطح 
۳۰۰ هزار تن به تولیدات کشاورزی اضافه شود که نوید خوبی برای توسعه 

دیمزارها است. 
بهبود تراز تجاری بخش کشاورزی

خاوازی درباره تراز تجاری بخش کشاورزی نیز اظهار داشت: تراز تجاری 
بخش کشاورزی در سال زراعی ۹۸ منفی ۶ میلیارد و ۷۶۷ میلیون دلار بود که 
در سال زراعی ۹۹ به منفی ۲ میلیارد و ۴۶۳ میلیون دلار ارتقا یافت که همه 

این ها به زحمات کشاورزان برمی گردد. 
۳۹۰ هزار تن سیب درختی در انبارها موجود است 

وی، وضعیت تولیدات باغبانی را مناسب دانست و گفت: در سیب درختی 
هنوز ۳۹۰ هزار تن از تولیدات ما در انبارها موجود است و  ۸۳۰ هزار تن سیب 

درختی به کشورهای هدف صادر شد.
وزیر جهاد کشاورزی اضافه کرد: ۲۷۵ هزار تن پرتغال و ۶۴ هزار تن کیوی در 
انبارها و سردخانه های کشور موجود است و از نظر پسته، کشمش و خرما و سایر 

محصولات وضعیت مناسبی داریم.
افزایش هزینه های تولید در قیمت نهایی محصول موثر است

خاوازی با تاکید بر اینکه وزارت جهاد کشاورزی مسوول قیمت محصولات 
کشاورزی و تنظیم بازار نیست، گفت: بخش کشاورزی مانند همه بخش های 
دیگر بخش رقابتی و متاثر از قیمت سایر کالاها از جمله نهاده ها و عوامل تولید 

است.
وی افزود: میانگین دستمزد روزانه نیروی کار از سال ۹۸ تا سال ۹۹ نزدیک 
به ۴۹ درصد و هزینه های حمل و نقل ۳۰ درصد و خدمات ماشینی ۶۸ درصد 
افزایش یافته و همه اینها در قیمت نهایی که کشاورز کالایش را باید بفروشد 

تاثیرگذار است.  
وزیر جهاد کشاورزی خاطرنشان کرد: در بخش کشاورزی فقط چهار نهاده 
ذرت، کنجاله، جو و سویا ارز ۴۲۰۰ تومانی دریافت می کنند و بقیه نهاده های 
بخش کشاورزی همگی با قیمت آزاد و متاثر از اتفاقات دیگر  اقتصاد کشور 

هستند.

عذرخواهی وزیر جهاد کشاورزی از مردم؛

خاوازی: آرامش به بازار مرغ سراسر کشور باز می گردد

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: مجموع ابهامات حاکم 
در بازار مانند تصمیم گیری در زمینه دامنه نوسان و عدم 
ورود نقدینگی به این بازار باعث ترس سهامداران و رکود در 

معاملات بورس شده است.
»نوید خاندوزی« به علت افت اخیر شاخص بورس اشاره 
کرد و افزود: اکنون نمی توان نظر قطعی درباره وضعیت 
فعلی بازار سهام اعلام کرد و تاکنون نظرهای مختلفی 

درباره علت افت شاخص بورس ارائه شده است.
وی خاطرنشان کرد: به نظر می رسد تا زمان ورود شوک 
هایی مانند تزریق نقدینگی یا تغییر دامنه نوسان به بازار 
چنین روندی بر بازار حاکم باشد و فقط در آن زمان می 

توان شاهد تغییر روند و بهبود وضعیت بازار باشیم.

براساس پیش  تاکید کرد:  بازار سرمایه  این کارشناس 
بینی های صورت گرفته از سوی اکثر کارشناسان بازار، 
ممکن است شاخص بورس تا کانال یک میلیون و ۲۴۰ 

هزار واحد افت کند و بعد از آن در این کانال باقی بماند.
وی با اشاره به تصمیمات اتخاذ شده در زمینه تغیرات 
جمله  از  نامتقارن  نوسان  دامنه  گفت:  نوسان  دامنه 
تصمیماتی بود که عجولانه و به صورت غیرمنطقی در بازار 
اتخاذ شد و از همان ابتدا با ایرادهای همراه بود اما این نکته 
نباید فراموش شود که چنین قانونی زمانی در بازار اعمال 

شد که بازار با روندی غیرمنطقی همراه شده بود.
خاندوزی اظهار داشت: به نظر می رسد تغییر دامنه 
نوسان در محدوده مثبت و منفی ۶ یا مثبت و منفی ۱۰ 

به همراه افزایش حجم مبنا بتواند تا حدودی در شتاب 
سرعت ایجاد تعادل بازار تاثیرگذار باشد.

 به گفته این کارشناس بازار سرمایه، بازار سهام به دلیل 
بهبود وضعیت اقتصادی کشور به طور حتم با رشد همراه 

می شود و شاهد روزهای بهتری در این بازار خواهیم بود.
وی اظهار داشت: اکنون با توجه به وضعیت ایجاد شده 
در بازار و تداوم روند نزولی در بازار نمی توان  توصیه چندان 

دقیقی را به سهامداران ارائه کرد.
ایران بر  انتخابات ریاست جمهوری  تاثیر  خاندوزی به 
روند معاملات بورس اشاره کرد و افزود: اکنون زود است 
که بخواهیم در مورد انتخابات ریاست جمهوری و تاثیر آن 
بر بازار اظهار نظر کنیم اما براساس پیش بینی های صورت 

گرفته به نظر می رسد بازار از اواخر اردیبهشت ماه تحت 
تاثیر فضای انتخابات قرار بگیرد و مانند انتخابات ریاست 

جمهوری آمریکا وارد مرحله رکود شود.
این کارشناس بازار سرمایه گفت: در صورتی که شرایط 
بازار رو به بهبود پیش برود می توان در انتظار رشد بازار 
سهام حتی در زمان برگزاری انتخابات ریاست جمهوری 

بود.
وی بازدهی بازار سهام با سایر بازارهای سرمایه گذاری 
را مورد مقایسه قرار داد و افزود: به طور قطع بازدهی بازار 
سهام نسبت به سایر بازارها تا پایان سال بیشتر خواهد بود 
و ممکن است دو نیمه متفاوت را در معاملات بازار سهام 

مانند سال گذشته تجربه کنیم.

یک کارشناس بازار سرمایه :

علت تداوم روند نزولی در معاملات بورس چیست؟

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۷۸۶ شماره  رای   -۱
فرزند  لاری  معصومی  سیدحسین  به   مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۸۶
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  یک  در  سیدخلیل 
ششدانگ۱۳۳/۹۰ مترمربع پلاک شماره ۳۴۱ فرعی از ۱۰۵۹۷ و ۱۰۵۹۶ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از صندوق ذخیره علوی)م الف ۹۴۷۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۷۶۵ شماره  رای   -۲
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۸۵ مربوط به سیدعلی معصومی لاری فرزند سیدخلیل 
در یک دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۳۳/۹۰ 
مترمربع پلاک شماره ۳۴۱ فرعی از ۱۰۵۹۷ و ۱۰۵۹۶ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صندوق 

ذخیره علوی )م الف ۹۴۷۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۷۶۴ شماره  ۳-رای 
فرزند  لاری  معصومی  سیدمهدی  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۸۴
سیدخلیل در یک دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۱۳۳/۹۰ مترمربع پلاک شماره ۳۴۱ فرعی از ۱۰۵۹۷ و ۱۰۵۹۶ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

صندوق ذخیره علوی)م الف ۹۴۷۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۷۶۲ شماره  رای   -۴
فرزند  لاری  معصومی  سیدمحمود  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۸۲
سیدخلیل در یک دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۱۳۳/۹۰مترمربع پلاک شماره ۳۴۱ فرعی از ۱۰۵۹۷ و ۱۰۵۹۶ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

صندوق ذخیره علوی)م الف ۹۴۷۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۷۶۱ شماره  ۵-رای 
فرزند  لاری  معصومی  سیدمحمد  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۸۱
سیدخلیل با قیومیت حلیمه وصال به شماره ملی ۲۴۹۱۰۸۰۱۵۱ در یک دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۳۳/۹۰ مترمربع 
پلاک شماره ۳۴۱ فرعی از ۱۰۵۹۷ و ۱۰۵۹۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره 

علوی)م الف ۹۴۷۸(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۷۶۳ شماره  ۶-رای 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۸۳ مربوط به حلیمه وصال فرزند حبیب در یک دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۳۳/۹۰ مترمربع پلاک 
شماره ۳۴۱ فرعی از ۱۰۵۹۷ و ۱۰۵۹۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی)م الف 

)۹۴۷۸
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۹۱۸ شماره  ۷-رای 
فرزند  ایوب  آل  سیدمحمدرضا  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۱۳
سیدمصطفی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۰/۲۵ مترمربع پلاک 
شماره ۱۰۶۱۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سندقطعی 

به شماره ۴۳۷۲۱ مورخ ۷۶/۰۳/۲۰ دفترخانه ۱۱قم)م الف ۹۴۷۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۸۱۰ شماره  ۸-رای 
۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۵۶ مربوط به رحیم عروجی فرزند محمد در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۱۹۸/۸۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۶۳۵ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 
۶۵۷ صفحه ۲۰۶ به موجب سند قطعی ۱۲۱۴۷۲ مورخ ۹۹/۱۰/۲۱ دفترخانه ۶ 

قم)م الف ۹۴۸۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۰۰۷ شماره  ۹-رای 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۰۸ مربوط به مهدی شریفی جمکرانی فرزند رحیم در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۰مترمربع پلاک شماره ۱/۶۶۹ اصلی 
واقع در قم بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از جلیل صادقی صادره در دفتر ۷ صفحه ۲۰۱)م الف ۹۴۸۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۷۹۵ شماره  ۱۰-رای 
در  غلام  فرزند  میرزائی  رئیس  عباس  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۸۱
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت۲۳۴ مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۶۸اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۰۷۱۰ 

مورخ ۱۳۹۹/۰۷/۳۰ دفترخانه ۸۱ قم)م الف ۹۴۸۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۹۴۷ شماره  ۱۱-رای 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۲۰ مربوط به فاطمه نساء ملاحسینی فرزند سلطانعلی 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۷مترمربع پلاک باقیمانده ۱۱۱۹۲/۷ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 

مع الواسطه از مهری مظاهری صادره در دفتر ۱۰۴ صفحه ۵۵)م الف ۹۴۸۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۴۰۶ شماره  ۱۲-رای 
در  غلامرضا  فرزند  صفری  اله  روح  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۲۱۹

ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۷۶/۶۵ مترمربع پلاک شماره ۱۱۴۴۶  
و ۱۰۸۸۷اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 
به شماره ۳۸۴۴۹ مورخ ۱۳۹۹/۰۷/۰۸ دفترخانه ۳۳ قم نسبت به ۲۰۲ مترمربع 
از پلاک ۱۰۸۸۷ اصلی و نسبت به ۷۴/۵ مترمربع از پلاک ۱۱۴۴۶ اصلی )م الف 

)۹۴۸۴
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۷۵۹ شماره  ۱۳-رای 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۹۱ مربوط به معصومه رمضان بیگی فرزند مرتضی در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۵ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۸۵اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۳۵۶۴۸ 

مورخ ۹۹/۰۶/۱۱ دفترخانه ۵ قم)م الف ۹۴۸۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۰۰۲ شماره  رای   -۱۴
حبیب  فرزند  افشانی  شمسی  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۲۳۱
شماره  پلاک  مترمربع   ۶۰/۷۰ مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در 
۱۰۵۲۹/۱۳/۲۸۵اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۱۷۰ صفحه ۳۰۷ به موجب سند قطعی ۶۸۰ مورخ 

۸۱/۱۲/۲۰ دفترخانه ۳۱ قم بانضمام سهم الارث متقاضی)م الف ۹۴۸۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۵۷۵ شماره  ۱۵-رای 
۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۹۰ مربوط به هادی راد فرزند علی اکبر در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۵/۷۳ مترمربع 
پلاک شماره ۱۰۸۶۳اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
قطعی به شماره ۱۴۲۶۹۸ مورخ ۱۳۸۱/۰۷/۲۱دفترخانه ۲۰ قم و سند قطعی به 

شماره ۴۲۸۸۴ مورخ ۱۳۹۷/۰۵/۱۸ دفترخانه ۵۲ قم)م الف ۹۵۰۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آرمان ملی(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۱/۱۸
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۲/۰۷
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی مزایده اموال غیر منقول) نوبت اول(
در پرونده کلاسه فوق ملک با مشخصات ذیل الذکر متعلق به ورثه مرحوم آقای مهدی قریشی که توسط کارشناس 
دادگستری ارزیابی شده است در روز پنجشنبه مورخ ۱۴۰۰/۰۲/۰۹ ساعت ۹ الی ۱۰ در دادگاه عمومی بخش کهک به 

آدرس استان قم شهر کهک دادگاه عمومی کهک دفتر اجرای احکام از طریق مزایده حضوری به فروش میرسد.
۱-موقعیت ملک: واقع در روستای ورجان میدان ولیعصر خیابان امام زمان سمت راست با راه دسترسی باریک )۱/۵ متر(

۲-مشخصات ملک: ملک شامل باغ که درختان باغ موردنظر عمدتا از نوع درخت انار بوده و باغ موردنظر با یک ساعت و 
بیست دقیقه حقابه از آب قنات ورجان مشروب میگردد که این ملک و باغ به مساحت ۸۰۰ مترمربع میباشد و دارای حد و 

حدود اربعه مشخص شده طبق نظریه کارشناسی وکروکی ترسیمی میباشد که ضمیمه پرونده است.
۳-مشخصات ثبتی ملک: این ملک فاقد پلاک ثبتی میباشد و فقط دارای اسناد عادی میباشد.

۵-ارزش کل ملک: ارزش باغ موردنظر با در نظر گرفتن حقابه معرفی شده )یک ساعت و بیست دقیقه(، اشجار موجود در 
باغ، دیوارکشی و غیره. برابر با ۲۰۵/۰۰۰/۰۰۰ تومان معادل دومیلیارد و پنجاه میلیون ریال برآورد و قیمت گذاری شده 

است.
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک و باغ مذکور را دارند می توانند پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک 

موردنظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که 
بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار میگردد. ضمنا ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقداً اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت 

می گردد. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. )م الف ۱۳۷۹۶(
قاضی شعبه اجرای احکام مدنی بخش کهک-مهدی برزگر

------------------------------------------------------
آگهی مفقودی 

                       ۱۳۶۱۵۸۵K۱۲۴به رنگ خاکستری متال مدل ۱۳۹۸ به شماره موتور  ۴۰۵glx xu۷ کارت سبز خودرو سواری پژو
شاسی ۴CE۰۱NAAM ۱۸۰۰۷۸KK پلاک  ایران ۶۶ ۹۴۸ و ۷۱ متعلق به علیرضا آرحیمی به شماره ملی ۰۳۸۱۸۲۰۳۸۶ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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ملی پوش فوتبال کشورمان گفت: به طور قطع در پایان فصل از زوریا جدا خواهم 
شد و باید درباره تیم بعدی ام تصمیم بگیرم. 

ملی پوش  و  ایرانی  مهاجم  صیادمنش«  »اللهیار  اسکورِر،  سایت  گزارش  به 
تیم زوریا در گفت و گویی اظهار داشت: شرایط کرونایی در اوکراین مانند دیگر 
کشورهاست. ما تمریناتمان را به صورت مرتب پیگیری می کنیم و دو روز مانده به 

مسابقه همه اعضای باشگاه تست کرونا می دهند.   
وی بیان کرد: من در گذشته کشتی می گرفتم اما این ورزش تاثیر کمی بر 
روی فوتبال دارد. کشتی گیرهای زیادی در خانواده ما وجود دارند. خصوصیات 
خانوادگی به من کمک زیادی در فوتبال می کند. سرعت، قدرت و استقامت من از 

همین موضوع ناشی می شود. 
ملی پوش فوتبال کشورمان افزود: اولین حضور من در صحنه بزرگ فوتبالی در 
جام جهانی زیر ۱۷ سال بود. این یک تجربه خوب بود. تیم و مربیان ما بسیار خوب 
بودند. همه زحمت کشیدند. ما از صمیم قلب بازی کردیم و در مسابقات پنجم 
شدیم. نسل جدیدی از ایران ظهور کرده است. من فکر می کنم این نسل می تواند 

به موفقیت های بیشتری دست یابد.
و  استقلال  ایران  بزرگ  باشگاه  دو  گفت:  پایتخت  سرخابی های  مورد  در  او 
پرسپولیس هستند. هر فوتبالیست ایرانی دوست دارد در یکی از این باشگاه ها 
بازی کند. من هم خیلی خوشحال شدم که توانستم فصل خوبی را در استقلال 

سپری کنم اما به دلیل مصدومیت نتوانستم چهار ماه بازی کنم. »وینفرد شفر« 
سرمربی وقت استقلال همیشه سعی می کرد مرا بازی دهد. بعضی از مربیان 

چنین ریسکی نمی کنند. من هنوز با شفر در تماس هستم.
صیادمنش ادامه داد: مردم فکر می کردند که من در استقلال برای اینکه کار 
انتقال به فنرباغچه درست شود خودم را به مصدومیت زدم اما این موضوع اشتباه 
است. در سن ۱۷ سالگی حق تمدید قرارداد با استقلال را نداشتم. پس از پایان 
فصل یک ماه صبر کردم و با فنرباغچه قرارداد امضا کردم. فنرباغچه باشگاه 
بسیار بزرگی است. من تعجب نکردم که فنرباغچه این همه طرفدار دارد چون در 
استقلال بازی می کردم و آنها هر دو به طور مشابه خیلی هوادار دارند. معتقد بودم 

فنرباغچه گام خوبی برای انتقال به اروپا است.
وی افزود: تصمیم گرفتم در تابستان فنرباغچه را ترک کنم. ما با باشگاه ارتباط 
صحیحی برقرار کردیم. عامل اصلی در تصمیم گیری این بود که من بازیکن 
جوانی هستم و باید مدام بازی کنم. انتقال به زوریا برای پیشرفت من ضروری بود. 
من با مدیرم و فنرباغچه تصمیم گرفتم و زوریا را انتخاب کردیم. زیرا زوریا یک باشگاه 
تولید بازیکن بود و بازیکنان زیادی را به باشگاه های بزرگ می فروخت. »آندری 
لونین« از زوریا مستقیماً به رئال مادرید منتقل شد. آنها همچنین در لیگ اروپا 

حضور داشتند.
او تصریح کرد: من تقریباً یک فصل را به دلیل شرایطی که در فنرباغچه داشتم 
بدون بازی سپری کردم. پیشنهادات زیادی برای من ارائه شد. یک باشگاه از 
پرتغال، یک باشگاه از بلژیک ، دو باشگاه از اوکراین و از ترکیه نیز چند باشگاه 
پیشنهاد دادند. بعضی پیشنهادات خیلی خوب بود اما من زوریا را برای بازی 

انتخاب کردم.
ملی پوش جوان فوتبال ایران بیان کرد: در نیم فصل اول در لیگ و لیگ اروپا 

عملکرد خوبی داشتیم. ما در لیگ در جایگاه سوم هستیم. 
صیادمنش در پایان اظهار کرد: همه در زندگی یک هدف مهم دارند. من نیز به 
خواسته هایم فکر می کنم و معتقدم که آن ها محقق می شوند. این باور صادقانه من 
است. می توانم به اهدافم برسم. همه فوتبالیست ها می خواهند در یکی از پنج 
لیگ بزرگ فوتبال اروپا بازی کنند، من هم همینطور. تمام تمرکزم را برای ادامه 
فصل گذاشته ام. تا پایان فصل با زوریا قرارداد دارم. تا آن زمان می خواهم خودم 
را نشان دهم. به طور قطع در پایان فصل از زوریا جدا خواهم شد و باید درباره تیم 

بعدی ام تصمیم بگیرم.

اللهیارصیادمنش: 

پایان فصل از زوریا جدا می شوم قاسمی نژاد: 

ممکن بود فوتبال را کنار بگذارم
استقلالی هستم

مهاجم تیم فوتبال پدیده گفت: چند سال قبل به دلیل برخی مشکلات در آستانه 
پایان دادن به فوتبالم بودم که با حمایت همسرم و تلاش مضاعف، به اینجا رسیدم.

به گزارش ایرنا، امین قاسمی نژاد در گفت وگویی تلویزیونی، اظهار داشت: سال ۸۴ 
با تلاش خودم پله پله بالا آمدم. در لیگ استانی و لیگ دو و لیگ یک بازی کردم و 
سپس با ماشین سازی به لیگ برتر آمدم. زمان رضا مهاجری به تیم پدیده رفتم با یحیی 
گل محمدی به لیگ قهرمانان آسیا رفتیم. الان هم سال چهارم است که در این تیم 

حضور دارم. 
وی افزود: در اقوامم چند فوتبالیست دارم. محمد قاسمی نژاد هم که در فولاد بازی 

می کند هم پسر دایی ام است و هم پسر عمه ام.
مهاجم تیم فوتبال پدیده اضافه کرد: سطح آرزوهایم کم بود. زمانی که من ازدواج 
کردم سخت بود که خرج زندگی را از طریق ورزش در بیاورم و به همین خاطر ممکن 
بود فوتبال را کنار بگذارم. ممکن بود کارمند شوم. همسرم به من گفت که من پشتت 

هستم و پیشرفت کردم و به اهدافم رسیدیم.
وی در پاسخ به این پرسش که نام تیمش شهر خودرو است یا پدیده، تصریح کرد: 
پدیده شهر خودرو. قاسمی نژاد در رابطه با دیدار تیمش با پرسپولیس تصریح کرد: 
می دانستیم پرسپولیس تیم پر مهره است و بازیکنان خوبی دارد. در زمین آنچه مهدی 
رحمتی و کادر فنی از ما می خواست اجرا کردیم. حتی می توانستیم بازی را ببریم. 
حریف موقعیت داشت اما ما هم چند موقعیت گلزنی داشتیم. داور هم یک پنالتی 

روی من نگرفت.
وی در مورد اینکه مورد توجه باشگاه استقلال قرار داشت، تصریح کرد: ببینیم چه 
پیش می آید. باشگاه ما مشکلی نداشت و تنها بحث پول نقد بود. همه چیز را به خدا 
واگذار کردم و الان هم بازیکن شهر خودرو هستم. تلاش می کنم تا بهتر از قبل در 

خدمت پدیده باشم.
وی در مورد اینکه باشگاه پدیده مبلغ رضایتنامه او را دو برابر کرد، خاطرنشان کرد: 
طبق آخرین صحبت ها مبلغ رضایتنامه من ۳ میلیارد بود که استقلال قبول کرد. 
هر چه بود تمام شد و رفت. من بازیکن پدیده هستم. رحمتی هم برای حضورم در 
استقلال موافقت کرده بود. فصل بعد هم با پدیده قرارداد دارم. من اول فصل می 
خواستم بروم اما مهدی رحمتی کمک کرد و فسخ سال بعد را هم برای من گرفت. 
از تک تک باشگاه ها تشکر می کنم که من را می خواستند و اگر قسمت باشد با دل 
خوش از پدیده جدا خواهم شد. قاسمی نژاد تصریح کرد: از پرسپولیس پیشنهاد 

رسمی نداشتم اما غیر رسمی چرا.
وی در مورد خوشحالی پس از گلش به پرسپولیس تصریح کرد: روز قبل از بازی به 
من الهام شده بود که گل می زنم و این خوشحالی دلی بود. از کودکی استقلالی بودم. 
حتی پدرم و دخترم هم استقلالی هستند اما همسرم پرسپولیسی است اما به استقلال 

بروم همسرم تغییر رنگ داد.
وی گفت: تیم استقلال با وجود مجیدی با برنامه تر بازی می کند. سپاهان هم خوب 

است. تیم پرسپولیس هم با برنامه بود.

پایان رافت:

 زوج مغانلو و آل کثیر خط حمله خطرناکی 
را خواهند ساخت

پیشکسوت پرسپولیس گفت: »شهریار مغانلو« و »عیسی آل کثیر« خط حمله 
خطرناکی را تشکیل خواهند داد و همه منتظریم تا این دو در کنار هم بازی کنند و 

با هم هماهنگ شوند.
پایان رافت ، در خصوص وضعیت فعلی خط حمله پرسپولیس اظهار داشت: با 
حضور شهریار مغانلو و عیسی آل کثیر نباید هیچ مشکلی در نوک خط حمله باشد. 
این دو کنار هم زوج خطرناکی می شوند. تازه باید این مسئله را در نظر داشته باشید که 

آل کثیر بعد از ۶ ماه محرومیت مقابل پدیده چند دقیقه بازی کرد.
وی ادامه داد: فکر می کنم زوج مغانلو و آل کثیر بسیار خطرناک باشند. همه ما 
منتظر هستیم تا این دو بازیکن کنار هم بازی کنند و باهم هماهنگ شوند تا سودش را 

پرسپولیس و هوادارانش ببرند.  
پیشکسوت پرسپولیس در مورد افت شدید مهدی عبدی در چند ماه گذشته و 
موقعیت هایی که این بازیکن در بازی های پرسپولیس به راحتی از دست می دهد، 
گفت: عبدی مهاجم خوب و جوانی است که برای خروج از بحران فعلی باید به او زمان 

و فرصت داد. او بازیکن آینده داری است و صددرصد به کار پرسپولیس می آید.
رافت افزود: با حضور آل کثیر، مغانلو و عبدی دیگر مشکلی در خط حمله پرسپولیس 
وجود ندارد. عبدی هم قطعا می تواند در دیدارهای بعدی به کمک پرسپولیس بیاید 
همانطور که در گذشته هم در بازی های بزرگ به کار پرسپولیس آمد. پس فقط باید به 

او زمان داد هرچند از نظر فنی هم باید از او انتقاد کرد تا به خودش بیاید.
وی درباره تاثیر فضای مجازی روی عملکرد بازیکنان فوتبال ایران گفت: من زیاد در 
فضای مجازی نیستم اما این یک موضوع شخصی است. هرچند بازیکنان نباید خیلی 
درگیر فضای مجازی باشند چون این مسئله تمرکز آنها را بهم می زند. عبدی هم به 
عنوان یک بازیکن جوان باید در این فضا مواظب خودش باشد. من واقعا نمی دانم این 

فضای مجازی چه چیزی دارد که اینهمه درگیر آن هستند.
پیشکسوت پرسپولیس در پایان گفت: بازیکنان بدانند به خاطر پرسپولیس است که 
در فضای مجازی دنبال کننده دارند پس باید در پرسپولیس بدرخشند تا این موضوع 

ادامه دارد باشد.
 

آخرین وضعیت سیدمجید حسینی؛

سه تیم یونانی و یک تیم ترکیه ای به دنبال 
جذب مدافع تیم ملی ایران

سه تیم یونانی و یک تیم ترکیه ای 
به صورت جدی مذاکره با سیدمجید 
ترابوزان  تیم  ایرانی  مدافع  حسینی 

اسپور را پیگیری می کنند.
، قرارداد سیدمجید حسینی مدافع 
اسپور  ترابوزان  فوتبال  تیم  ایرانی 
پایان  به  تیم  این  با  امسال  تابستان 
تاکنون  ترابوزان  مسئولان  می رسد. 
موفق به جلب موافقت حسینی برای 

تمدید قراردادش نشده اند و احتمال جدایی این بازیکن بالا است.
جذب حسینی بدون پرداخت پول به باشگاه ترابوزان اسپور باعث شده است تا وی 
مدنظر باشگاه های زیادی در ترکیه و اروپا باشد. پیش از این از تیم های سمپدوریا ایتالیا 
و اندرلخت بلژیک به عنوان مشتریان حسینی نام برده شده بود اما رسانه های ترکیه به 

سایر پیشنهادات این مدافع ایرانی پرداخته اند.
سایت »fotomac« خبر داد علاوه بر باشگاه های آاِک و المپیاکوس یونان، تیم 
پاناتینایوکوس هم علاقه مند به جذب حسینی است و قصد دارد او را به خدمت بگیرد.
همچنین سایت »yeniasir« خبر داد تیم گُزتپه که چهارمین فصل حضورش در 
سوپر لیگ ترکیه را تجربه می کند، قصد دارد مجید حسینی را به خدمت بگیرد و این 
موضوع باتوجه به اتمام قرارداد »الپاسلان اوزتورک« این موضوع جدی دنبال می شود.

محمود فکری: 

می خواهیم نفت مسجد سلیمان را به 
جایگاه خوبی برسانیم

سرمربی جدید تیم فوتبال نفت مسجد سلیمان گفت: ارتباط خوبی با مردم مسجد 
سلیمان دارم و به نفت آمدم تا این تیم را به جایگاه خوبی برسانم.

محمود فکری پس از انتصاب به عنوان سرمربی جدید نفت مسجد سلیمان اظهار 
داشت: ساعتی پیش با این تیم قرارداد بستم. شناخت خوبی نسبت به فضای مسجد 
سلیمان و این تیم داشتم و ارتباطات بسیار خوبی بین من و هواداران این تیم وجود 
دارد. وی افزود: نفت مسجدسلیمان هم بازیکنان خوبی دارد و همین فضا موجب شد 
تا من دوباره  هدایت این تیم را بر عهده بگیرم. جایگاه خوبی را در ادامه فصل برای این 
تیم متصور می شوم. سرمربی جدید نفت مسجد سلیمان تصریح کرد: کمک اهالی 
رسانه می تواند برای ما مفید باشد. مردم مسجد سلیمان با این تیم زندگی می کنند و 

امیدواریم بتوانیم جایگاه خوبی را برای این تیم به ارمغان بیاوریم. 

کارشناس فوتبال ایران گفت: بهتر است اسکوچیچ تغییرات 
کمتری را در ترکیب حال حاضر تیم ملی ایجاد کند.

پیروز قربانی در مورد آنالیز فنی تیم ملی در بازی برابر سوریه 
اظهار داشت : کارهایی که در تیم ملی صورت می گیرد در 
شرایط نرمال طبیعی است اما شرایط حال حاضر متفاوت 

است و باید برای چهار مسابقه آماده شویم. 
وی افزود: تیم ملی هشت سال با یک تدبیر و تفکر بازی 
کرده است. یکی از اشتباهات ویلموتس این بود تغییرات 
را خیلی سریع اعمال کرد. امیدوارم اسکوچیچ این اشتباه 
تیم اسکوچیچ شاهد  در  زیادی  تغییرات  نکند هر چند  را 

هستیم. هر چقدر تغییر در تیم ملی کمتر باشد بهتر است.
کارشناس فوتبال ایران اضافه کرد: باید بدون ریسک این 
مرحله را پشت سر بگذاریم و در مرحله بعد شاید اسکوچیچ 
زمان بهتری داشته باشد تا استراتژی های جدیدی را تست 
کند. در سه بازی تدارکاتی با سه سیستم مختلف بازی کردیم. 
من نمی دانم استراتژی اسکوچیچ به چه نحو است. هر چه 
اسکوچیچ تغییرات کمتری ایجاد کند می تواند موفق تر عمل 

کند.

است.  سخت  ما  برای  لوزی  سیستم ۲-۴-۴  افزود:  وی 
عراق و بحرین سعی می کنند دفاع کنند و به حمله بازیکنان 
ما واکنش نشان دهند. هافبک دفاعی مانند امید ابراهیمی 
و سعید عزت اللهی بیشتر می توانند در سیستم بازی به تیم 
کمک کند. احمد نوراللهی ظرفیت تهاجمی دارد اما او برای 
سیستم فعلی تیم ملی به عنوان تک هافبک دفاعی بازیکن 
مناسبی نیست. قربانی تصریح کرد: انتقاد دیگر  قرار گرفتن 
بازیکنان در پست های نادرست بود. برای مثال وحید امیری 
در پست غیر تخصصی بازی می کند. انتخاب پست های 
بازیکنان بر اساس خصوصیات آنها می تواند بیشتر به تیم 
ملی کمک کند. کارشناس فوتبال ایران اضافه کرد: مقابل 
عراق و بحرین چون نیاز به برد داریم باید استراتژی خوبی 
را تعیین کنیم. روندی که از تیم ملی شاهد هستیم اینگونه 
نیست که تیم ملی بر اساس استراتژی از پیش تعیین شده 

بازی کند.
وی گفت: در خط دروازه نفرات خوبی داریم هر چند حامد 

لک و اکبر منادی سایپا هم نفرات مستعدی هستند.
قربانی در مورد خط دفاع تیم ملی افزود: شجاع خلیل زاده 

و کنعانی زادگان مکمل های خوبی برای هم هستند. البته 
تجربه های مرتضی پورعلی گنجی هم به تیم کمک کنند. 
وقت آزمون و خطا نیست و باید به کسانی که امتحان پس 
داده هستند تکیه کنیم. وی در مورد دفاع راست تیم ملی 
تصریح کرد:  من نسبت به جعفر سلمانی شناختی نداشتم. 
خیلی بازیکنان مستعد شاید حضور داشته باشند. ابوالفضل 
جلالی سایپا هم گزینه مناسبی بود. بازیکنان جوان باید در 
موقعیت های مناسب تری دعوت شوند تا نسوزند. در دفاع 
راست صادق محرمی، رامین رضاییان و وریا غفوری گزینه 
های خوبی هستند. قربانی خاطرنشان کرد: تیم ملی ما باید 
در چهار بازی پیش رو  به برتری برسد و مجبور است در این 
سیستم هجومی بازی کند، باید از طریق مدافعان کناری 
حمله کنند. باید دفاع کنارهای ما به حمله اضافه شوند اما 
در بازی با سوریه این موضوع را ندیدم. امیدوارم اسکوچیچ 
طرح های بهتری برای گلزنی داشته باشد. وی در مورد بخش 
نداریم.  وینگر  بابت  مشکلی  کرد:  اضافه  تیمش  هجومی 
مطمئنا ایران می تواند بازی هایی که پیش رو داشته باشد را با 
موفقیت پشت سر بگذارد اگر خودزنی نکنیم. قربانی در رابطه 

با قطع همکاری اش با سایپا گفت: شاید در مقطعی دوستان 
خوب همکاران خوبی برای هم نباشند. من دیدم در مقطعی 
اگر بمانم شاید به مجموعه سایپا لطمه وارد می شود و ترجیح 

دادم که در این مجموعه نباشم.

پیروز قربانی:
 اسکوچیچ باید تغییرات کمتری در ترکیب تیم ملی ایجاد کند

انتخاب سرپرست جدید تیم ملی فوتبال ایران با هیچ متر و معیاری درست نیست 
و به همین دلیل صدای اعضای هیات رئیسه فدراسیون و اهالی و هواداران فوتبال 

را هم درآورده است.
تیم ملی فوتبال ایران در روزهایی که نیازمند برنامه ریزی و آماده سازی هر چه بهتر 
برای حضور در انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر است، درگیر حاشیه ای خود ساخته 
شده است. شهاب الدین عزیزی خادم در انتخابی بحث برانگیز، مجتبی خورشیدی 
را به عنوان سرپرست این تیم انتخاب کرده است؛ فردی که ۲۴ ساعت قبل از این 

تصمیم عجیب، از نیمکت مربیگری ماشین سازی اخراج شده بود.
بزرگان  از سوی  انتقادات و سوالات بسیاری  با  از جهات مختلف  این تصمیم 
فوتبال و اهالی ورزش همراه شده است. رئیس فدراسیون فوتبال که شخصا چنین 

تصمیمی را گرفته، حتما پاسخ این سوالات و ابهامات را می داند:
- مرور اتفاقات تا انتخاب خورشیدی به عنوان سرپرست تیم ملی، حاکی از این 
است که تا ۲۴ ساعت قبل از این تصمیم هیچ برنامه ای برای چنین تصمیمی وجود 
نداشته چرا که او با مسئولان ماشین سازی برای هدایت این تیم توافق کرده بود و 
طبیعتا قصد داشته این تیم را از انتهای جدول رده بندی نجات دهد و هیچ صحبتی 

برای حضور در تیم ملی نبوده است.
- به نظر می رسد این تصمیم بدون اطلاع هیات رئیسه فدراسیون فوتبال اتخاذ 
شده است. در واقع اعضای هیات رئیسه از این انتخاب خبر نداشته اند و برخی از 
آن ها معتقدند چنین تصمیمی مستلزم تایید کمیته فنی فدراسیون فوتبال است 
که تاکنون تشکیل نشده است. حتی برخی از اعضای هیات رئیسه، خورشیدی 

را نمی شناسند.
- سرپرست تیم ملی به عنوان مدیر همراه این تیم در اردوها و مسابقات مختلف 
حاضر می شود و در طول سالیان گذشته کسانی برای این سمت انتخاب شده اند 
که از نفوذ و تاثیر قابل قبولی در داخل تیم برخوردار باشند. در تیم های باشگاهی 
هم این سمت به پیشکسوتان تیم ها واگذار می شود تا آن ها به پشتوانه سابقه بالای 
خود، جو و مسائل داخلی تیم را کنترل کنند اما درباره مجبتی خورشیدی که سابقه 
بازی ملی ندارد و در جامعه فوتبال هم کسی او را نمی شناسد، حرف و حدیث بسیار 

است.

- بدون شک ارتباط شخصی مجتبی خورشیدی با شهاب الدین عزیزی خادم 
باعث چنین انتخابی شده است وگرنه خورشیدی به عنوان کسی که تا چندی قبل 

در بهترین حالت دستیار مهدی پاشازاده بوده، هیچ پیشینه ای در مدیریت ندارد.
- خورشیدی در مصاحبه ای بیان کرده که مدیریت تیم ملی نیازمند فردی جوان 
و تحصیل کرده است و انجام امور این تیم طبق پروتکل های فیفا مشخص شده 
است. برای چنین کاری، بدون شک افراد بزرگ تر و شناخته شده تری در فوتبال 
ایران وجود دارد که می توانند به علت سابقه خود، حواشی و هر گونه مساله داخلی 

در تیم ملی را مدیریت کنند.
- یکی از مهم ترین مسائل در اظهارات رئیس فدراسیون فوتبال، تعامل و همکاری 
با نخبگان فوتبال برای رسیدن به بهترین نتیجه است. این مساله در تصمیم اخیر 
وی برای انتخاب مجتبی خورشیدی به عنوان سرپرست تیم ملی دیده نمی شود و 
مشخص نیست او با چه متر و معیاری چنین تصمیم را در آستانه حضور تیم ملی در 

انتخابی جام جهانی گرفته است.
- در وضعیتی که سرمربی، کاپیتان و همینطور اهالی فوتبال انتظار اتحاد ملی 
برای موفقیت ایران در انتخابی جام جهانی را دارند، تصمیمات سلیقه ای و به دور 
از انتظار اهالی فوتبال، در جهت عکس عمل می کند به طوری که بعد از انتخاب 
خورشیدی، فوتبالیست هایی مانند علی کریمی از این تصمیم رئیس فدراسیون 

فوتبال انتقاد کرده اند.

انتخابی که به تیم  ملی فوتبال ضربه می زند؛
»خورشید«ی که فدراسیون راخاموش کرد

تیم بسکتبال شیمیدر قم دیدارهای مرحله نیمه نهایی مسابقات فصل جاری لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور را با 
شکست از شهرداری گرگان آغاز کرد.

برپایه این گزارش ، تیم شیمیدر قم که پس از انجام سه مسابقه  در مرحله یک چهارم نهایی رقابت های فصل ۱۴۰۰ – ۱۳۹۹ 
لیگ برتر بسکتبال ایران و عبور از سد اکسون تهران به نیمه نهایی صعود کرده، در شروع دیدارهای این مرحله برابر شهرداری 

گرگان تن به شکست داد.
مسابقه نخست تیم های شیمیدر قم و شهرداری گرگان از مرحله یک نیمه نهایی پیکارهای لیگ برتر بسکتبال مردان 
باشگاه های کشور در سالن آزادی و در اوج حساسیت برگزار شد و سرانجام با نتیجه ۹۱ بر ۶۵ به نفع نماینده استان گلستان 

به پایان رسید، مسابقه ای که دو نیمه متفاوت داشت.
در آغاز این دیدار تیم شیمیدر می توانست به راحتی از حریف خود پیشی بگیرد اما فرصت هایی که بازیکنان شیمیدر زیر 
حلقه حریف از دست دادند موجب شد تا شهرداری گرگان با بهره گیری از موقعیت های خود کوارتر نخست را با نتیجه عجیب 

۲۰ بر ۴ به نفع خود به پایان برساند.
در کوارتر دوم تیم شیمیدر قم به بازی برگشت و به راحتی با اعمال تاکتیک های مد نظر مصطفی هاشمی، برتری خود را به 
حریف دیکته کرد، به طوری که توانست با نتیجه ۲۰ بر ۱۲ شهرداری گرگان را شکست دهد ولی نیمه نخست با نتیجه ۳۲ 

بر ۲۴ به نفع نماینده گلستان پایان یافت.
در نیمه دوم اما شیمیدر نتوانست بازگشت نیمه نخست را تکرار کند و کوارتر سوم با حساب ۳۰ بر ۱۷ به نفع شهرداری 
گرگان تمام شد، کوارتر چهارم نیز به دلیل ایجاد اختلاف زیاد امتیازها به نفع شهرداری پیگیری شد و تیم میزبان یعنی 

شهرداری با نتیجه ۲۹ بر ۱۴ صاحب برتری شد.
بدین ترتیب نخستین مسابقه تیم های شیمیدر قم و شهرداری گرگان از مرحله نیمه نهایی فصل جاری لیگ برتر بسکتبال 
مردان ایران که به میزبانی تیم شهرداری به انجام رسید، با برتری ۹۱ بر ۶۵ به سود نماینده استان گلستان تمام شد تا دو تیم 

مهیای بازی دوم این مرحله از ساعت ۱۸ روز چهارشنبه ۱۸ فروردین ماه در سالن آزادی شوند.

هیات کاراته استان قم از اعزام ۱۹ کاراته کای کاتا و کومیته در دو بخش مردان و بانوان به پیکارهای انتخابی تیم ملی 
بزرگسالان کشورمان خبر داد.

برپایه این گزارش، در شرایطی که هیات کاراته استان قم بعد از ابطال انتخابات زمستان سال ۱۳۹۸ تا کنون به شکل 
سرپرستی توسط معاون اجتماعی فرماندهی ناجای قم یعنی مهرداد حاجی زاده مدیریت می شود، این روزها در تدارک 

حضور بهترین های این رشته در انتخابی تیم ملی است.
فهرست کاراته کاهای قم برای حضور در مسابقات انتخابی تیم ملی در حالی اعلام شد که یک نفر از این جمع در بخش 
بانوان به میدان می رود و ۱۸ نفر دیگر در قسمت مردان برای کسب سهمیه تیم ملی رقابت خواهند کرد، ترکیبی که در 

هر دو بخش کاتا و کومیته با حریفان مبارزه می کند.
نرگس ابراهیمیان تنها بانوی کاراته کای قم در بخش زنان این انتخابی است که در وزن به اضافه ۶۸ کیلوگرم برابر رقبا به 
روی تاتامی خواهد رفت، ضمن اینکه دو نماینده هیات کاراته قم در قسمت کاتای این دوره از رقابت ها سیدمجید وکیلی 

و مهدی علیزاده خواهند بود.
اما در بخش کومیته مردان که تیم قم در اوزان ۵۵، ۶۰، ۶۷، ۷۵، ۸۴ و به اضافه ۸۴ کیلوگرم ۱۶ نماینده دارد، محمد 
صفری در وزن منهای ۵۵ کیلوگرم به میدان می رود و در وزن منهای ۶۰ کیلوگرم حسن دولی خانی و علی اکبر بختیاری 

با حریفان خود به مبارزه خواهند پرداخت.
در وزن منهای ۶۷ کیلوگرم امیرحسین مرتضی زاده، محمدمهدی عزیززاده، مرتضی نعمتی و مهدی کریمی عضو تیم 
هستند و در وزن منهای ۷۵ کیلوگرم حسین ابراهیم زاده، علی وکیل خانی، فرید معصومی و محسن جعفری با رقبای 

شرکت کننده در این دوره از مسابقات پیکار می کنند.
علی نجفی تنها نماینده قم در وزن منهای ۸۴ کیلوگرم این دوره از رقابت ها خواهد بود، ضمن اینکه در وزن به اضافه ۸۴ 
کیلوگرم مردان که وزن آزاد نیز به شمار می رود، علیرضا برخوردار، علیرضا مقیمی، سینا عبدالحسینی و محمود نعمتی 

برای به دست آوردن بهترین رتبه تلاش خواهند کرد.

شهرداری گرگان  ازسد نماینده قم گذشت؛

توقف شیمیدر در گام نخست از نیمه نهایی لیگ برتر بسکتبال
در دو بخش مردان و بانوان صورت گرفت؛

اعزام ۱۹ کاراته کای قم به انتخابی تیم ملی
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سخنگوی دولت موضع رییس جمهوری درباره لغو تحریم ها را کاملا روشن خواند 
و گفت: هدف نهایی، لغو کلیه تحریم هایی است که بعد از خروج آمریکا از برجام 
علیه ایران وضع شده و یا اعمال مجدد شده است و ما آماده ایم به محض آنکه آمریکا 

تحریم ها را بطور کامل لغو کند به همه تعهدات خود بازگردیم. 
علی ربیعی روز سه شنبه در نشست خبری در پاسخ سوالی مبنی براینکه  آیا در 
نشست وین پیشنهاد و توافق جدیدی برای احیای برجام مطرح است و این که موضع 
آقای روحانی با موضع قبلی مبنی بر رفع کامل تحریم ها و راستی آزمایی همخوانی 
دارد یا خیر گفت: تفاوتی میان نظر رییس جمهوری و رهبر معظم انقلاب وجود ندارد. 
همه اتفاق ها می تواند در یک سلسله اقدامات مستقل متقابل ولی مرتبط و پیوسته 

تنها در یک مرحله مدت دار ولی کوتاه رخ دهد بنابراین هیچ تناقضی وجود ندارد.
وی با بیان اینکه موضع رییس جمهوری کاملا روشن است، گفت: هدف نهایی 
لغو تمامی تحریم هایی است که بعد از خروج آمریکا از برجام علیه ایران وضع شده یا 
اعمال مجدد شده است. ما آماده ایم به محض این که طرف آمریکایی تحریم ها را به 

طور کامل و قابل راستی آزمایی لغو کند، به همه تعهدات خود برگردیم.
 برخی افراد به دلیل بی اطلاعی برداشت های خود را بیان می کنند

سخنگوی دولت در خصوص اظهارات اخیر مصطفی میرسلیم که در آن ادعا شده 
دولت چین به دلیل اینکه تحرکی از سوی دولت برای انعقاد قرارداد راهبردی ندیده، 
عملا آن را دور زده گفت: برخی افراد به دلیل بی اطلاعی از سوابق و روند تصمیم 
گیری، نظرات و برداشت های شخصی خود را ارائه می کنند که اظهارات براساس 

همان برداشت صورت می گیرد.
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: البته بدیهی است که مقام 
معظم رهبری خطوط کلی سیاست ها را روشن می کنند و قوه مجریه و وزارت خارجه 

نیز به عنوان بازوی اجرایی برای عملی کردن آن رهنمودها اقدام می کنند.
وی گفت: به لحاظ اهمیت استراتژی توسعه روابط با کشورهای موثر در آینده 
اقتصاد و سیاست در جهان و با یک تحلیل دراز مدت، وزارت امور خارجه طراحی 
روابط استراتژیک را در دستور کار قرارداد، این امر حتی در مورد کشورهای منطقه هم 

صادق بود.
ربیعی با اشاره به سابقه تاریخی مذاکرات با چین یادآور شد: از سال ۹۲ مذاکراتی 
بین ایران و چین برای مقدمات این سند آغاز شده بود. در سفر رییس جمهور چین به 
ایران در ۳ بهمن ۹۴ مقدمات این سند راهبردی مورد بحث و بررسی قرار گرفت و به 
پیشنهاد طرف ایرانی به منظور تنظیم روابط بلند مدت دربازه زمانی ۲۵ ساله در این 
سفر طرفین در بیانیه منتشر شده آمادگی خود را برای رایزنی و مذاکره جهت انعقاد 
سند اعلام کردند و رهبر معظم انقلاب نیز این روابط را کاملا درست و حکمت آمیز 

دانستند.
سخنگوی دولت اضافه کرد: در ۲ اسفند ۹۷ رییس وقت مجلس شورای اسلامی 
در سفر رسمی به چین مانند همه سفرها که مجموعه برنامه ها و تفاهم نامه ها را دنبال 
می کند این موضوع را هم مطرح کردند و از نهایی شدن پیش نویس در آینده نزدیک 

خبر دادند.
وی گفت: نهایتا پس از تبادل نظر در ۳ شهریور ۹۸ وزیر امور خارجه پیش نویس 
برنامه راهبردی را طرف چینی ارائه داد. طرف چینی هم در فروردین ۹۹ نظرات خود 
را به ایران اعلام کرد و خرداد ۹۹ متن تفاهم شده در دولت به تصویب رسید و نهایتا با 

ملاقاتها و مذاکرات طرفین در ۷ فروردین ۱۴۰۰ سند امضا شد.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری افزود: با توجه به اهمیت چین به عنوان 
یک کشور آسیایی و نیز نگاه ایران به تحولات آتی جهان و شکل گیری منظومه های 
قدرت جدید و نیز با توجه به رابطه خوب رییس سابق مجلس شورای اسلامی با دولت 
و تمایل دو رییس جمهوری به داشتن نماینده ویژه برای پیگیری، با آقای لاریجانی 
برای پیگیری صحبت شد و او نیز پذیرفت و رهبر معظم انقلاب هم این امر را تایید 
کردند. ربیعی یادآور شد: حتی در حاشیه مذاکرات شانگ های در پی سوال رییس 

جمهور چین، مجددا رییس جمهوری بر حضور لاریجانی تاکید کردند.
وی با بیان اینکه معمولا در دولت کمیسیون های مشترک به وزرا یا سایر افراد واگذار 
می شود، ولی همگی آنها در چارچوب سیاست های وزارت خارجه حرکت می کنند، 
گفت: قطعا در مورد چین به لحاظ اهمیت آن در یک هوشمندی سیاسی برای 
استفاده از همه ظرفیت های نظام، آقای لاریجانی انتخاب شدند تا این سند راهبردی 
را دنبال کنند. این می تواند یک الگوی خوب در مسائل مهم برای بهره گیری از 

ظرفیت های نظام باشد.
سخنگوی دولت گفت: این روزها برخی مطالب مطرح می شود که من نه فایده آن 
را می فهمم و نه منشاء آن قابل درک است این چه فایده ای برای کشور دارد که عده ای 
هر روز یک دوگانه راه می اندازند که دولت به دنبال برجام است و نگاهی به شرق ندارد. 

این از طرف رسانه های خارجی قابل درک است ولی تکرار آن در داخل، جفای به 
جامعه است.

ربیعی تاکید کرد: این ادعا که دولت چین چون از سوی دولت تحرکی برای انعقاد 
قرارداد راهبردی ندید عملا دولت را دور زده و با شخص رهبری معظم وارد مذاکره 
شد یک ادعای بی اساس و فاقد صحت و موجب وهن نظام سیاسی ماست. اصلا 
نمی اندیشند وقتی طرف های خارجی این حرف ها را بشوند راجع به ما چگونه فکر 

می کنند.
 ارائه تصویر گزینشی، سنت تخریبی علیه دولت شده است

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری در پاسخ به این سوال ایرنا مبنی بر این 
که اخیرا با استناد به بخش هایی از صحبت های شما، معاون اول، رئیس بانک مرکزی و 
یکی از وزرای سابق، این مساله که اگر دولت های یازدهم و دوازدهم نبودند کشور دچار 
مشکلات بیشتر و بنیادی تری می شد را دستمایه حمله و تمسخر دولت قرار دادند. 
شما این واکنش را چگونه تفسیر می کنید؟ گفت: متاسفانه گرفتن تصویر گزینشی 

از یک روند و اظهارات دلبخواه و القایی یک سنت تخریبی علیه دولت شده است.
 سخنگوی دولت اظهار کرد: به یاد دارم وقتی من در خصوص اثر روانی برخی 
اظهارات نسنجیده در زمان بررسی بودجه صحبت کردم در برنامه تهران بیست با 
همین شیوه انتخاب گزینشی بخشی از جملات آن را دستخوش تحلیل و تمسخر قرار 

دادند. واکنش های اخیر هم از همین دست است.
وی ادامه داد: اگر دوستان من این گونه صحبت ها را کردند دلیل بر خودستایی 
نبوده است. این بیان در برابر نقدهای غیرمنصافه و نسبت های بدی بوده که می دادند. 
فراموش نکرده ایم که جریانی قبل از دولت یازدهم قطعنامه های سازمان ملل را »کاغذ 
پاره« خواندند و با تمسخر گفتند که »تحریم دیگر چیست؟« بنابراین بحث دوستان 
و همکاران این بوده که اگر اداره کشور با همان نگاه ادامه پیدا می کرد، قطعا مردم و 
جامعه در ذیل قطعنامه های فصل هفتم منشور ملل متحد دچار بحران های عظیمی 
می شد که برنامه نفت در برابر غذا یکی از آنها بود که در یکی از کشورهای همسایه 

ما اجرا شد.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری ادامه داد: این یک واقعیت است که اگر 
نگاه جدیدی بر حکمرانی در کشور ایجاد نمی شد امروز مشکلات بسیار گسترده تر و 

ابعاد متفاوت تری داشت ولی عده ای هنوز هم این واقعیت را انکار می کنند.
 انقلابی بودن به معنای حفاظت از زندگی مردم است

ربیعی یادآور شد: متاسفانه عده ای با کلمات به ظاهر انقلابی راهی می روند که حق 
ایران از اقتصاد جهانی را تضییع می کنند. انقلابی بودن به معنای حفاظت از زندگی 
مردم است و یک فرد انقلابی در حالی که نباید در برابر زورگویی های جهانی مرعوب 
شده و با بی مبالاتی در برابر نظام نابرابر جهانی کشور و مردم را به ورطه تحریم و انزوا 

سوق دهد.
وی تاکید کرد: ما حتی با خروج آمریکا از برجام و با وجود سخت ترین تحریم ها با 
حفظ برجام مانع از همسویی جامعه جهانی با آمریکا شدیم و شکست های آمریکا 
در شورای امنیت سازمان ملل و دادگاه لاهه موید انزوای این کشور در برابر ابتکارها 

و سیاست خارجی دولت بود.
ربیعی با بیان اینکه مشکلاتی که تحریم های آمریکا برای معیشیت مردم ایجاد کرده 
را نباید نادیده بگیریم، گفت: ریچارد نفیو که از او به عنوان معمار تحریم ها علیه ایران 
نام برده می شود در کتاب هنر تحریم ها می گوید: »برنامه تحریم های آمریکا نتایج 
دیده نشده و حاشیه ای نیز به وجود آورد. برای مثال گرانی مرغ از این دست مسائل 
بود. آمریکا هیچ تحریمی علیه واردات مرغ ایران وضع نکرده بود اما قیمت مرغ بالا 
رفت.« این عین جملات کتاب هست. این طبیعی است زیرا بیش از ۶۵ درصد قیمت 

تمام شده مرغ مربوط به خوراک دام و سایر اقلام است که از خارج وارد می شود.
 عده ای نقش تحریم را در بحرانهای اقتصادی نادیده می گیرند

وی یادآور شد: فراموش نکرده ایم که پمپئو، وزیر خارجه سابق آمریکا گفته بود 
اگر مردم ایران بخواهند غذا بخورند باید به خواسته های آمریکا تن بدهند. عده ای 
علاقمندند نقش تحریم ها در بحران های اقتصادی و برهم خوردن نظم بازار را نادیده 

بگیرند و همه مشکلات را به ناکارآمدی و بی کفایتی مرتبط کنند.
سخنگوی دولت گفت: انواع تحریم ها و فشارها به درآمد ارزی و تجارت و مبادلات 
بانکی بین المللی در ۳ سال گذشته می توانست اقتصاد هر کشوری را متلاشی و از 
پا دربیاورد. برای مقایسه آنچه بر اقتصاد ایران رفته کافی است درآمدهای ارزی سال 

گذشته را با قبل از دولت یازدهم مقایسه کنید.
 درآمد ارزی از ۱۰۰ میلیارد دلار در سال ۹۰ به کمتر از ۵ میلیارد دلار رسید

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری خاطرنشان کرد: در سال ٩٠ درآمد 
ارزی حاصل از فروش نفت کشور ١٠٠ میلیارد دلار بود اما در سال ٩٩ و با اعمال 
جنگ اقتصادی آمریکا این درآمد ارزی به ١٠ میلیارد دلار کاهش یافت و آنچه به دولت 

رسید کمتر از 5 میلیارد دلار بود.
ربیعی گفت: در مقایسه با سال ۹۰ واقعا تلاش و اهتمام مدیریتی قابل دفاع معجزه 
اتفاق افتاد و با صبوری ملت به مرحله ای از تاب آوری رسیدیم که اقتصاد کشور دچار 

فروپاشی نشد.
سخنگوی دولت افزود: با این حال دولت هرگز به دوگانه سازی میان گرفتن حق 
مردم از جامعه جهانی در قالب اقداماتی مثل برجام و تلاش برای رفع تحریم ها و از 
سویی افزایش تولید و ساختن ایران با گسترش زیرساخت ها روی نیاورد و ما در سال 
۹۹ از رکود خارج شدیم و بیش از ۲ درصد رشد را با داشتن تحریم و فشار آنها بر اقتصاد 

بدست آوردیم.
وی گفت: همه کسانی که درکی همه جانبه از رشد اقتصادی و توسعه مداوم دارند، 
نیک می دانند باید همراه با افزایش توان در داخل در بازارهای جهانی حضوری 
موثر داشت و تبادل مالی انجام داد. اگر کسی این واقعیت را متوجه نشده باشد در 

بنیادی ترین مفاهیم و نظریه های اداره جامعه دچار مشکل است.
 هیات دولت کاملا شیشه ای است

ربیعی افزود: اتفاقا مقایسه های مورد اشاره در حقیقت مقایسه مدیریت دولت در 
شرایط تحریم با کرونا با تفکراتی است که بدیهی ترین واقعیت های اجرایی جهان 
امروز را انکار می کنند. دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری در پاسخ به سوالی 
درباره افزایش قیمت مرغ و تورم با وجود سیاست های اعلام شده از سوی دولت برای 
تثبیت قیمت ها گفت: خدا را شکر به یُمن دو اتفاق، هیچ حرف مگویی در دولت وجود 
نداشته و ندارد.   شفافیت و عدم پنهانکاری در داخل دولت از روز اول در حد قابل 

قبولی وجود داشته است. از آنجایی که دولت هیچ حرف پنهانی ندارد لذا هر ایده 
و موضوعی که در دولت مطرح بشود، به سرعت به مردم منتقل شده و دولت همواره 

پاسخگوی افکار عمومی بوده است.
وی با بیان اینکه هیچ دولتی تا این اندازه تحت کنترل، نظارت و بازرسی دستگاه های 
مختلف نبوده و مورد رصد افکار عمومی قرار نگرفته است، گفت: به یمن فضای 
مجازی و دفاع جانانه دولت از حفظ این فضا، شفافیت و نقادی های زیادی بسوی 
دولت آمده است و دولت با شادی از آن حمایت کرده است. بنابراین هیات دولت، 
کاملا شیشه ای است و تعبیر پشت ویترین و جلوی ویترین را تعبیری درستی نمی دانم 

و پشت و روی متفاوتی در آن وجود ندارد.
ربیعی گفت: سیاست دولت همچنان نه تنها افزایش قیمت ها نیست بلکه سیاست 

دولت، کنترل بازار و ثبات در قیمت ها همراه با تلاش برای وفور کالا است.
وی در مورد قیمت مرغ اتحادیه مرغداران گفت: مرغداران مدت ها معتقد بودند 
دامی،  نهاده های  جهانی  قیمت  نیز  و  آن  مبادله  هزینه  و  مرغ  تمام شده  قیمت 
افزایش یافته و به همین خاطر درخواست افزایش قیمت برای مقرون به صرفه بودن 
جوجه ریزی در تولید مرغ داشتند. علاوه بر این گزارش های متعددی مبنی بر دلایل 
بخشی از عدم تعادل بازار و در ارسال مرغ به برخی از استان ها با هدف افزایش قیمت 

آن می دانستند.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: این موضوع به ستاد تنظیم بازار ارجاع شد تا با 
حضور اتحادیه ها و انجمن های ذیربط بررسی کامل صورت گیرد و تصمیم نهایی 

اتخاذ شود. این تصمیم هم به خاطر ایجاد تعادل در بازار بوده است.
ربیعی بار دیگر سیاست دولت را کنترل و تثبیت قیمت ها عنوان کرد.

ردصلاحیت ها برخی شهرها را از گردونه رقابت خارج می کند
رد  از  شهر  شورای  نامزدهای  برخی  اظهارنگرانی  درباره  دولت  سخنگوی 
صلاحیت های گسترده توسط نمایندگان مجلس و تمهیدات اندیشیده شده در 
این زمینه از سوی دولت گفت: هیات های اجرایی در اختیار دولت است. براساس 
ماده ۳۵ قانون، هیات اجرایی با ریاست فرماندار و با حضور ۸ نفر معتمدین به عنوان 
اعضای حقیقی و رییس اداره ثبت احوال و رییس آموزش و پرورش تشکیل می شود.

وی ادامه داد: براساس سیاست های ابلاغی وزیر کشور در ستاد انتخابات کشور، 
هیات های اجرایی با رویکرد قانون مداری و بی طرفی به صلاحیت های داوطلبان 

رسیدگی می کنند.
ربیعی با نگرانی از میزان پایین نام نویسی داوطلبان در روزهای اولیه خاطرنشان کرد:  
به رغم ثبت نام کمتر از سال های گذشته در روزهای نخست، با تمهیدات وزارت کشور 
و اطلاع رسانی های گسترده توسط استانداری ها و فرمانداری ها ۵۱ هزار و ۲۲۰ نفر 

در نهایت ثبت نام کردند که ۱۲ درصد آن از بانوان هستند.
به گفته وی، وزارت کشور با حساسیت لازم این امر را دنبال می کند و تمهیدی 
اندیشیده تا مستندات مراجع چهارگانه در اختیار هیات های اجرایی قرار گیرد و صرفا 

براساس مر قانون اقدام شود.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری در خصوص نگرانی ابراز شده اظهار 
کرد: طبق قانون، نظارت بر عهده نمایندگان مجلس شورای اسلامی است و وزارت 
کشور در رایزنی و مذاکره با نمایندگان، همه تلاش خود را خواهد کرد که یک انتخابات 
رقابتی برگزار شود. امیدواریم که هیات های نظارت شرایطی را به وجود بیاورند تا همه 
سلایق و جناح ها و حتی افراد مستقل با دیدگاه های مختلف بتوانند در رقابت های 

شورای شهر حضور یابند.
وی افزود: شواهد حاکی است ردصلاحیت ها برخی شهرها را از گردونه رقابت 
خارج می کند و این اولین رویدادی است که در آن رویکرد مجلس شورای اسلامی در 

خصوص کاندیدا و حضور شهروندان مورد قضاوت قرار خواهد گرفت.
برخی رسانه ها با برداشت گزینشی اقدام به القائات تخریبی می کنند

ربیعی در پاسخ به پرسش خبرنگاری درباره این جمله رییس جمهوری که پیک کرونا 
تمام شده اما کرونا وارد موج چهارم شده است، این نقل قول از رییس جمهوری را 
برداشت گزینشی دانست و گفت: متاسفانه این عادت و روش غیرحرفه ای )برداشت 
گزینشی( در برخی رسانه ها افزایش یافته که برخی جملاتی را از یک کلیتی بُرش زده 
و بدون توجه به گزاره کامل و مطالب قبل و بعدی را مورد استناد قرار می دهند و به زعم 

خود، پارادوکس یابی می کنند و اقدام به القائات تخریبی می شود.
سخنگوی دولت سپس با قرائت صحبت های هفتم فروردین رییس جمهوری ادامه 
داد: رییس جمهوری در آن روز گفتند که "به نظر من پیک این بیماری تمام شده 
است. علی رغم همه حرف ها، جهش و همه مشکلات، در مجموع در عالم یک پیکی 
داشته و این پیک، آخرش است. با روند گسترش واکسیناسیون، این پیک آخرش 
است. این پیک پایین می آید. ممکن است جهش ها و مشکلات دیگر داشته باشد، 
اما به نظرم مقابله با این بیماری، از آن روز اول یعنی ۱۴ ماه پیش تاکنون آسان تر شده 

است و ان شاءالله این مقابله در کشور ما هم به خوبی انجام می گیرد. "
وی اضافه کرد: آنچه که دکتر روحانی در این سخنان خود گفتند، درباره یک روند 
کلی در جهان و فروکش کردن پیک مربوط به آن است که معطوف به تولید واکسن 
کرونا و عبور کشورها از مرحله بحران در روزهای آغازین مقابله با کرونا می باشد. این 
جملات نه تنها اساسا ربطی به ایران نداشته بلکه اتفاقا در ادامه از اوج گیری در برخی 

استان ها اظهار نگرانی هم می کنند.
روند  که  آنجا  از  کرد:  اضافه  جمهوری  رییس  اجتماعی  ارتباطات  دستیار   
واکسیناسیون عمومی در ایران بخاطر تحریم ها، در مقایسه با کشورهای دیگر از 
سرعت کمتری برخوردار است، اتفاقا رییس جمهوری در صحبت های شان در ۱۴ 

فروردین، نسبت به وقوع پیک چهارم در برخی استان های ایران هشدار می دهند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری اظهار داشت : ما با دو دشمن مواجه 
هستیم، یکی تحریم و یکی کرونا که به طور متحد و ترکیبی عمل می کنند. اتفاقا این 
پرسشی که شما مطرح کردید به طور مصداقی نشان می دهد که راهبرد رهایی از کرونا 
و راهبرد رهایی بخش ضد تحریمی، دو راهبرد جداگانه نیست. این یک مبارزه واحد 
است هم برای ایمنی از کرونا، هم برای دسترسی به منابع سلامت و واکسن و هم برای 
دسترسی آزادانه به نظام مالی جهانی که تحریم ها و اف تی اف به دو شکل متفاوت آن 

را با دشواری های عدیده مواجه کرده اند.
وی ادامه داد: این حال، خبر خوب این است که خوشبختانه امر مبارزه با تحریم و 
مبارزه با کرونا در دل یک راهبرد واحد در حال پیشروی است و امیدواریم که ثمره این 

تلاش ها به زودی برای مردم عزیزمان، ملموس شود.

۱۶ میلیون دوز واکسن کرونا به زودی وارد کشور می شود
سخنگوی دولت درباره اظهارات اخیر معاون اول رییس جمهوری درباره عملکرد و 
کارنامه دولت در زمینه واکسیناسیون کرونا و بیان این ضعف که مردم زیادی واکسن 
کرونا دریافت نکرده اند، گفت: هر کسی،  دولتی و نهادی که ادعا کند که در آن نواقص 
مدیریتی، سیاستی یا اجرایی وجود ندارد، حرف نادرستی است.  نقص مدیریتی نه 
منحصر به این دولت است و نه منحصر به کشور ماست و نه منحصر به یک قوه و نهاد 

است،   بلکه در همه نهادها و همه کشورها شاهد این نقص هستیم.  
ربیعی درعین حال از خبرنگاری که این سوال را پرسید خواست تا به اصل خبر 
مراجعه کند چون بحث اسحاق جهانگیری درباره آثار تحریم و مشکلات کشور در 

فروش نفت و مقایسه درآمدهای ارزی ایران در سال ۹۰ و امروز بوده است.
 وی ادامه داد: عین صحبت آقای جهانگیری این است: »در سال ۹۰ درآمد ارزی 
حاصل از فروش نفت کشور ۱۰۰ میلیارد دلار بود، اما در سال ۹۹ و با اعمال جنگ 
اقتصادی آمریکا این درآمد به ۱۰ میلیارد دلار کاهش یافت و آنچه به دولت رسید کمتر 
از ۵ میلیارد دلار بود. آمریکایی ها سال ٩7 و با اعمال جنگ اقتصادی فکر می کردند 
که ملت ایران برای همیشه در صف خواهد ایستاد که البته ایستادن در صف با پوشک 
شروع شد و آنان به دنبال این بودند که در همه کالاها چنین شرایطی برای مردم ایران 

رقم بزنند و در ٢٢ بهمن ٩7 به تهران بیایند.«
ربیعی ادامه داد: اما در مورد برنامه واکسیناسیون، همان روزهای اول برای خرید ۴۰ 
میلیون واکسن اقدام کردیم و برای بیش از ۲۰ میلیون به توافق رسیدیم که تحریم ها 
عملا در خرید واکسن ما را با مشکلاتی رو به رو کرده که البته دور از انتظار ما نبود. 
ما نوبت خود را برای دریافت کواکس بخاطر مشکلات انتقال پول که ناشی از تحریم 
سیستم بانکی است، از دست دادیم و به نوبت پایین تر آمدیم. دیشب بخشی از خرید 
ما از کواکس وارد کشور شد و ان شاء الله بیش از ۱۶ میلیون خرید ما به سرعت به 

کشور خواهد آمد.
وی افزود: هفته پیش هم گفتم یکی از کشورهای تولید کننده واکسن به ما اطلاع 
داد که آمریکا مانع انتقال واکسن به ما شده است بنابراین مقایسه ایران با کشورهایی 

که تحت تحریم نیستند مقایسه درستی نیست.  
همین  دلیل  کرد: به  خاطرنشان  جمهوری  رییس  اجتماعی  ارتباطات  دستیار 
محدودیت ها، با تکیه بر شرکت های تولید کننده داخلی برنامه فشرده و دقیقی را برای 
تولید واکسن ایرانی و البته در برخی موارد در همکاری با دیگر کشورها آغاز کرده ایم و 
امروز به مرحله بسیار امیدوار کننده ای رسیده ایم. دولت مصمم است که تا آخرین روز 
کاری، حتی یک روز هم در ایجاد دسترسی عموم مردم به واکسن هدر ندهد. رییس 

جمهوری شخصاً و به طور روزانه پیشرفت در زمینه تولید را رصد و مدیریت می کند.  
ربیعی ادامه داد: واکسیناسیون اقشار خاص و آسیب پذیر برابر کرونا مدت هاست 
که آغاز شده و با سرعت ادامه دارد. تلاش خواهیم کرد تا اطمینان پیدا کنیم که تمام 
بسترهای لازم برای واکسیناسیون عمومی در چند ماه آینده تا قبل از اتمام کار دولت 

فراهم خواهد شد.
دولت درخواست اجباری از صداو سیما نداشته است

سخنگوی دولت در پاسخ به این سوال که صدا و سیما و مخصوصا شبکه سوم 
تلویزیون با برنامه های تخریبی خود به نماد مقابله با برجام تبدیل شده و اقدام صریح 
دولت و رییس جمهوری برای دفاع از برجام چه بوده است، گفت: سالهاست و در واقع 
از زمان انعقاد برجام و حتی قبل از خروج آمریکا از آن، شاهد حملات غیرمنصفانه و 
تحلیل های یک طرفه و القای برداشت های نادرست در فضای سیاسی کشور از سوی 
مخالفان و جریان های صاحب رسانه مخالف دولت با تحلیل های مخالف با دولت 

بوده ایم.  
ربیعی ضمن بیان اینکه دولت نقد و مخالفت را حق آنان می داند و از آن حمایت 
هم می کند در عین حال اشاره کرد که انتظار از صدا وسیما به عنوان رسانه ملی ارائه 
نگاه های جامع و بی طرفانه است و دراین باره اظهار کرد: اما این رفتار در واقع بیش از 
آنکه تخریب دولت و برجام باشد، نوعی خود تخریبی است که در وهله اول گریبان خود 

این تفکر و مروجان آن را گرفته است.  
زمینه  این  در  اعتبارسنجی های رسانه ای  پیرامون  نظرات  به  ارجاع دادن  با  وی 
گفت: به رغم انتقاداتی که نمایندگان دولت در هیات نظارت داشته اند به تعبیر رییس 
جمهوری عدم اجرای قانون اساسی درباره اختیارات هیات نظارت را تحمل می کنیم 
و تلاش ما برای این کار بی حاشیه است و از تلاش های صادقانه کارکنان همه رسانه ها 
و به خصوص صدا و سیما تشکر می کنم و حتی اخیرا در مورد پخش یک سریال اظهار 

شد که دولت با پخش یک سریال مخالفت کرده است. این یک دروغ فاحش است.
ربیعی افزود: این موضوع در جلسه دولت مطرح شد و اتفاقا رییس سازمان صدا و 
سیما هم مساله تذکر، فشار و دخالت، حتی تماس برای عدم پخش را تکذیب کرد که 
امیدواریم همین دیدگاه هم در صدا وسیما منعکس شود دولت هیچ نظر تحمیلی و 

اجباری یا درخواست عدم پخش برنامه ای هم نداشته است.
مشتاقانه منتظر عملی شدن لغو تحریم های آمریکا هستیم

سخنگوی دولت در ادامه نشست خبری با استقبال از اظهارات راب مالی درباره 
اینکه ایران به تعهداتش عمل کند، آمریکا باید تحریم های ناقض برجام را لغو کند، 
گفت: فعلًا نمی توانم جزییات بیشتری را در میان بگذارم اما مشتاقانه منتظر عملی 

شدن این رویکرد سازنده هستیم.
نمای  به  دارد،  وین جریان  در  که  پایان مذاکراتی  در  که  امیدواری کرد  ابراز  وی 

روشن تری از جدیت و صداقت در اجرای تعهدات برسیم.
ربیعی همچنین درباره وضعیت توزیع مرغ گفت: نمی خواهم سهم تلاش بیشتر 
برای رفع نارسایی های نظارتی را انکار کنم اما این یک حقیقت انکارناپذیر است که 
عده ای همواره واقعیت های تحریم را نادیده گرفته اند. تحریم های ظالمانه اساس نظام 

اقتصادی جامعه را به هم ریخت.
وی افزود: تحریم ها تهدیدی علیه نظم اقتصادی جامعه متوجه کرده و این انکار 
ناپذیر است. آن روز که برای خرید نهاده ها با همه تلاش بانک مرکزی قرار شده بود از 
ارزهای خود در سایر کشورها  استفاده کنیم، آقای منوچین )وزیر خزانه داری سابق 
آمریکا( با تک تک شرکت ها تماس می گرفتند و فشار وارد می آوردند، این کار آثار خود 

را بر فرآیند تولید گذاشت.
سخنگوی دولت با بیان اینکه تولید مرغ یک فرآیند و زنجیره است که حدود ۷۰ 
درصد آن وابسته به ارز است، ادامه داد: از تخم مرغ تا مرغ اجداد تا نهاده ها و دارو 

همه یک زنجیره است.

سخنگوی دولت : 

آماده ایم به محض لغو تحریم ها به تعهدات خود بازگردیم

 امیررضا واعظی آشتیانی فعال سیاسی اصولگرا با بیان اینکه عملکرد و نوع گفتمان مسئولان و گروه های 
سیاسی در رفتار مردم برای حضور در انتخابات تاثیرگذار است،گفت: به هر میزان گفتمان سیاسی گروه ها مبتنی 

بر احترام و پرهیز از انگ، تهمت و توهین باشد، اثر مثبت بیشتری بر اذهان عمومی جامعه خواهد داشت. 
این عضو سابق شورای اسلامی شهر تهران در گفت وگو به حساسیت انتخابات ریاست جمهوری در کشور 
اشاره و تاکید کرد:  »دشمنان ما همچون آمریکا و برخی از اروپایی ها دوست دارند مشارکت مردم پایین باشد، به 
همین منظور رهبری فارغ از اینکه چه کسی انتخاب می شود، همواره در همه ادوار بر حضور گسترده مردم پای 

صندوق های رای تاکید داشته اند زیرا این حضور حداکثری ضربه ای بزرگ به بدخواهان نظام است«.
وی افزود:  »مسئولان باید به گونه ای عمل کنند که هم باورهای انقلاب را در ذهن مردم تداعی کنند و هم 
کارایی سه قوه آشکار شود؛ گروه های سیاسی نیز باید فارغ از اختلاف سلیقه ها، اخلاق سیاسی را رعایت کنند؛ 
هرچقدر گفتمان سیاسی گروه ها مبتنی بر احترام و پرهیز از انگ، تهمت و توهین باشد، اثر مثبت بیشتری بر 
اذهان عمومی جامعه خواهد داشت و در عین حال حتی در فضاهای مجازی هم فرصت ایجاد نمی شود که از 
لحن و گفتمان نامناسبی استفاده شود؛ بنابراین گفتمان و ادبیات سیاسی صاحبنظران سیاسی و گروه ها در 
کنار کارآمدی قوا بسیار حائز اهمیت است، چنانچه تاکید رهبر معظم انقلاب هم همیشه بر همین محورها بوده 

است«.
عضو سابق شورای اسلامی شهر تهران، تعامل قوای سه گانه با هم را لازمه کارآمدی بیشتر و حضور حداکثری 
مردم دانست و افزود: »در کشور ما تفکیک قوای سه گانه حاکم است؛ قوه قضائیه با ابزارهایی مانند سازمان 
بازرسی کل کشور کار نظارتی خود را پی می گیرد؛ قوه مقننه نیز در امر قانونگذاری و نظارت حضور دارد؛ هم با 

دستگاه هایی مانند دیوان محاسبات و هم تک تک نمایندگان که جدای از نمایندگی، نقش نظارت هم دارند«.
وی ادامه داد: مطالبه گری جزئی از وظایف نمایندگانی است که رای مردم را همراه دارند؛ اگر بناست  مجلس 
موفقی داشته باشیم لازم است قوانین کارآمدی را در قالب طرح یا لایحه تصویب کند؛ قوه مجریه نیز باید قوانین 
را درست و کامل با مدیرانی کارآمد اجرا کند؛ مجلس و دولت باید از رفتارهای باندی، گروهی و حزبی در مقوله 

کارآمدی افراد بپرهیزند.
»تعامل سازنده دو سویه در پیشرفت کشور و اجرای طرح ها بسیار مهم است؛ هیچ تعامل یک سویه ای جواب 

نخواهد داد و دولت موفق در کنار یک مجلس موفق معنی دارد«.
واعظی آشتیانی درباره نقش شورای نگهبان بویژه در بحث بررسی صلاحیت ها نیز معتقد است: »همه می دانیم 
شورای نگهبان ۶ فقیه و ۶ حقوقدان دارد و مُرّ قانون را اجرا می کند؛ مصلحت اندیشی درباره برخی موضوع ها 
الزاما به معنی حضور حداکثری مردم نخواهد بود؛ مانند اینکه به بهانه حضور حداکثری مردم در انتخابات، در 

تائید صلاحیت افراد، غیرمنطبق بر قوانین و مقررات مماشات کند«.
وی افزود: »شورای نگهبان باید جایگاه خود را که در قانون تعریف شده، محفوظ نگه دارد ؛ما نباید یک اصل را 
قربانی فرعیات کنیم؛ اینکه یک عده یا گروهی مدعی باشند شورای نگهبان باید مماشات کند و در رد صلاحیت 
برخی کوتاه بیاید روشی منطقی نیست و نوعی تضییع حقوق دیگران است؛ قطعا شورای نگهبان نباید از مُرّ 

قانون کوتاه بیاید«.
تجربه بداخلاقی های سیاسی،  دلیل تاخیر گروه ها و احزاب در معرفی کاندیدا

این فعال سیاسی اصولگرا درباره عدم شکل گیری فضای انتخاباتی در شرایط کنونی برخلاف دوره های گذشته، 

گفت: »اگرچه اکنون نیز تقریبا می توان گفت چه کسانی می خواهند وارد عرصه انتخابات شوند اما متاسفانه در 
ادوار گذشته بداخلاقی سیاسی به گونه ای پیش رفت که گروه ها و احزاب تلاش دارند کاندیدای نهایی خود را در 

یک زمان مناسب تری معرفی کنند.
 »ای کاش همه گروه ها، افراد و صاحب نظران، دیدگاه های خود را در چارچوب ادب، احترام و اخلاق سیاسی 
بیان کنند تا اینگونه موجب پرهیز از معرفی نامزدها به دلیل تخریب نباشد؛ امیدوارم که در این دوره، یک تمرین 
اخلاق سیاسی را در سطح کلان کشور داشته باشیم و نشان دهیم همه تابع یک اخلاق منطقی سیاسی به دور از 

هیجان زدگی و بی ادبی هستیم تا این رفتار بتواند به عنوان یک کار فرهنگی در جامعه تاثیرگذار باشد«.
وی درباره میزان مشارکت در انتخابات پیش رو با توجه به تجربه اسفند ۹۸ معتقد است: »تجربه نشان داده 
عملکرد مسئولان اجرایی کشور به عنوان یک عامل مهم تاثیر بالایی بر مشارکت دارد؛ به این معنی که قوه 
مجریه هرچه موفق تر باشد مشارکت هم جدی تر خواهد بود؛ عوامل مهم دیگری همچون هیجانات انتخاباتی و 
گزینه های معرفی شده تاثیرگذارند«. واعظی آشتیانی افزود: »از طرف دیگر انتخابات کشور ما در رسانه های دنیا 
بسیار پربازتاب است و شبکه های ماهواره ای، تبلیغات بسیاری علیه نظام انجام می دهند که در میزان مشارکت 
تاثیرگذار است؛ البته آنها همواره تاکید دارند که پای صندوق رای نروید اما وقتی می بینند که این اتفاق نمی افتد 

در حمایت از یک جریان خاص وارد می شوند«.
وی خاطرنشان کرد: در هر صورت عملکرد و نوع گفتمان مسئولان در رفتار مردم بسیار تاثیرگذار است؛ امروز 
عمده مطالبات مردم، اقتصادی است؛ امیدوارم با همه مشکلات موجود مشارکت خوبی داشته باشیم زیرا عده 

زیادی از مردم، عملکرد یک قوه را را فارغ از عملکرد نظام می دانند.

گفت وگو با یک فعال سیاسی اصولگرا؛

با بی احترامی، تهمت و توهین مردم را از انتخابات دلسرد نکنیم
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برانگیزاننده دوستیِ مردم است .
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طرح:مهدی عزیزی

 کرونا آسانسوری شد!
انتقاد شدید همسر شهید آوینی از صداوسیما  

 مریم امینی همسر شهید مرتضی آوینی در یادداشتی نوشت: »تجربه  تماشای بخشی از مستند »آقا مرتضی« 
به یکی از هولناک ترین تجربیات زندگی ام تبدیل شد. تحمل دیدن کل برنامه را نداشتم. در تکه هایی که دیدم، 
کاریکاتوری از دوران جوانی شهید آوینی ارائه شده که شاید برای دختر دبیرستانی های چند دهه پیش جذاب 
باشد، مملو از روایت های جعلی و مبتذل مخصوص رسانه های زرد.بدون اطلاع و نظارت خانواده، مستند 
زندگی نامه ای ساخته اند به نام »آقا مرتضی«. در جای جای فیلم شان از تصویر و کلام بنده و دیگر اعضای 
خانواده که به برنامه ها و فیلم های دیگری تعلق دارد، استفاده کرده اند. حتی حریم شخصی ترین لحظات 
زندگی ام در بهشت زهرا را نگه نمی دارند و در تلویزیون نمایشش می دهند. از نظرشان، نمایش »بی سانسور« 
زندگی شهید آوینی، یعنی ساختن یک کاریکاتور بی وجود عاشق پیشه  سیگاری مثلا روشنفکر که هزاران هزار 
نمونه اش در همه جا پیدا می شود. در کشوری زندگی می کنیم که مرجع تأیید آن چه درباره  زندگی خصوصی 
سیدمرتضی آوینی نمایش می دهند، من نیستم که همسرش بوده ام و صاحب قانونی آن چه از او بازمانده. بلکه 
برنامه ساز سازمان اوج است که اجازه دارد قرائت جعلی خودش را برای میلیون ها مخاطب به نمایش بگذارد و 

آنها را به این باور برساند که آوینی همین بوده که ما مقابل چشم تان قرار داده ایم.«

اثر برگزیده قم در اولین جشنواره یاریگران زندگی 
مراسم اختتامیه اولین جشنواره مجازی فرهنگی و هنری یاریگران زندگی همزمان با ۱۱ استان در قم برگزار و 
یک اثر از قم به عنوان اثر برگزیده انتخاب شد.سردار مومنی دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر در پیام تصویری، 
هدف از برگزاری این جشنواره را فرهنگ سازی برای مقابله و کاهش تقاضا عنوان کرد و افزود: ۱۰ هزار اثر از 
۲۰۰ شهرستان به دبیرخانه جشنواره ارسال شد که از میان این آثار ۳۱ اثر برگزیده شد.شریفی رئیس شورای 
هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان نیز گفت: از استان قم بیش از ۳۰۰ اثر در بخش های مختلف به جشنواره 

ارسال شد که تیزر تهیه شده در شورای هماهنگی مواد مخدر اثر برگزیده شناخته شد.
فیلم مستند، فیلم کوتاه، پویانمایی، تیزر، پوستر و عکس از بخش های جشنواره یاریگران زندگی است.

 
غرضی نامزد انتخابات ریاست جمهوری شد

 سیدمحمد غرضی دولتمرد سابق و عضو کابینه سازندگی برای انتخابات ۲۸ خرداد ریاست جمهوری اعلام 
نامزدی کرد. »سیدمحمد غرضی« روز سه شنبه در گفت وگو با خبرنگار سیاسی ایرنا با اعلام این خبر، گفت: 
۸۰ سال است که سرباز انقلاب و مردم هستم  و »برای خودم مسمی )لقب و شناخته شدن( ندارم چون کسانی 
که مسمی دارند طلبکار می شوند.«  وزیر پیشین پست، تلگراف و تلفن ادامه داد: چپ و راست و مستقل و نه 
هیچ چیز دیگری برای من مسمی نمی شود و جزو بی نام و نشان ها هستم. او درباره شرایط سنی اش و احتمال 
تاییدنشدنش از سوی شورای نگهبان، بیان کرد: چه طرح این مجلس درباره شرط سنی به انتخابات ۱۴۰۰ 
برسد یا نرسد، کار خودم را می کنم. اینکه عده ای برای ریاست جمهوری طرح بدهند و به قول مسیح مهاجری 

مدیر مسوول روزنامه جمهوری اسلامی برای تن خود پیراهن بدوزند ارزش ندارد برای مردم اهمیتی ندارد.

 آخرین وضعیت شیوع کرونا در استان قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ۲۴ ساعت منتهی به هفدهم فروردین ماه جاری، ۶۱ بیمار با علائم 
کرونا در مراکز درمانی این استان بستری شدند. به گزارش عصر سه شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی 
قم، محمدرضا قدیر  با اشاره به پذیرش ۷۱ بیمار با علائم کرونا در مراکز درمانی قم اظهار داشت: متاسفانه 
دراین مدت دو بیمار کرونا مثبت نیز در استان جان خود را از دست دادند.وی همچنین از ترخیص ۴۴ بیمار 
کرونایی پس از بهبودی خبر داد و گفت: در حال حاضر ۳۰۵ بیمار کرونا مثبت در مراکز درمانی قم بستری 
هستند که حال ۴۱ نفر آنان وخیم است. قدیر در ادامه بیان کرد: در ۲۴ ساعت گذشته یک هزار و ۱۸۹ تست 

کرونا انجام شده که ۴۲۶ مورد مثبت بوده است.

محمد عباسی داوطلب انتخابات ریاست جمهوری شد
 وزیر سابق تعاون در یک نشست خبری برای انتخابات ۲۸ خرداد ریاست جمهوری اعلام نامزدی کرد. محمد 
عباسی افزود : تمامی زمینه های اجرایی و سنگینی همه بخش های اجرایی را در مدیریت شهرستان، استان  
و ملی را تجربه کردم.  وی وضع موجود جامعه را نگران کننده توصیف کرد و انگیزه خود از نامزدی در انتخابات 

ریاست جمهوری را نوسازی نظام اجرایی دانست.

فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد:

کشف 7 تن و 24۰ کیلوگرم آرد قاچاق 
فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۷ تن و ۲۴۰ کیلوگرم آرد قاچاق در پی توقیف یک دستگاه کامیون در 

این استان خبر داد. 
 سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان با همکاری کارشناسان 
اداره صمت در اجرای طرحی مشترک، یک دستگاه کامیون را در قم به ظن حمل بار قاچاق توقیف کردند. 
وی افزود: در ادامه طی بازرسی از خودرو موصوف ۱۸۱ کیسه آرد ۴۰ کیلویی خارج از شبکه و قاچاق معادل۷ 
تن و ۲۴۰ کیلوگرم کشف کردند. فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه کارشناسان ارزش محموله کشف 
شده را بیش از ۴۳۲ میلیون ریال اعلام کردند، خاطرنشان کرد: در این رابطه متهم دستگیر و تحویل مرجع 
قضائی استان شد.   سردار میرفیضی اضافه کرد: پلیس با تمام توان و به کارگیری حداکثری امکانات خود با 
پدیده شوم قاچاق مبارزه خواهد کرد و شهروندان می توانند اخبار و اطلاعات خود را در این زمینه با شماره 

تلفن۱۱۰ به پلیس گزارش دهند.
کشف ۲۶ کیلوگرم تریاک در بازرسی از یک منزل

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  همچنین از کشف ۲۶ کیلوگرم تریاک در نتیجه بازرسی از یک منزل 
در قم خبر داد.   سرهنگ "بهادر اسماعیلی" در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت: در 
پی گیری مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم مشخص شد یک قاچاقچی مواد افیونی در منزل خود 

اقدام به دپو مواد مخدر کرده است، بنابراین بلافاصله موضوع در دستور کار مأموران این پلیس قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه طی هماهنگی با مقام قضائی استان در بازرسی از منزل موصوف، ۲۶ کیلوگرم مواد 

مخدر از نوع تریاک در قالب ۲۷ بسته، یک دستگاه ترازوی توزین و ۲ قبضه سلاح سرد کشف شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: ۲ نفر در این رابطه دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای 

انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف 3 تن تخم مرغ تاریخ گذشته 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از توقیف ۳ تن تخم مرغ تاریخ گذشته در قم خبر داد. 

سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: با تلاش مأموران پاسگاه انتظامی دامشهر، محل نگهداری تخم 
مرغ های فاسد در سوله ای خارج از شهر شناسایی شد. وی گفت: مأموران در ادامه با هماهنگی مقام قضائی 
استان به محل موصوف اعزام و در بازرسی صورت گرفته ۳ تن تخم مرغ تاریخ گذشته را کشف کردند. فرمانده 
انتظامی شهرستان قم با بیان اینکه ۲ تن از صاحبان انبار به مرجع قضائی استان معرفی شدند از همشهریان 

خواست، گزارشات خود را از طریق تماس با مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ به پلیس استان اعلام کنند.
دستگیری سارق دریچه های فاضلاب

فرمانده انتظامی شهرستان قم ا همچنین ز دستگیری سارق دریچه های فاضلاب در قم خبر داد. 
 سرهنگ جعفریان اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت دریچه های آب و فاضلاب و ایجاد 

نارضایتی شهروندان در قم موضوع بصورت ویژه در دستور کار ماموران انتظامی استان قرار گرفت .
وی با اشاره به انجام یکسری اقدامات فنی، پلیسی و افزایش گشت های هدفمند، تصریح کرد: در این رابطه 

مأموران کلانتری ۲۲ پردیسان موفق به شناسائی و دستگیری متهم شدند.
از وی یک دستگاه  و  به مواد مخدر دارد  اعتیاد  نامبرده  اینکه  بیان  با  انتظامی شهرستان قم  فرمانده 
موتورسیکلت مسروقه نیز کشف شده است، افزود: در نهایت متهم به همراه پرونده تشیل شده برای انجام 
مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد. سرهنگ جعفریان ضمن قدردانی از همکاری خوب مردم با 

پلیس از شهروندان خواست گزارشات خود را از طریق شماره تلفن ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند .
 

مدیر نمایندگی ستاد دیه قم:

۱72 نفر از محکومان مالی قم آزاد شدند
مدیر نمایندگی ستاد دیه قم گفت: سال گذشته ۱۷۲ نفر از محکومان مالی در این استان با کمک خیران 
و پیگیری این ستاد آزاد شدند. رضا مرادی پور ، افزود: از این تعداد، ۱۶۴ نفر مرد و هشت نفر زن بودند. وی 
اضافه کرد: ۱۴۶ نفر بدهکاری مالی، ۱۴ نفر نفقه، ۱۰ نفر دیه غیرعمد و ۲ نفر به دلیل تصادف محکوم شده 
و در زندان بودند. وی ادامه داد: مجموع کل بدهی این افراد ۱۵۵ میلیارد ریال بود که ۴۰ درصد از این مبلغ 
از شکات تخفیف گرفته شد. مرادی پور خاطرنشان کرد: پرداخت ۴۰ درصد دیگر با تسهیلات قرض الحسنه و 
کمک خیران، ۱۰ درصد توسط خانواده مددجویان و ۱۰ درصد نیز با پذیرش اعسار تسهیل شد. وی تصریح 
کرد: بر اساس شیوه نامه ستاد دیه، افرادی که سوابق کیفری نداشته و بدهی کمتری داشته باشند، در اولویت 
آزادی هستند. وی افزود: کارشناسان ستاد دیه، برای زندانیان جرائم غیرعمد پرونده تشکیل می دهند و پس از 
تحقیقات درباره وضعیت مالی مددجو، ستاد با دعوت از شکات، تخفیف هایی از طلبکاران می گیرد و مقداری 
نیز کمک خیران را جذب می نماید. ستاد دیه استان قم با شماره حساب های بانک ملی ۰۲۰۱۲۳۱۶۱۸۰۰۹، 
بانک ملت ۱۸۲۲۲۸۸۷۲۴ و بانک تجارت ۱۵۳۰۰۸۵۵۹۳، شماره کارت های ۵۸۵۹۸۳۷۰۰۲۵۷۶۶۲۳ 
بانک تجارت و ۶۰۳۷۹۹۷۵۶۰۰۰۰۸۸۸ بانک ملی و شماره تماس ۳۷۷۲۲۶۶۶ آماده دریافت کمک های 

خداپسندانه مردم قم برای آزادی زندانیان جرائم غیرعمد است.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم ت خبرداد:

تولید 42۵2 خبر در حوزه اطلاع رسانی
 مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با بیان اینکه شهروندان 
این کلان شهر در سال گذشته ۴۵۰ هزار تماس با سامانه ۱۳۷ داشته اند 
گفت: به تمام این تماس ها پاسخ داده شده و نتیجه نیز آن نیز به شهروندان 

گزارش شده است.
مهدی کلانترزاده در دیدار شهردار با آیت الله سعیدی نماینده ولی فقیه در 
استان قم و تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( با تشریح مهم ترین 
فعالیت های حوزه روابط عمومی شهرداری اظهار داشت: با حمایت های 
دکتر سقاییان نژاد شهردار قم، یک انقلاب در حوزه ارتباطی ایجادشده و 
روابط عمومی شهرداری نیز در قالب حوزه ارتباطات و امور بین الملل در حال 

فعالیت است.
با رسانه ها گفت:  با اشاره به همکاری و تعامل مناسب شهرداری  وی 
همواره از نقدهای منصفانه اهالی رسانه و قلم سازنده آنان استقبال شده 
است. مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم در بخش دیگری از 
سخنان خود به فعالیت های این اداره کل در زمینه ارتباطات مردمی اشاره 
ارتباطی شهرداری و مردم است و در این  کرد و گفت: سامانه ۱۳۷ پل 
زمینه کارشناسان که به طورمعمول به چند زبان مسلط هستند ۲۴ ساعته 

پاسخگوی مردم هستند.
وی با بیان اینکه در سال گذشته بیش از ۴۵۰ هزار تماس مردمی با سامانه 
۱۳۷ شهرداری قم در ۲۴ موضوع ثبت شد، افزود: پس از تماس مردمی 
مورد درخواستی ثبت و به مسئول مربوطه ارجاع می شود و این مسئول نیز 

حداکثر در مدت سه روز موظف به پاسخگویی است.
ارتباط  با تماس گیرنده  ابراز کرد: پس ازآن، کارشناس ۱۳۷  کلانترزاده 
برقرار کرده و نتیجه پیگیری ها را گزارش می دهد، همچنین در صورت نیاز 

به صورت میدانی موضوع توسط مسئول مربوطه بررسی می شود.
مورد  در  همچنین  قم  شهرداری  بین الملل  امور  و  ارتباطات  مدیرکل 
فعالیت های رسانه ای این اداره کل گفت: در سال گذشته چهار هزار و ۲۵۲ 
خبر تولید و در روزنامه ها، خبرگزاری ها، پایگاه های خبری، شبکه های ملی و 

استانی صداوسیما منعکس یافته است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم هشدارداد:

خطرساز بودن سموم مورد استفاده 
در گل های زینتی 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تأکید بر خطرساز 
بودن سموم مورد استفاده در گل های زینتی در صورت استفاده مردم گفت: 
با توجه به گل دهی گل های محمدی در روزهای آینده و سم پاشی همزمان 

آن ها، از مردم خواهشمندیم از چیدن و استفاده آن ها خودداری کنند.
 پیام جوادیان با اشاره به کاشت گل های محمدی در سطح شهر اظهار 
کرد: طی سال های اخیر با اولویت دهی به کاشت گل های متنوع برای 
زیباسازی محیط عمومی شهر یکی از گونه هایی که انتخاب شد تا هم زیبایی 

مطلوبی به شهر داده و هم عطر مناسبی داشته باشد گل محمدی بود.
وی با اذعان به اینکه امسال نیز بخشی از عرصه های فضای سبز شهر در 
بهار با گل های محمدی زینت داده می شود گفت: بهار فصل گل دهی گل 
محمدی است و با آغاز گل دهی زیبایی و جلوه خاصی به شهر داده می شود.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم همچنین با اشاره به 
آفات گل های زینتی به سبب گرمی و رطوبت هوا در فصل بهار به خصوص 
آفت شته ابرار کرد: به این دلیل سم پاشی گل ها آغازشده تا آفاتی متوجه 
فضای سبز شهر نشده و خللی در زیباسازی طبیعی محیط شهر ایجاد 
نشود. وی با تأکید بر خطرساز بودن سموم مورد استفاده در گل های زینتی 
در صورت استفاده مستقیم مردم تصریح کرد: با توجه به گل دهی گل های 
محمدی در روزهای آینده و سم پاشی همزمان آن ها، از مردم خواهشمندیم 

از چیدن آن ها خودداری کنند.
این  با چیدن  جوادیان خاطرنشان کرد: بعضاً در سال های قبل مردم 
گل های محمدی از آن ها در موارد مختلف استفاده می کردند که با توجه به 
سم پاشی آن ها در صورت مصرف گل ها از سوی مردم امکان خطرآفرینی و 

مسمومیت برای سلامت آن ها وجود دارد.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری  خبرداد:

جابجای بیش از ۵2 هزار مسافر 
در ایام نوروز 

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از جابجایی ۵۲ هزار 
و ۹۳۶ مسافر در ایام نوروز امسال از پایانه های استان خبر داد.

 مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از جابجایی ۵۲ 
هزار و ۹۳۶ مسافر در ایام نوروز امسال از پایانه های استان خبر داد.

رضا پوریافر ، با اشاره به ارائه خدمات سازمان پایانه ها در ایام نوروز اظهار 
داشت: سه هزار و ۷۷۲ سرویس توسط اتوبوس، تاکسی برون شهری و 

مینی بوس در ایام نوروز به مردم خدمت رسانی کرده است.
وی از جابجایی ۵۲ هزار و ۹۳۶ مسافر در ایام نوروز امسال از پایانه های 
استان خبر داد و ابراز کرد: در ایام نوروز۶ پایانه و یک پارکسوار به صورت 
سازمان  مدیرعامل  می کردند.  خدمات رسانی  مسافرین  به  شبانه روزی 
پایانه های مسافربری شهرداری قم ادامه داد: واحد گشت بازرسی سازمان 
جهت حفظ ایمنی سفر به صورت مستمر از پایانه ها بازدید و صورت وضعیت 
اتوبوس ها کنترل و در صورت نیاز رانندگان متخلف اعمال قانون می شدند. 
وی با اشاره به خدمت رسانی به مسافران در پایانه ۷۲ تن تصریح کرد: روزانه 
به صورت میانگین حدود۴۰ دستگاه اتوبوس از پایانه به تهران اعزام می شد 
که در ایام نوروز حدود۵۲۰سرویس از پایانه ۷۲تن به تهران اعزام شده است.

 
مدیرکل دفتر امور اجتماعی استانداری قم :

طلاق یکی از ۵ آسیب اول استان قم است 
مدیرکل دفتر امور اجتماعی استانداری قم با بیان اینکه طلاق یکی از ۵ 
آسیب اول این استان است، گفت: برنامه عملیاتی تحکیم بنیان خانواده و 
کنترل و کاهش طلاق برنامه عملیاتی است که در سطح استان قم در رابطه 
با کاهش آسیب های اجتماعی اجرا شده است. رضا ملک زاده افزود: طلاق 
به تنهایی آسیب نیست بلکه ناشی از مشکلات و عدم آموزش مهارت های 

لازم در زندگی توسط خانواده و زوجین می باشد.
وی افزود: در مرکز صیانت از بنیان خانواده قم در سال جاری مباحث 
مربوط به ترغیب جوانان به ازدواج صحیح، آموزش و مشاوره به زوجین، 
آموزش های حین و بعد از ازدواج و تحکیم بنیان خانواده به تمام زوجینی که 
در ۵ سال اول زندگی مشترک قرار دارند، ارائه خواهد شد. به گفته وی، بیش 
از ۶۰ درصد از طلاق ها در ۵ سال اول زندگی اتفاق می افتد که ۷۰ درصد 
این پدیده از عدم مهارت های پایه زندگی مشترک نشات می گیرد و علاوه بر 
آن مسائل اقتصادی و عاطفی نیز نقش مهمی در طلاق ایفا می کند. ملک 
زاده یادآور شد: در مرکز صیانت از بنیان خانواده قم در طول ۵ سال مشاوره 
در زمینه مسائل اقتصادی، عاطفی و روانی به زوجین ارائه می گردد. وی 
تاکید کرد: نهاد خانواده در کشور متولی ندارد و حمایت های لازم از تحکیم 
و بنیان آن صورت نمی گیرد، اساسی ترین نیاز یک خانواده مسکن می باشد 
و این برنامه هدفمند در تامین مسکن اجرا نمی شود و نوعا مسکن به عنوان 

کالای اساسی در سبد زندگی مشترک زوجین در نظر گرفته نشده است.

رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( گفت: گاهی در 
بعضی از کلیپ ها ملاحظه می شود افرادی دنبال 
این هستند که دامنه بدعت ها و خرافات را در دین 
اسلام و مذهب اهل بیت)ع( گسترش دهند، از این 

رو مبلغان مذهبی خیلی مراقب این توطئه باشند.
الله محمد جواد فاضل لنکرانی در جمع  آیت 
طلبه های پاکستانی مقیم قم که برای تبلیغ ماه 
رمضان عازم کشور پاکستان هستند اظهار داشت: 
و  روز صهیونیست ها علیه اسلام، مسلمانان  هر 
شیعیان بویژه علیه انقلاب اسلامی ما توطئه چینی 
دین  دشمنان  نقشه های  افزود:  وی  می کنند. 
آن  زمانه  بشر در  نیاز  بیان شود، منبری که  باید 
ذکر نشود، هر چقدر هم بالای آن آیه های قرآن و 
نخواهد داشت،  فایده ای  روایت ها خوانده شود، 
باید از ذکر آیه ها و روایت ها استفاده کرد که الان 
این آیه یا روایت بر شرایط روز چطور تطبیق پیدا 

می کند.
بیان  با  قم  علمیه  عضو جامعه مدرسین حوزه 
اینکه گاهی در بعضی از کلیپ ها ملاحظه می شود 
و  بدعت ها  دامنه  که  هستند  این  دنبال  افرادی 
اهل بیت)ع(  مذهب  و  اسلام  دین  در  را  خرافات 
گسترش دهند، افزود: خیلی مراقب این توطئه 
باشید به مردم بگویید وظیفه دارید آنچه را که اسلام 
و اهل بیت  فرموده اند انجام دهید، آن نمازی را 
بخوانید که پیامبر و اهل بیت می خواندند، خلیفه 
دوم بدعت گذاری کرد و دست روی دست گذاشتن 
را در نماز مطرح کرد، امروز هم بعضی ها اضافات 

هم  این  می کنند  طرح  اهل بیت  نام  به  دیگری 
بدعت است و جایز نیست، مراقب بدعت ها باشیم و 

از دین و مکتب پاسداری کنیم.
آیت الله فاضل لنکرانی با تاکید بر اینکه مردم 
در هدایت مردم دخیل باشند تصریح کرد: پیامبر 
کند  هدایت  را  انسانی  که  کسی  فرمود  اسلام 
اگر تمام عالم را در کفه ای از ترازو قرار بدهند به 

سنگینی و ارزش عمل او نمی رسد.
مشکل های  شناسایی  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
اول  باید  مبلغ  یک  گفت:  تبلیغ  محل  منطقه 
جامعه شناسی کند که در منطقه چه خبر است، 
است،  مطرح  سوال هایی  چه  جوان ها  ذهن  در 
در  و  دارد  وجود  مردم  ذهن  در  شبهه هایی  چه 
جلسه های تبلیغی پاسخ آن را مطرح کند تا موفق به 

تحکیم دین خدا شود، چرا که ما دنبال این هستیم 
که دین خدا را تحکیم کنیم و برای نسل های آینده 

این امانت را حفظ کرده و به آنها منتقل کنیم.
و  طلبه ها  به  اطهار  ائمه  فقهی  مرکز  رئیس 
مبلغان توصیه کرد: اگر توانایی دارید مشکل های 
به من چه  اجتماعی مردم را حل کنید، نگویید 
ارتباط دارد که مردم آب یا برق و مشکل دیگری 
دارند یا ندارند، امروز زمانی است که مبلغ باید در 
این کارها به صورت جهادی وارد شود. نظیر همین 
کارهایی که طلبه های ما در قضیه کرونا و سیل و 
زلزله جهادگرانه انجام داده و وارد عمل شدند شما 
نیز اگر در منطقه ای مشکلی وجود دارد با ریش 
سفیدهای محل جلسه هایی داشته باشید و دنبال 

حل آن باشید.

آیت الله فاضل لنکرانی: 

مبلغان مذهبی مراقب بدعت ها باشند

استاندارقم گفت: واحدهای صنعتی قم که سیاست بومی سازی و استفاده از 
دانش فنی داخلی را دنبال کنند، مورد حمایت و تشویق قرار می گیرند.

شنبه های  سه  برنامه  نخستین  حاشیه  در  سه شنبه  روز  سرمست  بهرام 
اقتصادی استان در گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: روزهای سه شنبه 

یکی از روزهای بسیار ارزشمند و کاری استان به شمار می آید.
وی افزود: طرح سه شنبه های اقتصادی را طی ۲ گذشته که تحت عنوان 
رونق تولید و جهش تولید بود دنبال کردیم و در حال حاضر نه تنها به هدف های 

برنامه ریزی شده رسیدیم بلکه از برنامه جلوتر هستیم.
تولید،  نام  به   ۱۴۰۰ سال  نامگذاری  به  اشاره  با  همچنین  قم  استاندار 
پشتیبانی ها، مانع زدایی ها از سوی رهبر معظم انقلاب گفت: برای امسال نیز 
با توجه به شعار سال درصدد پشتیبانی از واحدها هستیم و اگر موانعی بر سر 
راه باشد شناسایی نموده و در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید برطرف 

می کنیم.

وی در ادامه خاطرنشان کرد: امروز طبق برنامه از سه واحد صنعتی بازدید 
داشتیم و یک واحد را نیز افتتاح کردیم و یک واحد دیگر را هم قرار شد برنامه ای 
برای طرح توسعه آن داشته باشیم که برای راه اندازی فاز توسعه اش کمک 

کنیم.
سرمست ادامه داد: درحالت کلی واحدهایی که مورد بازدید قرار گرفت از 
دانش فنی بسیار خوبی برخوردارند و جز واحدهایی هستند که به امر صادرات 
رویکرد مثبتی دارند و همین طور از نظر دانش بومی و داخلی سازی نیز پیشگام 
می باشند که ما این سیاست ها را در راستای بهره گیری از دانش و ظرفیت های 

داخل برای توسعه اقتصادی تشویق می کنیم.
واحدها  از  کدام  هر  سوی  از  بازدیدها  این  در  کرد:  بیان  قم  استاندار 
خواسته های متفاوتی مطرح شد، که واگذاری زمین و تسهیلات بانکی از جمله 
آن بود که این موارد را در قالب مصوبه های ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 

مصوب خواهیم کرد.

استاندارقم:

سیاست بومی سازی واحدهای صنعتی حمایت می شود

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم گفت: در طرح نوروزی ۱۴۰۰ از ۲۵ اسفندماه 
پارسال تا ۱۵ فروردین ماه جاری، بیش از ۸۴ هزار 
مسافر توسط ناوگان عمومی قم جابه جا شده اند 
که نسبت به نوروز سال ۹۹، ۲۸۲ درصد افزایش 

نشان می دهد.
در  افزود:  زمینه  این  در  کلهری  محمدحسن 
طرح نوروزی سال گذشته، ۲۲ هزار مسافر توسط 

ناوگان حمل ونقل عمومی قم جابه جا شدند.
وی بیشترین تعداد مسافر جابه جا شده با ناوگان 
عمومی در طرح نوروزی ۱۴۰۰ در استان قم را 
مربوط به ناوگان اتوبوس رانی عنوان و بیان کرد: 
بیش از ۴۹ هزار نفر از مسافران نوروزی در استان 

قم توسط ناوگان اتوبوسی جابه جا شده اند.
کلهری تعداد مسافران جابه جا شده در همین 
مدت را توسط دیگر ناوگان عمومی حمل ونقل 
و  کرد  اعلام  نفر  و ۸۵۰  هزار  جمعا ۳۴  مسافر 
افزود: از این تعداد بیش از ۳۳ هزار و۸۵۰ نفر 
از ناوگان مینی بوس و ۱۰ هزار و ۹۸۰ نفر نیز از 

ناوگان سواری کرایه استفاده نموده اند.
وی گفت:، اما در جابه جایی بار و کالا در حوزه 
درون استانی ۲۸ درصد و برون استانی ۱ درصد 

افزایش وجود داشته است. 
وی در ادامه به تعداد تردد استانی در بازه زمانی 
نوروز ۱۴۰۰ اشاره کرد و گفت: ترددهای صورت 
گرفته ۲ میلیون و ۵۱۲ هزار خودرو بوده است که 
این میزان در نوروز ۹۹، ۹۹۳ هزار و ۱۶۰ خودرو 

بود.

افزایش ۱۵۰درصدی تردد در محورهای استان 
قم

به گفته وی، میزان تردد صورت گرفته در نوروز 
امسال نسبت به مدت مشابه پارسال، ۱۵۰ درصد 

افزایش یافته است.
تردد  میزان  بیشترین  قم  راهداری  مدیرکل 
را  صورت گرفته در سطح محورهای استان قم 
– قم با حجم تردد ۶۷۲  مربوط به آزادراه تهران 
آزادراه   : افزود  و  کرد  عنوان  خودرو  و۵۳۴  هزار 
بزرگراه  و  با حجم ۶۵۶ هزار و ۹۹۰  تهران   – قم 
قم – سلفچگان با حجم تردد ۴۵۴ هزار و ۱۱۳ 
تردد خودرو، به ترتیب بیشترین میزان ترافیک را 

داشته اند.
در  شده  ثبت  ترافیک  میزان  کمترین  وی 
سامانه های تردد شمار جاده ای استان را مربوط 
به محور دستجرد – سلفچگان با حجم تردد ۲۲ 
هزار و ۴۷۶ دستگاه خودرو عنوان و اضافه کرد: 
محورهای سلفچگان – دستجرد با حجم ۲۶ هزار 
و ۶۵ دستگاه خودرو و جاده قدیم کاشان – قم با 
حجم ۲۶ هزار و ۷۲۷دستگاه خودرو، به ترتیب 

کمترین میزان ترافیک را داشته اند.
وی گفت: در این مدت بیش از یک هزار و ۲۸۰ 
مورد کنترل ناوگان عمومی حمل ونقل مسافر در 
سطح راه های استان صورت گرفته که نسبت به 
ثبت و اعمال قانون بیش از ۲۴۰ مورد تخلف اقدام 

شده است.
از  بازدید  مورد   ۶۲ انجام  کرد:  بیان  کلهری 
بین راهی  مجتمع های  و  نمازخانه ها  مساجد، 

و رفاهی و ثبت ۹ مورد تخلف برای اعمال قانون 
از جمله اقدامات ناظران و بازرسان این اداره کل 

بوده است.
فعالیت۲۳ دستگاه دوربین نظارتی و ۷۱ 

دستگاه دوربین کنترل سرعت
اندازی  راه  و  ازتجهیز  راهداری  مدیرکل 
خبر  استان  محور های  در  نظارتی  دوربین های 
داد و یادآور شد هم اکنون ۲۳ دستگاه دوربین 
نظارتی و ۷۶ دستگاه تردد شمار و ۷۱ دستگاه 
دوربین کنترل سرعت در محور های استان دائر و 
به صورت برخط وی طول جاده های برون شهری 
استان قم را بیش از ۵ هزار و ۵۵۰ کیلومتر شامل 
بزرگراه، آزادراه، و راه روستایی اعلام کرد و افزود: 
این محور ها با حضور گروه های راهداری در طول 
سال نگهداری و در صورت نیاز  بهسازی می شود.
کلهر مهمتری طرح های اجرا شده پارسال را 
افتتاح ادامه طرح ساوه- سلفچگان به طول ۸ 
کیلومتر، پل خورآبادف بهسازی تقاطع خرمشهر 
با اجرای این طرح ها ۴ نقطه  برشمرد و افزود: 
حوادث  وقوع  از  و  مرتفع  جاده ای  خیز  حادثه 

پیشگیری خواهد شد.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای تکمیل 
طرح نصب نیوجرسی در بزرگراه قم تهران را از 
عنوان  راهداری  کل  اداره  طرح های  مهمترین 
قرارداد  با  طرح  این  امسال  شد:  یادآور  و  کرد 
۳۲ میلیارد تومانی منعقد شده به پایان می رسد 
و ایمنی این محور ارتقا می یابد. کار نظارت بر 

جاده ها و تخلفات خودرو ها را بر عهده دارد.

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم  خبرداد:
افزایش 2۸2 درصدی جابجایی مسافر با ناوگان عمومی 

وزیر  معاون  حریرچی  دکتر 
بهداشت گفته که "ابتلا به کرونا که 
بالا می رفت، الان  پلکانی  اکنون  تا 

آسانسوری شده است!"


